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Z A P I S N I K 
 
sa 16. sjednice Skupštine  Istarske  županije, održane  18. studenog 2014. godine (utorak) u  
dvorani  ISTRA Spomen doma u  Pazinu 
 
 SJEDNICU je 18,08 sati otvorila TAMARA BRUSSICH (IDS-HNS-ZELENI), koja je  
sjednici i predsjedavala. 
 Pozdravlja vijećnice i vijećnike, Župana Istarske županije sa suradnicima, cijenjene 
goste, načelnika Policijske uprave Istarske, Dragutina Cestara te medije. 

Poziva tajnicu Skupštine Istarske županije, gospođu Vesnu Ivančić, da izvrši 
prozivku. 

 
PRISUTNI – ODSUTNI 
 

R.
br 

 VIJEĆNIK 
LISTA PRIMJEDBE 

1. Davor  Komar 
IDS-HNS-Zeleni  

2. Furio Radin 
IDS-HNS-Zeleni  

3. Elvira Krizmanić Marjanović 
IDS-HNS-Zeleni Od 18,15 sati 

4. Valter Drandić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan (O) 

5. Petra Stojaković 
IDS-HNS-Zeleni  

6. Sandra Ćakić Kuhar 
IDS-HNS-Zeleni  

7. Tedi Chiavalon 
IDS-HNS-Zeleni  

8.  Vili Rosanda 
IDS-HNS-Zeleni  

9. Nevija Poropat 
IDS-HNS-Zeleni  

10. Dragan Filipović 
IDS-HNS-Zeleni  

11. Josip Anton Rupnik 
IDS-HNS-Zeleni  

12. Osman Dželil 
IDS-HNS-Zeleni  

13. Vesna Šćira Knapić 
IDS-HNS-Zeleni Odsutna (O) 

14.  Vladimir Buršić 
IDS-HNS-Zeleni  

15. Zdenko Pliško 
IDS-HNS-Zeleni  

16. Slavica Popadić 
IDS-HNS-Zeleni  



3 

 

17. Igor Merlić 
IDS-HNS-Zeleni  

18. Tamara Brussich 
IDS-HNS-Zeleni  

19. Lirim Ramadani 
IDS-HNS-Zeleni Odsutan (O) 

20.  Eleonora Kotiga Vaš 
IDS-HNS-Zeleni  

21. Petra Kancijanić 
IDS-HNS-Zeleni  

22. Danica Miletić 
IDS-HNS-Zeleni  

23. Lino Kuharić 
IDS-HNS-Zeleni  

24. Stjepan Mraković 
IDS-HNS-Zeleni  

25. Damir Kajin 
Nezavisni 

 

26. Danijel Ferić 
SDP- SDSS-SDA Hr Odsutan (O) 

27. Tanja Vrbat 
SDP- SDSS-SDA Hr Odsutna (O) 

28. Silvano Hrelja 
HSU -HSLS  

29. Branko Ružić 
Nezavisni  

30. Mladen Premuš 
HSU -HSLS  

31. Mirjana Galo 
SDP- SDSS-SDA Hr  

32. Evelina Biasiol Brkljačić 
HSU -HSLS  

33. Maja Šarić 
SDP- SDSS-SDA Hr  

34. Kemal Velagić 
SDP- SDSS-SDA Hr  

35. Bojan Skočilić 
SDP- SDSS-SDA Hr  

36. Nikola Dobrila 
Nezavisni  

37. Miljenko Koroman 
SDP- SDSS-SDA Hr  

38. Marino Diminić 
HSU -HSLS  

39. Marino Roce 
HDZ   

40. Ivica Butorac 
HDZ  
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OSTALI PRISUTNI : 
Mr. sc VALTER FLEGO, župan Istarske  županije 
VIVIANA BENUSSI,  zamjenica župana  Istarske  županije  
GIUSEPPINA RAJKO,  zamjenica  župana  Istarske  županije 
VALERIO DRANDIĆ,  načelnik  Županijske uprave Istarske županije 
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske  županije 
MELITA FERENČIĆ,  pomoćnica  tajnice  Skupštine Istarske  županije 
IVAN KLARIĆ, voditelj zapisnika, 
MARIN GRGETA, pročelnik  Upravnog  odjela za decentralizaciju, lokalnu i područnu 
(regionalnu) samoupravu, prostorno uređenje i  gradnju IŽ, 
SLAVICA BENČIĆ,  pročelnica Upravnog odjela za financije i proračun IŽ 
JOSIP ZIDARIĆ,  pročelnik Upr5avnog odjela za održivi  razvoj IŽ 
MILAN ANTOLOVIĆ, pročelnik Upravnog odjela za poljoprivredu , šumarstvo, lovstvo, 
ribarstvo i vodoprivredu IŽ 
SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, pročelnica Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ 
VLADIMIR TORBICA, pročelnik  Upravnog odjela za kulturu  IŽ 
EDI AKILIĆ, v.d. pročelnik  Upravnog odjela za turizam IŽ,  
PATRICIA SMOLJAN, pročelnica Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu  
Istarske  županije,  
DUŠKO  KIŠBERI, šef Kabineta Župana  Istarske  županije,  
DRAGUTIN CESTAR, načelnik  Policijske uprave  Istarske, 
ROBI ZGRABLIĆ, ravnatelj Županijske uprave za ceste IŽ, 
MILAN LAKOVIĆ direktor Veletržnice  ribe Poreč 

 
POTPREDSJEDNICA Skupštine  Istarske  županije (IDS)TAMARA BRUSSICH, 

konstatira da je izvršenom  prozivkom  utvrđeno da sjednici  prisustvuje 37 od 45 vijećnika, 
pa  Skupština može punovažno raspravljati i odlučivati. 

Prije početka  sjednice poziva vijećnike  da  minutom šutnje odamo počast nedavno 
preminulom prvom  Županu  Istarske  županije, gospodinu Lucianu  Delbiancu, te da se na 
Dan  sjećanja  poklonimo  žrtvama  Vukovara. 

/Svi prisutnu ustaju i minutom šutnje  odaju  počast preminulo  Lucianu  Delbiancu i  
žrtvama Vukovara. Slava i, Slava!  

Na dobiveni dnevni red POTPREDSJEDNICA SKUPŠTINE predlaže dopunu  
dnevnog sa točkom 27.   

a. Prijedlog  Zaključka o  davanju  suglasnosti Lučkoj upravi  Poreč na potpisivanje 
Ugovora  o izvođenju  radova  na  rekonstrukciji  - dogradnji  lukobrana između  hridi 
Sarafel i kopna u   luci javnog prometa Poreč sa  izvođačem radova SUN ADRIA d.o.o. 
Rijeka 

b. Prijedlog  Zaključka o davanju  suglasnosti   Lučkoj upravi  Poreč na potpisivanje 
Ugovora o korištenju  sa ERSTE STEIERMARKISCHE BANK d.d. Rijeka 

41. Željka Hrlić 
HDZ    

42. Tatjana Mrkonjić 
HDZ   

43. Damir Ilić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

44. Mario Radešić 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  

45. Ticijan Peruško 
Hrvatski laburisti – Stranka rada  
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c Prijedlog  Zaključka  o davanju  suglasnosti  Lučkoj upravi Umag – Novigrad za 
potpisivanje Ugovora o  izvođenju  radova na rekonstrukciji  dijela luke  otvorene za  
javni promet unutar lučkog područja  Novigrad  (Porporela) sa izvođačem radova 
Zajednica  ponuditelja  VODOGRADNJA RIJEKA  d.o.o. Kukuljanvo i BSK commerce 
d.o.o. Rijeka i iza 1. točke dnevnog reda -  Verifikacija zapisnika pod a. i b. da se doda 
točka 2. Pitanja  vijećnika, prijedlozi i informacije, koja je  omaškom izostavljena. 

   Skupština je sa 37 glasova  ZA», bez  glasova «PRTIV» sa usvojenim  dopunama za  
16. sjednicu Skupštine Istarske  županije utvrdila  slijedeći 
 

DNEVNI RED 

1.  
a. Verifikacija zapisnika sa 14. sjednice Skupštine Istarske županije 

b. Verifikacija zapisnika sa 15. sjednice Skupštine Istarske županije 

2. Pitanja vijećnika, prijedlozi i informacije, 

3. Svečana prisega vijećnice Skupštine Istarske županije 

4. Informacija o stanju sigurnosti u prvih 9 mjeseci 2014. godine 

5. Prijedlog Drugih izmjena i dopuna Proračuna Istarske županije za 2014. godinu 

6. Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu 

financiranja i rasporedu sredstava za decentralizirane funkcije za zdravstvene 

ustanove u 2014. godini 

7. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju I. izmjena i dopuna Popisa prioriteta zdravstvenih 

ustanova u vlasništvu Istarske županije za raspored sredstava decentraliziranih 

funkcija u 2014. godini 

8. Prijedlog Drugih izmjena i dopuna financijskog plana Županijske uprave za ceste 

Istarske županije za 2014. godinu 

9.   

a. Prijedlog Odluke o pristupanju novog člana društva i povećanju temeljenog 

kapitala VELETRŽNICA RIBE POREČ d.o.o. 

- Ugovor o ulaganju prava novčanog potraživanja  

-  Izjava o preuzimanju poslovnog udjela u društvu VELETRŽNICA RIBE    

POREČ d.o.o., 

b. Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Društvenog ugovora VELETRŽNICA RIBE 

POREČ d.o.o  

10. Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu 

proizvedene dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini 

osnovnih i srednjih škola Istarske županije za 2014. godinu 

11. Prijedlog Odluke o davanju prethodnog odobrenja za osnivanje založnog prava na 

imovini projekta Plinare d.o.o. Pula 

12. Prijedlog Odluke o povjeravanju poslova priznavanja prava na naknadu za troškove 

ogrjeva iz članka 100. stavka 3. Zakona o socijalnoj skrbi (NN br. 157/13) 

13. Prijedlog Odluke o sufinanciranju programa predškole u Istarskoj županiji u 

pedagoškoj 2014./2015. godini 

14. Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na području Istarske 

županije za 2015. godinu 

15. Prijedlog Odluke o opozivu priznanja Istarske županije 

16. Prijedlog Odluke o davanju koncesije u svrhu gospodarskog korištenja pomorskog 

dobra radi obavljanja djelatnosti uzgoja školjaka u Savudrijskoj vali (lokacija 1 i 2) 
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17. Prijedlog Odluke o davanju koncesije u svrhu gospodarskog korištenja pomorskog 

dobra radi obavljanja uzgoja školjaka u Savudrijskoj vali (lokacija 3 i 4) 

18. Prijedlog Odluke o davanju koncesije u svrhu gospodarskog korištenja morske plaže 

u Funtani 

19. Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti  na prijenos koncesije  za posebnu upotrebu  

pomorskog dobra u svrhu izgradnje i održavanja sustava prikupljanja i odvodnje 

otpadnih voda na području Grada Poreča te općina Funtana, Vrsar i Tar – Vabriga 

20. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Umag-Novigrad na 

potpisivanje Ugovora o dugoročnom kreditu sa Istarskom kreditnom bankom Umag 

d.d. 

21. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na osnivanje prava služnosti nad 

nekretninom u suvlasništvu Talijanske srednje škole Dante Alighieri, Pula 

22. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Tehničke škole Pula 

23. Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i 

dopunama Statuta Srednje škole Zvane Črnje Rovinj – Scuola media superiore 

„Zvane Črnja“ Rovigno 

24. Prijedlog Zaključka o prihvaćanju teksta Javnog poziva za predlaganje kandidata za 

članove i zamjenike članova Savjeta mladih Istarske županije 

25.  

a. Prijedlog Rješenja o razrješenju predsjednika Odbora za međunarodnu 

suradnju i EU integracije 

b. Prijedlog Rješenja o izboru predsjednika Odbora za međunarodnu suradnju i 

Eu integracije 

26. Prijedlog Rješenja o imenovanju sudaca porotnika Općinskog suda u Puli 

27.  
a. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Poreč na potpisivanje 

Ugovora o izvođenju radova na rekosntrukciji – dogradnji lukobrana između 
hridi Sarafel i kopna u luci javnog prometa Poreč sa izvođačem radova SUN 
ADRIA d.o.o. Rijeka 

b. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Poreč na potpisivanje 
Ugovora o kreditu sa ERSTE&STEIERMARKISCHE BANK d.d. Rijeka 

c. Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi Umag-Novigrad na 
potpisivanje Ugovora o izvođenju radova na rekonstrukciji dijela luke 
otvorene za javni promet unutar lučkog područja Novigrad (Porporela) sa 
izvođačem radova Zajednica ponuditelja VODOGRADNJA RIJEKA d.o.o. 
Kukuljanovo i BSK commerce d.o.o. Rijeka. 

 
ORDINE DEL GIORNO 

1.  

d. Verifica del verbale della XIV seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 

e. Verifica del verbale della XV seduta dell'Assemblea della Regione Istriana 

2. Domande dei consiglieri, proposte ed informazioni 

3. Giuramento solenne del consigliere dell'Assemblea della Regione Istriana 

4. Informazione sullo stato di sicurezza nei primi 9 mesi del 2014  

5. Proposta delle Seconde modifiche e integrazioni del Bilancio della Regione Istriana per il 

2014 

6. Proposta di Delibera sulle modifiche e integrazioni della Delibera sui criteri, le misure, le 

modalità di finanziamento e la disposizione dei mezzi per le funzioni decentrate degli enti 

sanitari nel 2014 
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7. Proposta di Conclusione sull'approvazione delle I modifiche e integrazioni dell'Elenco 

delle priorità degli enti sanitari di proprietà della Regione Istriana per la disposizione dei 

mezzi delle funzioni decentrate 

8. Proposta delle Seconde modifiche e integrazioni del Piano finanziario dell'Autorità 

regionale per le strade della Regione Istriana per il 2014 

9.   

a. Proposta di Delibera sull'adesione di un nuovo membro della società e l'aumento 

del capitale sociale del MERCATO ITTICO ALL'INGROSSO PARENZO s.r.l. 

- Contratto d'impiego del diritto all'assunzione di quote  

-  Dichiarazione sul rilevamento della quota nella società MERCATO ITTICO 

ALL'INGROSSO PARENZO s.r.l., 

b. Proposta di Delibera sulla modifica e integrazione del Contratto sociale del 

MERCATO ITTICO ALL'INGROSSO PARENZO s.r.l.,  

10. Proposta di Delibera sulla modifica e integrazione della Delibera d'approvazione del 

Piano delle uscite per l'acquisto dei beni prodotti a lunga durata e ulteriori investimenti nei 

beni non finanziari delle scuole elementari e medie superiori della Regione Istriana per il 

2014 

11. Proposta di Delibera con cui si dà la previa approvazione alla costituzione del diritto di 

pegno sui beni del progetto della Plinara s.r.l. Pola 

12. Proposta di Delibera con cui si affidano gli incarichi di riconoscimento del diritto alle 

spese di riscaldamento di cui all’art. 100 comma 3 della Legge sull’assistenza sociale 

(GU n. 157/13) 

13. Proposta di Delibera sul cofinanziamento del programma prescolare nella Regione 

Istriana nell'anno pedagogico 2014/2015 

14. Proposta del Piano di assegnazione delle concessioni sul demanio marittimo sul territorio 

della Regione Istriana per il 2015 

15. Proposta di Delibera di revoca del riconoscimento della Regione Istriana 

16. Proposta di Delibera sull'assegnazione della concessione ai fini dello sfruttamento 

economico del demanio marittimo per lo svolgimento dell'attività di allevamento di 

conchiglie nel Vallone di Pirano (ubicazione 1 e 2) 

17. Proposta di Delibera sull'assegnazione della concessione ai fini dello sfruttamento 

economico per lo svolgimento dell'attività di allevamento di conchiglie nel Vallone di 

Pirano (ubicazioni 3 e 4) 

18. Proposta di Delibera sull'assegnazione della concessione sul demanio marittimo ai fini 

dello sfruttamento economico  della spiaggia marina a Fontane  

19. Proposta di Delibera con cui si dà il consenso al trasferimento della concessione per l'uso 

particolare del demanio marittimo al fine di costruire e mantenere il sistema di 

raccoglimento e smaltimento delle acque di scarico sul territorio della Città di Parenzo e 

dei comuni di Fontane, Orsera e Torre-Abrega 

20. Proposta di Conclusione con cui si dà il consenso all'Autorità portuale Umago-Cittanova 

a firmare il Contratto di finanziamento a lungo termine con la Istarska kreditna banka 

Umago S.p.A  

21. Proposta di Delibera con cui si dà la previa approvazione  all'istituzione del diritto di 

usufrutto sull'immobile di comproprietà della Scuola media superiore italiana Dante 

Alighieri, Pola 

22. Proposta di Delibera con cui si dà la previa approvazione alla proposta di  Delibera sulle 

modifiche e integrazioni dello Statuto della Scuola tecnica di Pola  

23. Proposta di Delibera con cui si dà la previa approvazione alla proposta di Delibera sulle 

modifiche e integrazioni dello Statuto della Srednja škola Zvane Črnje Rovinj-Scuola 

media superiore "Zvane Črnja" Rovigno 
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24. Proposta di Conclusione sull'approvazione del testo dell'Invito pubblico a proporre i 

candidati a membri e sostituti membri del Comitato consultivo giovanile della Regione 

Istriana  

25.  

a. Proposta di Provvedimento di destituzione del Presidente del Comitato per la 

cooperazione internazionale e le integrazioni europee 

b. Proposta di Provvedimento di elezione del Presidente del Comitato per la 

cooperazione internazionale e le integrazioni europee 

26. Proposta di Provvedimento di nomina dei giudici d'assise del Tribunale comunale di Pola 

27.   

a. Proposta di Conclusione con cui si dà il consenso all’Autorità portuale di Parenzo 
a firmare il Contratto d’esecuzione dei lavori di ricostruzione – ampliamento della 
diga fra la roccia Sarafel e la terraferma nel porto di traffico pubblico Parenzo, 
con l’esecutore dei lavori SUN ADRIA s.r.l. Fiume 

b. Proposta di Conclusione con cui si dà il consenso all'Autorità portuale di Parenzo 

a firmare il Contratto di finanziamento con l'ERSTE&STEIERMARKISCHE BANK 

S.p.A. Fiume 

c. Proposta di Conclusione con cui si dà il consenso all'Autorità portuale Umago-

Cittanova a firmare il Contratto d'esecuzione dei lavori di ricostruzione di parte 

del porto aperto al traffico pubblico all'interno della zona portuale Cittanova 

(Porporela) con l'esecutore dei lavori Comunità di offerenti VODOGRADNJA 

RIJEKA d.o.o. Kukuljanovo e la BSK commerce s.r.l. Fiume. 

 
AD – 1 

 a.Verifikacija zapisnika sa 14. sjednice Skupštine Istarske županije 
 b.Verifikacija zapisnika sa 15. sjednice Skupštine Istarske županije 
 
 

  
Skupština je  bez  primjedbi odvojenim glasanjem za točku  a i  b) sa  37 glasova «ZA», 

bez  glasova «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH» glasova verificirala pod 
a.      

Z A P I S N I K 
 

sa 14. sjednice Skupštine Istarske  županije 
b. 

Z A P I S N I K 
 

sa 15. sjednice  Skupštine Istarske županije 
 
AD – 2 Vijećnička pitanja, prijedlozi i informacije 
 
Za postavljanje vijećnički pitanja javili su se : 
Stjepan Mraković, IDS-HNS-ZELENI, Mirijana Galo, SDP-SDSS-SDH, Nevija Poropat, 
IDS-HNS- ZELENI, Željka Hrlić ili  Marino  Roce HDZ-HDS, Josip  Anton Rupnik, IDS-
HNS-ZELENIK, Mario Radešić Hrvatski  Laburisti- Stranka  rada, Zdenko Pliško, IDS-
HNS-ZELENI, Marino  Diminić HSU-HSLS,  Davor  Komar, IDS-HNS-ZELENI, Damir  
Kajin, Nezavisni. 
Vijećnika  pitanja  postavljaju : 

1. IDS-HNS-ZELENI 
2. SDP-SDSS-SDA Hrvatska 
3. IDS-HNS-ZELENI 
4. HDZ-HDS 
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Prije početka postavljanja  vijećničkih pitanja Župan Valter Flego je izrazio potrebu da  
se obrati  vijećnicima. 

VALTER  FLEGO, Župan Istarske županije, naglašava da ima potrebu   obratiti  se 
vrlo kratko sa dvije važne informacije 

Obrazloženje zašto na Županijskoj  skupštini, kako je to inače praksa, vijećnici nisu dobili I 
čitanje Proračuna za  2015. godinu. Zakonska je obveza Vlade da do 10.010. se dobiju  
smjernice u Županijskoj upravi, odnosno  gradovima i općinama. Do 18,011.2014. godine 
upute za izradu  Proračuna za 2015. godinu nismo dobili. Važno je reći  da je  do  15.011. 
2014. godine rok do kada čelnim područne ili  regionalne samouprave treba svom 
predsjedniku  predstavničkog  tijela, Gradskog  vijeća ili  Županijske skupštine, uputiti 
prijedlog Proračuna, što  sam kao  legalist i učinio u  četvrtak, što  znači  da će na slijedećoj  
sjednici tada, procedura  to omogući, nakon što to  razmotre skupštinski odbori i doći  na 
sjednicu  Županijske skupštine, ali  u 12. mjesecu.  Zašto  sam htio podijeliti tu informaciju sa  
vama, iz  razloga jer smo  sa mnogima od vas o tome razgovarali i  na vaša pitanja, ali  i 
zbog toga, jer mislim da je izuzetno  važno  reći  da ćemo mi  na slijedećoj  sjednici  
Županijske  skupštine imati i  rebalans, pravi, cjeloviti, ne samo  tehnički, kao što je to danas 
slučaj  Proračuna za  2014. godinu i prijedlog Proračuna za  slijedeću  2015. godinu.  

Zašto nismo  cjelovit, pravi  rebalans Proračuna, mogli danas pripremiti. Iz  razloga, 
jer do prošlog  četvrtka defakto nismo znali  datum kada Vlada predlaže Saboru  RH da 
stupe na snagu  novi porezni  razredi, odnosno  novi  Zakon o porezu na dohodak i sada je 
to sasvim jasno  da će to  biti  1.01.2015. godine. Vezano  za  temu  Proračuna i zašto on 
danas ovdje  na Županijskoj skupštini, vi znate da je  na toj istoj sjednici  Vlade RH, Vlada  
donijela i prijedlog  novih  poreznih  razreda, koji  će se vrlo  negativne  odraziti na sve 
proračune općina, gradova, pa  tako i  Istarske  županije.  

Što to za  nas znači ne treba puno ići u širinu, već  reći  da po  našim nekakvim 
projekcijama  to  će iz dijela  poreza na dohodak biti  gubitak  oko  20.000.000,00 kuna, 
ukoliko  se ostvare i određene kompenzacijske  mjere koje neke već smo dobili, neke, koliko  
čujemo, jesu u pripremi. 

Ja kao ozbiljan, savjestan, odgovoran Župan ne mogu  na temelju  medijski  napise ili  
neformalnih  stvari  vama predlagati prijedlog  Proračuna upravo zato što  to  i  ne radim i ne  
činim te molim za  vaše razumijevanje kako bismo onda u  12. mjesecu  imali  jedan smisleni  
prijedlog  Proračuna na ovoj  Županijskoj  skupštini, ali je  činjenica  da ukupno iz ovog  dijela 
poreza na dohodak koji je  ustvari jedini  defakto  dio, kreativni dio gdje imamo prostora, 
nenamjenski dio proračuna, mi ćemo izgubiti, rekao sam, oko 20 % ili  20.000.000,00 kuna, 
jer vi znate da ove godine je u planu   102.000.000,00 kuna iz  dijela poreza  na dohodak, 
realizacija, kako  će vidjeti u  rebalansu  će biti oko 100.000.000,00 kuna, a slijedeće godine 
mi  ćemo izgubiti  sa svim kompenzacijskim mjerama oko  20.000.000,00 kuna.   

Što  želim reći  ? 

Želim reći  da smo mi jako dobro procijenili  još onda početkom godine kada smo  krenuli 
racionalizirati poslovanje štedjeti, šparati, kada smo ove  godine planirali 7.000.000,00, bit će 
7.200.000,00 kuna ušteda na plaćama i  na  svim materijalnim troškovima županijske uprave. 
Ali  jasno je, kako i vidite, da  neće biti  čak ni tih  8.200.000,00 kuna  dovoljno  za  posložiti  
Proračun za  slijedeću  godinu, ako  želimo da  projekti koje smo počeli  realizirati  se i  
nastave. Kada to  kažem, naravno, ne mislim na preuzete obveze, mislim nam na obveze 
koje  nam tek sutra dolaze, nevažno  da li govorimo o  krediti u za  Opću  bolnicu u  Puli  za 
javna privatna partnerstva, za  EU projekte itd. To ne   smije doći u pitanje. Ali, ono što 
definitivno mogu  najaviti je veliki nastavak  racionalizacije, nastavak štednje, nastavak 
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nažalost onoga  što  će i mnogi korisnici Županijskog proračuna  osjetiti, a to je zbog takvih 
odluka, nažalost, i dio zakidanja korisnika  našeg  Županijskog  proračuna. Sve to skupa 
hoće se realizirati  na način da sam ja  predložio  vama Proračun u iznosu  od oko  
390.000.000,00 kuna. Vi znate da je ovogodišnji Proračun 414.000.000,00 kuna, odnosno u 
tom istom otprilike iznosu i  rebalans ovogodišnjeg Proračuna. To je, dakle, bila  samo 
najava, odnosno to  što sam  sada u par minuta  rekao. Htio sam vam reći  da ne bude  
nedoumica zašto  svake godine u  11. mjesecu  jesmo imali  Im čitanje Proračuna, zašto ove 
godine nemamo. Zato ponavljam, jer smo  odgovorna županijska  uprava, koja  Proračun 
radi  na temelju  smjernica, a ne medijskih  napisa. No, nažalost ove godine je izvanredna 
situacija i ove godine u  11. mjesecu vi, nažalost, Proračun nećete vidjeti.  

 Bez obzira na to prioritet i imperativ je ono što ćemo mi  činiti, a to je  stabilna, sigurna 
županijska uprava , stabilno  financiranja i uvjeravam vas  da će takav prijedlog  Proračuna  
pred vas vrlo  brzo i doći i vjerujem da će kao takav  biti i usvojen na ovoj  Županijskoj  
skupštini. 

 Druga informacija  koja  mislim da vrijedi  ovdje  reći , odnosno imati  ću  na kraju 
svog  kratkog izlaganja o toj  točki  jedan prijedlog, odnosno molbu za  vas i  vjerujem da 
hoćete ju  podržati, odnosi  se na  temu koja  je vrlo aktualna bila prošli  tjedan, siguran sam 
da će biti i cijeli ovaj, a i  slijedeći do glasanja u  Hrvatskom sabora, a to je prijedlog Vlade 
RH za ukidanje statusa  brdsko-planinskog  područja, odnosno područja posebne državne 
škrbi.  

 O čemu  se ovdje  radi  ? 

Ukratko. Radi  se o tome da 7  istarskih općina i jednome gradu, Gradu Buzetu, prijeti 
ukidanje jednog ovakvog  statusa, kao da nije dovoljno ono o  čemu  sam prije pričao o 
novim poreznim  razredima i u  gubitku  sredstava svih tih  općina, odnosno svih tih jedinica 
lokalne samouprave  njih  9, već  prijeti opasnost za i veći  postotak gubitka s jedne strane 
Proračuna, ukupno kad čovjek zbroji, oko 32.000.000,00 kuna proračuna tih  jedinica  lokalne 
samouprave, ali i  nepovoljnih okolnosti  prema stanovništvu, odnosno prema tvrtkama koje 
imaju  sjedište na tim općinama i tom jednom Gradu  Buzetu.  

 Radi se, dakle, o  Gradu  Buzetu i općinama Cerovlje, Gračišće, Motovun, Lupoglav, 
Lanišće, Oprtalj i Grožnjan, koji po novoj odluci, po novom indeksu razvijenosti  više ne 
spadaju  u  potpomognuta  područja. 

 Vrlo, vrlo kratko, zašto je tome tako.  

 Zato što postojeći Zakon o  brdsko-planinskom području koji je  na snazi  od  01.0 
7.2013. godine gleda  geografsko-morfološke karakteristike, dakle, to su ponderirani prosjeci, 
nadmorske  visine, gustoće naseljenosti i  nagiba  terena itd., a novi prijedlog  Zakona o  
regionalnom razvoju, koji se odnosi na  potpomognuta  područja gleda socio-ekonomske 
kriterije. To su, dakle,  ponderirani prosjeci, 5 kriterija,   koji jesu : stupanj  zaposlenosti, 
dohodak po  stanovniku, demografska kretanja, stupanj  obrazovanja stanovništva koje  živi 
na tom jednom području, što  znači, da uopće ne uzima u obzir one iste  kriterije o kojima 
sam prije  razgovarao. Ja mislim da su ti kriteriji  apsurdni i  vjerujem d a ćete se složiti sa 
mnom  da su to zbilja  apsurdni kriteriji, je  ispada da jedna  Općina Lanišće je  jednako  
razvijena kao Bjelovar ili Slavonski brod, što je svima nama, naravno, nevjerojatno, iz  
razloga jer statistika je jedno, a praksa na terenu i  život  nešto sasvim drugo. Postavlja se, 
dakle, prvo pitanje, što smo mi  kao  Istarska  županija učinili  vezano za to što sam ja kao  
Župan učio, jesmo da 31.019. još  dok je Zakon o  regionalnom razvoju bio  lani, ponavljam, 
u  javnoj  raspravi, pisao sam ministru Grčiću i njegovom zamjeniku  dr. Puljižu, koji je pisao 
taj  zakon, o svim tim nelogičnostima  i  tražio  da se potpuno promijene ti kriteriji. Nakon  
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toga  bili smo  na razgovoru  sa tom istom gospodom., mi iz  Hrvatske zajednice  županija  
da bismo i kod  predsjednika  Josipovića ovo ljeto o tome razgovarali, predstavnici Zajednice  
županija i drugih  gradova, gdje je bio i Gradonačelnik  Buzeta sa mnom kod  predsjednika  
Josipovića  gdje je  bio i dr. Jakša Puljiž, kao  predstavnik izrađivača plana, gdje sam ja 
njemu, sjećam se kao  sada, objašnjavao  nelogičnosti  jednog  takvog zakona i nelogičnosti 
toga da dana Lanišće ima  2,2 otprilike  stupanj nezaposlenosti, što znači  da je  jedna ili 
dvije osobe  nezaposlena iz razloga jer svi  ostali su, nažalost, išli  trbuhom za kruhom, 
odnosno mladi ljudi iselili  su se iz  Općine Lanišće, ali, nažalost, ti kriteriji, odnosno  ti 
argumenti nisu  bili prihvaćeni onda, ni su ni do dana danas, ali mi  nadu  ne gubimo i 
vjerujem da znate i vi, kao i svi mi, da zakone u Republici  Hrvatskoj, donosi  Sabor  RH, da 
Hrvatski sabor  još ovaj  tjedan do zakona  nije došao, a ja vas molim da učinimo  slijedeće, 
a to je da  damo potporu  svim tim općinama i Gradu  Buzet, ova  Županijska  skupština u 
njihovim nastojanjima da se  izbore za  očuvanje  ovog statusa, jer su oni  uputili  pismo  
danas ispotpisivano od svih  načelnika i  gradonačelnika, svim saborskim zastupnicima i  
potpredsjedniku  Vlade , vjerujući  da će  na kraju  presuditi  argumenti, činjenice, a ne daj 
bože nekakva politika. Ono što je  činjenica i za   Hrvatski proračun, jedan takav  zakon  je 
defakto  neutralan, iako ja mislim da je puno, puno  više prostora za  štedjeti u   Državnom 
proračunu, a ne u ovih  9 %  regija, odnosno općina i gradova, ali za  nas u  Istri to je još 
jedan tipičan primjer daljnje  centralizacije, jer rekao sam 8  jedinica lokalne samouprave 
gubi u  Istri  takav status, 13 u  Primorsko - goranskoj  županiji, a neke  druge  negdje u  
Hrvatskoj dobivaju. Mislim da je to izuzetno  nepravedno i  naravno  da se nećemo pomiriti  
do zadnjeg  trenutka  sa jednim takvim  prijedlogom  Proračuna i Zakona, naravno, o 
regionalnom  razvoju o  brdsko-planinskom  području koji je upućen u  Hrvatski sabor.  

 Iz  tog, dakle, razloga  ja as molim da podržite  općine i  Grad Buzet u zadržavanju  
svojeg današnjeg statusa  brdsko-planinskog područja  i posebne  državne skrbi. 

 POTPREDSJEDNICA, predlaže da se Županu, načelnicima općina  i Gradonačelniku  
Grada Buzeta, da podrška u daljnjim aktivnostima  vezanim za  očuvanjem dosadašnjih  
brdsko- planinskih  područja u Istarskoj  županiji, da  svi zajedno  uputimo pismo potpore i  
vjeruje da se svi u tome  slažemo.  

 DAMIR  KAJIN, pita  da li može rasprava o tome. Potpredsjednica  odgovara da ne 
može, jer o informaciji  Župana nema  rasprave.   

 Konstatira da je  na sjednicu  došao  vijećnik  Furio Radin i pozdravlja  ga u ime svih 
prisutni. 

Utvrđuje da u 17,30  sati počinje teči 60 minuta predviđenih  za   vijećnika pitanja.   

STJEPAN MRAKOVIĆ (IDS), naglašava da ima jedno pitanje  za  Župana ili  nekoga 
koga on odredi za odgovor, a vezao je za  prijevoz  srednjoškolske djece.  

U zadnje vrijeme postoji dosta oprečnih mišljenja vezano za tu problematiku. Postoji 
opravdano  nezadovoljstvo roditelja  radi  toga što po svim izračunima  poskupljuje njima 
prijevoz  i  imamo tu situaciju, prema mojim  informacijama, da u  rujnu mjesecu  je  Vlada 
RH  donijela odluku  da će ona  preuzeti  financiranje 75 % prijevoza, a da će ostalih  35 % 
ostaviti  gradovima i općinama na volju koliko su u mogućnosti  da i oni pomognu  
sufinanciranje. 
 U  zadnje vrijeme se i  u  medijima, a i u kuloarima čuje priča da prijevoz  poskupljuju, 
da  Županija nije odradila neki dio svog posla, da Županija više  ne sufinancira, da bi  tu  
trebalo nešto  napraviti po tom pitanju kako bi  roditeljima bilo  jeftinije ili  lakše školovati 
svoju  djecu, pa  bih  volio ako bih mogao dobiti jednu cjelovitiju informaciju vezano za  
prijevoz srednjoškolske  djece i da vidimo gdje  smo u ovom  trenutku. Vezano za tu 
problematiku.   
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ŽUPAN, u odgovoru na vijećničko pitanje vijećnika  Stjepana Mrakovića, naglašava 

da je činjenica da prema zakonima i prema odlukama Vlade, Vlada treba sufinancirati  75 % 
prijevoza srednjoškolaca, a ostalih  25 % općine, gradovi i sama djeca koja pohađaju  
srednju  školu. Vi  se sjećate sada kada  razmišljam da smo  baš  negdje i  lani  u ovo doba  
povećavali  sredstva upravo za takve  namijene u našem Proračunu, jer  već lani  počelo se 
dešavati ovo  što je eskaliralo ove  godine, a to je da  država smanjuje iznos decentraliziranih  
sredstava koja  mi   dobivamo. 
 Što  to znači ?To znači  da konkretno ove godine je Vlada izračunala jednu prosječnu  
cijenu  karte, odnosno prosječnu  cijenu po kilometru, koja  u  Istri,  ja  ne znam za  drugi  dio  
Hrvatske, ali u  Istri, nažalost, je daleko od  75 %, odnosno  puno je manje.  I  mi  smo 
sredstva od  Vlade dobili u tom  puno manjem iznosu, puno manjem postotku od  74 %. A  s 
druge strane sredstva koja  jesmo lani planirali u  našem Proračunu kao  nadstandarde, jer 
smo  i lani imali  situaciju u koju smo planirali ove  godine da znamo da  nećemo do bivati  75 
% sredstava, jer nismo ni  lani, ni iz  naših  vlastitih  sredstava  o onima o kojima sam prije 
pričao poreza  na  dohodak plaćali, odnosno  sufinancirali to što  Vlada nije  dovoljno  
spustila do  75 %.  
 Ove godine desila  su se dva efekta. 
 Prvi je taj  da je  cijena goriva   poskupila, odnosno  veća, a  drugi  je taj  da imamo  
veći  broj  učenika, što znači  da smo u  prvih  6 mjeseci  potrošili novac predviđen u  našem 
Proračunu.  I mi defakto morali  smo donijeti jednu  vrlo  tešku  odluku, a to je  da  više 
praktički  ne sufinanciramo  taj  dio  koji  Vlada ne plaža do  75 % iz  razloga, jer  smo  iscrpili 
taj  dio  sredstava u  našem Proračunu,  a  prije  sam govorio  što  nam se dešava i kako 
moramo  s jedne strane rebalansirati Proračun ove godine iz  414.000.000,00 kuna na 
390.000.000.00 kuna  i kako  će otprilike to  biti  Proračun za  slijedeću godinu, odnosno  
kako  gubimo  20-tak milijuna kuna. Naravno, da je  najgore štedjeti upravo  na takvim 
stavkama, ali  to je ono  što sam prije morao reći da mi  hoćemo za  slijedeću  godinu i već 
za ovu na slijedećem rebalansu  Proračuna pokazati puno pozicija uštede različitih  troškova 
koje  krešemo, ali  nažalost morat će u  određenim dijelovima i  nadstandard, odnosno patiti , 
odnosno  biti zakinuti neki korisnici  našeg Županijskog proračuna. Mislim da je to i prigoda  s 
obzirom da  u  Županijskoj  skupštini ima pripadnika  svih  stranaka, da ja apeliram na vas, 
jer svi  vi isto tako, svi mi, znamo  nekoga u  Saboru, u  Vladi, a s obzirom  da 
kompenzacijske mjere još  nisu  donesene, da se shvati ozbiljno  jedna takva financijska  
situacija u kojoj mi  danas jesmo ovdje u  Županiji, da po tom pitanju  ne politiziramo, nego  
da vidimo  što možemo  pomoći, a mi kao  odgovorna županijska uprava, hoćemo predložiti 
jedan zatvoren i uravnotežen Proračun s jedne strane za slijedeću godinu, ali i rebalans 
ovogodišnjeg  Proračuna.  Zato ja jesam  nakon Vlade Republike  Hrvatske  odlučio da 
nemam mogućnosti  nastaviti  taj  nadstandard plaćati, ali  isto tko  želim ovdje poručiti da 
prvom prigodom kada vjerujem da se hoće određeni dio sredstava vratiti  natrag tim toliko  
najavljivanim za  sada nerealiziranih kompenzacijskim mjerama, dakle, kada  te 
kompenzacijske mjere budu, vjerujem, realizirane, ja  vam ovdje obećavam da je to  
definitivno prioritet kojeg  trebamo  vratiti u  naši  Županijski proračun. 
 
 POPREDSJEDNICA, kaže da ima  jednu kratku opasku gospodinu  vijećniku Damiru 
Kajinu. Nije baš lijepo  da se dobacuje iz  klupe. Poredak postavljana  vijećničkih pitanja je  
rezultat broja glasova dobivenih  na izborima. Zato ste vi među  zadnjima na redoslijedu za  
postavljanje  vijećničkog pitanja. Imate nekoliko klubova  vijećnika  ispred vas. Nećemo 
diskutirati  dobacivanjem iz klupe. 
   
 STEPAN MRAKOVIĆ, zahvaljuje na jasnom  odgovoru, ali da se nikako  ne može  
pomiriti  s tim da ćemo imati mjere nadstandarda da bismo plaćali nešto  što se država 
obvezala plaćati,  ali nije  platila. To je meni jako ružno. Da li postoji bilo koji način, znam da 
s ovom Vladom postoji svakakav način, da Županija insistira  na tome da se to  sagleda 
drukčije i da uložimo još  neke napore prema Vladi  da Vlada poštuje   to što bi ona  trebala 
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poštovati. Onda će biti  puno  lakše i  nama, pa  nećemo morati moliti njih neke novce da 
bismo  potrošili opet za  nešto što oni  nisu napravili. To je meni jako bitno u ovom  slučaju 
 
 ŽUPAN, ističe da apsolutno prihvaća sugestiju. I  tu je još  jedna   važna star koju  
treba reći. Mi nismo birali prijevoznika, mi nismo birali  toga koji vozi djecu. Na svjetskom 
tržištu pada cijena nafte, u  Hrvatskoj, nažalost, ne. Na svjetskom tržištu  pada cijena 
prijevoza, U  Hrvatskoj  nažalost ne. I ono što je  činjenica da mi  tražimo  sastanak sa 
resornim ministrom Mornarom, ne samo po pitanju toga, već i po drugim  pitanjima. To i moja 
zamjenica vodi, to je pitanje  Politehnike isto tako  vrlo  aktualno, ali  vratimo  se na pitanje 
sufinanciranja, dakle,  tražimo  sastanak  sa  ministrom Mornarom, jer  tvrdi i ja isto  da ima 
prostora  da Vlada pod istom metru  vraća prijevoz  srednjoškolaca u  Slavoniji,  Lici i u 
Gologorici. 
 
 MIRIJANA  GALO, ima dva kratka pitanja. 
 Jedno se  odnosi  na uštedi sredstava, gdje  bi  se našla sredstva, vjerojatno, za 
plaćanje učenicima prijevoza, a to je preseljenje  Županije. Znam da je bilo priče da se 
Županija  treba preseliti  u nekadašnju komandu na obali u  Puli,  pa  me zanima kada će to 
biti, da li  će biti tog  preseljenja. 
 Drugo pitanje s e odnosi  na akte Župana. Prateći  svaki mjesec  akte koje  Župan 
donosi, praćenje akte na pravo prvokup, pa  se svaki mjesec ponavlja   da Župan se odriče 
prava prvokupa na temelju ovdje prisutne  vijećnice, koja je odvjetnica u  Rovinju I  to se  
dešava od kada je ona u koaliciji sa IDS-om. Zanima me sukob interesa i   da li je to u redu. 
  
 ŽUPAN, zahvaljuje  vijećnici  Galo  na dva postavljena pitanja. 
 Prvo je  bilo pitanje preseljenja Županije. 
 Ja dolazim iz  jednog grada koji  se zove  Buzet, koji zna što znači policentrični razvoj  
Istre. Mi možemo cijelu  Županiju  staviti u  Admiralitet u  Puli ili u  Flanatičku u Puli ili u  bilo 
kakvu  zgradu smatrajući  da ćemo ušparati  nekakve  troškove. Nažalost, vjerujte mi, radili  
smo  različite analize, ti  troškovi  su manji nego  što  pola nekakvog  ministarstva u Zagrebu  
plaća neki parking  negdje ispred svoje zgrade, ali nemojmo   iti  ovdje sarkastični, nego 
govorimo o  konkretnim stvarima. Konkretne stvari jesu  da dok  sam ja  Župan  zalagati  ću  
se  ponavljam, za  polucentrični  razvoj ove   naše županije. 
 To što znači ? 
 To znači da ova priča gdje jedan odjel u Labinu drugi u  Rovinju,  treći je u  Puli, 
četvrti je u  Pazinu, danas uz  elektronsko poslovanje ja apsolutno  ne  gledan kao  trošak 
već kao  šansu  cijeloj  Istri  da participira i  u ovoj decentralizaciji  na  istarski  način, koja   
definitivno  nije  , ponavljam,  skupa. Ono što  treba isto tako reći je činjenica da je 
Admiralitet, osim jedne prostorije, popunjen, da u tu jednu prostoriju hoćemo  sada staviti 
vježbenike koje smo odabrali po projektu «Moj  prvi posao», tako da će cijeli  Admiralitet biti 
kroz  15-tak dana popunjen, a da ovakav policentrični razvoj  Istarske  županije je ono  od  
čega odustati  neću, jer opet se vraćam na početak priče,  dolazim iz   jednog  Buzeta, ali 
vjerujte bio bih  jako ljut kada bi neka šumarija ili vodovod imali  sjedište u  Puli.  
 S druge  strane pitanje prvokupa ne radim na prijedlog nikakve odvjetnice, ni  
županijske  vijećnice, već na temelju  zaključaka Kolegija. Na Kolegiju te zaključke i te 
prijedloge  predlaže resorni  pročelnik, gospodin Marin Grgeta, a  činjenica je da mi nikada 
nismo kupovali  takve  nekretnine, a s obzirom na stanje u  Proračunu  sumnjam, nažalost,  
da ćemo  to i u bliskoj  budućnosti  moći  raditi, tako  da sve odluke  od kada ja jesam Župan, 
donijeli  smo  bez  obzira  da li je to  Rovinj, Labin ili je to Pula, donijeli smo na način da ne 
prihvaćamo , odnosno ostvarujemo pravo  prvokupa.  
   
 MIRJANA  GALO,  kaže da  nije govorila  o  decentralizaciji, govorila  sam samo  ono 
što  ste vi  najavljivali  da se iz Flanatičke sele u prostorije   Admiraliteta i  da bi oko toga 
sigurno bile značajne  uštede i da se taj prostor  u Flanatičkoj koristi  za nešto drugo. 
 Drugo, ja sam pitala  da li  postoji sukob interesa. Molim da mi se na to odgovori.  
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  ŽUPAN, naglašava da nije  Povjerenstvo  za sprječavanje  sukob interesa, tako da  
na to pitanje mogu dati  odgovor, odnosno proslijediti pitanje Povjerenstvu, ali  vjerujem  da  
Marin Grgeta i ja  nismo u nikakvom  sukobu interesa. 
 Prvo pitanje koje ste mi postavili  odnosi se na Carinu. Carina  nije iselila  još iz  
Admiralaiteta i zato su  popunjene prostorije  na gornjim katovima Admiraliteta koje  kad bi 
oni iselili onda možemo  razgovarati o onome o  čemu smo  već  dugo puta  razmišljali, a to 
je  preseljenje kompletne županije u dijelu pulskih zaposlenika u   Admiralitet. 
 
 NEVIA POROPAT, (IDS),  ima jedno kratko pitanje, koje se odnosi na izgradnju  nove 
Pulske bolnice. Moli  Župana ili  nekoga od njegovih  suradnika da dadu  kratku informaciju  
vezano za istu problematiku koju  već duži niz  puta postavlja na  Županijskoj  skupštini. 
Znamo da je bio proveden obnovljeni postupak javne nabave, pa  bih molila  Župana ili  
gospodina Valerija  Drandića, da nam malo više  dadu informacija o tome, odnosno  mene, a 
i većinu  građana Istre, zanima  kada se može očekivati  početak izgradnje  naše bolnice.  
 
 ŽUPAN, kaže da konačno ima jednu dobru  vijest. Dobra  vijest je to da je jučer 
17.011.2014. godine bilo  Povjerenstvo za izbor  najpovoljnijeg ponuditelja za  gradnju  Opće 
bolnice  u Puli, a  isto tako  održana je i  sjednica  Sanacijskog odbora Opće bolnice  Pula, 
koja je  potvrdila  odluku  Povjerenstva  da je na ponovljenom natječaju izabrana tvrtka 
Zagreb gradnja  sa ukupnom cijenom nešto nižom od 352.000.000,00 kuna za  gradnju  
Opće bolnice u  Puli. Ta odluka  nije  službena, nije punovaljana s obzirom  da sada počinje 
teči  žalbeni rok od  10 dana.  Vjerujem da  žalbi neće biti, ali kažu  najprije skoči pa  reci 
hop, zato  pričekajmo, a ukoliko  žalbi ne bude,  kako se  svi i   nadamo, onda bi  slijedilo 
potpisivanje Ugovora, kako  sa najpovoljnijim  ponuditelj za  gradnju, tako i sa  najpovoljnijim 
ponuditeljem za  vođenje  nadzora i vjerujem da u prvom mjesecu  slijedeće  2015. godine  
mogla  bi  započeti sama gradnja nove  Opće bolnice, koja  prema uvjetima iz javnog  
nadmetanja, odnosno  sutra iz  Ugovora, trebala bi   trajati, odnosno  biti  završena u roku od  
3 godine.  
 
 ŽELJKA HRLIĆ (HDZ), ima  dva pitanja. 

Prvo pitanje. 
Na  14. sjednici Županijske  skupštine Istarske  županije održana 14. rujna, između 

ostaloga, raspravljalo se o Izvješću o obavljenoj  reviziji za Istarsku  županiju za  2013. 
godinu. Klub vijećnika  HDZ-ea  tražio je  da se dostavi specifikacija onih famoznih  
1.600.000,00 kuna  u kojem je revizija  utvrdila d a su ta  sredstva dana udrugama bez  
natječaja. Međutim, tu  specifikaciju još uvijek nismo dobili do dana današnjeg, a prema 
Poslovniku  Županijske  skupštine, članku  100, kaže da se   vijećnicima mora odgovoriti u 
roku  od  30  dana, pa  postavljam pitanje kada  ćemo  dobiti  tu  specifikaciju, taj odgovor. 
 Drugo pitanje. 
 Početkom prošle  školske godine, početkom  2013/2014. došlo je do urušavanja dijela 
međukatne konstrukcije u zgradi područne škole u  Šušnjevici, koja je u  sustavu Osnovne 
škole «Ivan Goran Kovačić»  Čepić. To znači  da je o tome prošlo  više od  godinu dana, pa  
sva sreća u tom trenutku kada se to urušilo u samoj zgradi nije  bilo ni učenika  ni  
nastavnika. Uz  razumijevanje  načelnika Općine Kršan i Općinskog  vijeća u njihovom  
Proračunu za  2014. godinu izdvojeno je  500.000,00 kuna za obnovu zgrade. Ta obnova je 
izvršena tijekom ljetnih  mjeseci. Međutim, taj dio se odnosi  samo  na  sanaciju  temelja, 
međukatne konstrukcije, stepeništa, obnovu krova, postavljanje  nove stolarije i obnovu 
fasade zgrade. 

  Sama područna škola  Šušnjevica posebnog  je značaja. Vjerujem da većina 
vijećnika ovdje je upoznata sa time, znači, lokalnoj  zajednici i  radi očuvanja  istro-
rumunjskog jezika. Temeljem rješenja  Ministarstva kulture  Republike  Hrvatske  2007. 
godine utvrđeno je  svojstvo  nematerijalnog kulturnog dobra  te proglašena zaštićenim  
jezikom u skladu s UNESCO-vom konvencijom  o svjetskoj  baštini.  
 Prema saznanjima  s kojima ja  raspolažem od  dana urušavanja  te međukatne 
konstrukcije i preseljenja učenika, znači, da sada učenici ne polaze tu  školu već  drugu  
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Područnu  školu u  Kršanu, od  strane Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i tehničku 
kulturu Istarske  županije, nije  se dobila  nikakva  mogućnost nekakvog  rješenja, odnosno 
problema obnove  te školske  zgrade. Stoga postavljam pitanje kada Županija i  da li  
Županija  misli  riješiti  taj problem, s obzirom  da se ovdje  ne radi samo o školi već i našoj  
bogatoj kulturnoj baštini koju  imamo. 
 Isto tako biti  ću  slobodna, pa  ću predložiti da možda, osim Upravnog odjela za 
obrazovanje, sport i tehničku kulturu, a  s obzirom  da sam naglasila  da se  radi o bogatoj  
kulturnoj  baštini, da se i Upravni odjel za kulturu uključi u  rješavanje ovog  problema, znači, 
u sanaciju same zgrade u kojoj  bi bili smješteni svi  audio i video zapisi, u  kojem  se inače, 
znači, ta Područna škola,   održava određene sate na  istro-rumunjskom jeziku. 

 Napominjem da je  školsku godinu  2014/2015. , znači,  u ovu  školsku godinu u  
Područnoj školi Šušnjevica upisalo  10 učenika, ali i  dalje polaze u Kršanu u  školu upravo iz  
razloga  što nemaju uvjete u Šušnjevici. Da li postoji neka  mogućnost  da se to riješi da li  
kroz  Županijski proračun ili putem  europskih  fondova, u  svakom slučaju da se  to ima u 
vidu za  Proračun  2015. godine. 

 
VALERIO  DRANDIĆ (Načelnik Županijske uprave  IŽ), kaže da će odgovorit  ću  na 

prvo pitanje. Ima pravo  vijećnica  Hrlić što  traži  spomenute  materijale. Malo  smo zakasnili, 
ja se  zbog toga  ispričavam, međutim, materijali su spremni. Vidio sam ih  red nekoliko 
dana, složeni su, dobit  ćete i u  toku  ovog  tjedna.  Još jednom uz isprike.        
  

PATRICIJA SMOLAN (Pročelnica  Upravnog odjela  za  obrazovanje, sport i  
tehničku kulturu IŽ), odgovorila je  na drugo pitanje vijećnice  Hrlić. 
 U  pravu  je  vijećnica  Hrlić. Naši učenici iz  Područne škole  Šušnjevice, inače 
matične škole u  Ćepiću, jesu  već  drugu  školsku godinu  smješteni u drugoj  Područnoj  
školi, ali  ne u Kršanu, nego u Tupljaku, koja je isto tako dio  matične škole «Ivana Gorana 
Kovačića», iz  navedenih razloga, to je urušavanje međukatne konstrukcije.   
 U trenutku  kada se to  dogodilo  rješenje koje nam  se ukazalo  najjednostavnije, 
najlogičnije, upravo je bilo  preseljenje učenika u drugu  školu, s obzirom da su imali  
materijalne, kadrovske i sve  druge  uvjete da se nastava može odvijati nesmetano.  
  Obzirom da se  u  Šušnjevici, osim rekonstrukcije, razmišlja i o uređenju jedne, 
možemo to  tako  reći zavičajne zbirke, u ovom   trenutku vam ne mogu reći  da li  ćemo iz  
Upravnog odjela za  obrazovanje ili  Upravnog odjela za  kulturu u  Proračunu  za 2015. 
godinu  osigurati određena sredstva, naravno, vodeći  računa o svim  sredstvima koja imamo 
na raspolaganju iz  EU  fondova. 
   
 JOSIP ANTON RUPNIK (ZELENI), ima jednu informaciju. 
 Kaže da je dobio  dopis od Sveučilišta Juraj  Dobrila, rektorata, iz  Pule, u kojem  
predlažu  da postavi pitanje  da li je moguće da Istarska županija financira jedan projekt, 
zapravo da sudjeluje u financiranju jednog projekta. Oni  žele osmisliti, realizirati, jednu  
slikovnicu «Sunce ima  dva barkuna», što oni  žele napraviti  sa audio i  video zapisima i 
omogućiti djeci, pogotovo  bolesnoj  djeci, da dođu  do takvih  glazbenih  slikovnica. Radi se 
o pjesmama  koje  je komponirao maestro  Nello  Milotti, a dječji zborovi, oni planiraju  da bi  
tu slikovnicu izveli. Kada sam razgovarao sa njima mi smo  razgovarali o nekim ciframa, 
iznosima, ja  sam rekao  da bismo mogli planirati i predložiti  Županiji ako može da osigura  
cirka, najviše  30.000,00 kuna, a za drugo da bi oni sami  trebali  pronaći  sredstva koliko to 
košta, pa  bih  taj prijedlog tako sada  predložio  gospodinu  Županu, pa  da vidimo da li se 
takav projekt može realizirati.  
 Informacija.  
 Predložili  smo jedan eko projekt, Video  školu,  kojim  želimo  da djecu praktično 
obučimo kako se proizvodi  zdrava  hrana, zapravo  eko i bio  hrana, s ciljem da se takva  
hrana koristi, pogotovo u  vrtićima i  školama i da bi se  takav projekt mogao realizirati, jer to  
rade naše kolege u  Austriji i  Sloveniji, oni su to započeli i  na simpoziju koji je bio u Marioru, 
dogovorili smo se  da bismo takav projekt  ponudili u našoj  zemlji. I mi smo htjeli da se taj 
prvi projekt  ponudi da ga riješimo  u  Istri i da  bi se taj projekt mogao  realizirati želio bih 
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konkretno informirati javnost u  Istri da bi  trebalo prvo  načelnici  i  gradonačelnici  općina 
omogućiti da škole u Istri dođu do zemljišta.  
 (Potpredsjednica  upozorava vijećnika  Josipa  Antona Rupnika  da mu je vrijeme 
isteklo). 
 Pozvao  bih  sve vas da zajedno  sudjelujemo u  realizaciji tog  projekta, jer je to 
interes cjelokupne javnosti, pogotovo što smo htjeli da to  prvo  bude u  Istri, a onda  ćemo 
preći na  druge krajeve u zemlji.    
  

VLADIMR  TORBICA (Pročelnik  Upravnog odjela za  kulturu  IŽ), daje odgovor  na 
prvo pitanje  vijećnika  Josipa  Antona Rupnika.  
 I mi smo jutros  dobili upravo ovaj  predmet, molbu  za  financiranje  CD-DVD-ea. 
Inicijativa je više  nego zanimljiva, kao prošle godine kada smo  vršili na vašu inicijativu 
30.000,00 kuna za obilježavanje dijela maestra Nella Milottia, učinit ćemo to, ikoliko to Župan 
dopusti, a vi izglasate, i u slijedećoj godini  i to u  sklopu  zavičajne nastave.  Ono što je pri 
tome upitno je to što nemam preciznije podatke pošto se  radi o jednom papiru  A-4, o 
rokovima, o sufinanciranju, o tome što  će tko učiniti, i jedan mali problem je i u tome što ona 
stavljamo  u  neravnopravan položaj  sve one  koji su se javili na natječaj i time dovodimo u 
upit netransparentnost ove  županije. Međutim, ja  vjerujem, obzirom na vrijednost ovog 
projekta, da ćemo se dogovoriti i uključiti se u ovaj prijedlog  Proračuna. 
 
 POTPREDSJEDNICA, ističe da su vezano za   drugu informacije  Stručne službe 
dobile informaciju i obradit će je, tako da poslije možete kontaktirati s  njima.  
 
 MARIO RADEŠIĆ ( Hrvatski  laburisti – Stranka  rada), 
 Ponukan  nedavnim rješenjem o Zakonu o  strateškim ulaganjima kako se riješila TE  
Plomin, ja bih postavio pitanje gospodinu  Alenu  Damijaniću, pročelniku  Upravnog odjela  
za  gospodarstvo IŽ, ujedno i član Nadzornog odbora  Brijuni rivijera, zanima me u kojoj je  
fazi projekt Brijuni  rivijera s obzirom nas novonastale okolnosti i činjenice da će se  sada 
Državni ured za upravljanje državnom imovinom DOOD-i  raspisivati natječaje za  
potencijalne investitore na  lokacijama projekta  Brijuni rivijera. Naime, nedavno je DOODD-i 
objavio  i poziv za  prijedloge  građana i lokalne samouprave u vezi sa namjenom lokacija 
unutar Brijuni rivijera, Muzil, Hidrobaza, Monumenti itd.,  u tomm kontekstu  zanima me koja 
je daljnja  svrha   same tvrtke  Brijuni rivijera, koja izgleda prostorno-planski učinili sve što je  
potrebno vezano za projekta, a sada će, barem se tako  može isčitati iz medija, sve daljnje 
aktivnosti oko lokacije  Brijuni rivijera, preuzeti  DOOD-i.   
 I drugo,  kratko pitanje.  
 Ministar turizma najavljuje  da bi  vojne objekte  trebalo što prije staviti u  funkciju, pa 
me zanima da li ima povratnih informacija  vezano za  lokacije Brijuni rivijera, a iz  natječaja  
sa samo Otočje Brijuni. 
 
 VALERIO  DRANDIČ ( Načelnik  Županijske uprave IŽ), s obzirom  da je pročelnik  
Alen Damijanić, upravo  došao  na sjednicu, a odgovor imamo na vaše pitanje, mogu vam ja 
odgovoriti, pa  ako  bude  trebalo  će gospodin Damijanić dopuniti odgovor. 
 Pitanje je dobro s time što vas ja moram prisjetiti da tvrtka  Brijuni rivijera, koja  je 
osnovana da bi provela projekte zamišljene na rivijeri  preko puta Otočja  Brijuni, nije  
županijska  tvrtka i ona  je uglavnom državna tvrtka, ima  jednokratnu ulogu. Ono što je do 
sada učinila je već značajno i vjerujem da će to i dokrajčiti, nakon čega imate vi pravo dali  
će biti  potrebna ili  ne. Ona je u ovom trenutku  potrebna,,jer, između ostaloga, upravlja i 
državnim Autokampom u  Pineti, tako da ima  i tu  funkciju.  
 Ukratko  ću vas samo prisjetiti  što sve po pojedinoj  lokaciji učinilo i  rade. Za 
Hidrobazu je izrađena detaljna konzervatorska  podloga, koja je  bila  jedan od uvjeta da se 
nastavi  sa projektom, kao i procjena vrijednosti  zemljišta i kompletna prostorno – planska 
osnova je za to  područje  urađena. 

 Ono što je još u  tijeku  je izrada  Urbanističkog plana Štinjana, unutar kojeg  se 
nalazi  zona Hidrobaza i tu se očekuje završetak radova  do kraja tekuće godine.  
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U  tijeku je i postupanje po zahtjevu za  smanjenje obuhvata kulturnog  dobra. Znate 
da je   amo praktički  previše  toga ušlo u  krug  kulturnog dobra  te se doslovno investicija  
ne može  realizirati, kao i usklađivanje te lokacije  sa konzervatorskom podlogom, čime  bi  
se jasno definirale izgradive  površine. 

U  tijeku je i  prijedlog  Sporazuma između  zemljišno-knjižnih  vlasnika, to su u prvom 
redu  Republika  Hrvatska i  Grad Pula  radi provedbe projekta na navedenoj lokaciji.   
 Što  se tiče Sakorgiane  imamo okončane aktivnosti, a to  je  GUP  Grada Pule i 
procjena vrijednosti zemljišta i imamo ono što je  u tijeku izrada Urbanističkog plana za 
uređenje  turističke zone Sakorgiana. 
 Okončano je to  da je mišljenje nadležnog Konzervatorsko  odjela o budućim njihovim 
aktivnostima na toj lokaciji dostavljeno, a u tijeku  je rješenje o provedbi pomorskog dobra, 
dakle, uknjižbi  pomorskog  dobra. 
 U  tijeku je i  sastavljanje  Sporazuma između  zemljišno- knjižnih  vlasnika, pet  su to 
Grad Pula i  Republika  Hrvatska za  navedenu  lokaciju.  
 Dostavljeno je očitovanje  Hrvatskih  šuma o  statusu  nekretnina o lokaciji to 
omogućuje  daljnje definiranje lokacije, kao  i što e upućen zahtjev DOOD-iu  za sazivanje  
sjednice  Povjerenstva za  raspolaganje nekretninama u  vlasništvu  Republike  Hrvatske na 
navedenoj  lokaciji. 
 Što se tiče Pinete u tijeku  je spor između  Republike  Hrvatske i Općine Fažana radi 
utvrđivanja  prava vlasništva. Ročiste je zakazano za 31.010.2014. godine bilo i nije  poznato 
kada će se okončati.  U svakom slučaju  potrebno je prethodno  to  riješiti prije  nego što se  
bilo što dalje  b ude moglo raditi  slijedeći korak i ono što  treba učiniti je izraditi  Urbanistički  
plan uređenja  turističke zone Pineta.  
 Sveta Katarina – Monumenti, izrađen je  GUP Grada Pule  i  detaljna  konzervatorska 
podloga. Dodijeljena je  koncesija za  korištenje  pomorskog  dobra, a  treba dovršiti definiciju  
kulturnog dobra na kopnu i jednako tako  u tijeku je izdavanje lokacijske dozvole za  
rekonstrukciju infrastrukture. 
 Dakle, to su  poslove koje rade Grad Pula, Ministarstvo kulture, odnosno investitor 
Kermas – Istra. 
 Izgradnja  lokacija  Muzil, Prostorno – planska  studija je  dovršena,  Studija  
valorizacije  krajobraza također, izrađen je i  GUP  Grada Pule koji je  bio potreban da bi se 
lokaciji pristupilo, potrebno je izraditi  Urbanistički lan uređenja i Studiju  utjecaja na okoliš,  
kao i  detaljnu  konzervatorsku podlogu. 
 Dakle, to  su  aktivnosti u tijeku ili koje su  dovršene, a  o samoj   sudbini  daljnjeg 
postojanja tvrtke  Brijuni  rivijera odlučit će Vlada Republike  Hrvatske. Inače podsjetit  ću vas 
da  mi  ne financiramo od  ove godine tu  tvrtku. 
 
 MARIO RADEŠIĆ (Hrvatski laburisti – Stranka  rada), zahvaljuje   načelniku   Valeriu  
Drandiću  na opširnom objašnjenju, čak i više nego  što je  pitao. 
 Naime, meni je poznato da Brijuni rivijera nije  županjska  tvrtka, namjerno nisam ni 
uputio pitanje nikome, nego  gospodinu  Alenu Damijaniću, jer je on član Nadzornog odbora 
Brijuni  rivijera, pa me u tom kontekstu zanimalo daljnja  sudbina to jest utjecaja  DOOD-ia i  
srha  DOOD-ia u  upravljanju  zemljištem Brijuni  rivijera. 
 A  što se tiče naputka  ministra  turizma,  drugo pitanje  što sam pitao,  govorim iz  
slijedećeg razloga, zato što je koncesijski model  Brijuni rivijera trebao biti upućen na Vladu 
još u  petom mjesecu., pa  me zanima da li  možda gospodin Alen Damijanić,  koji je  član 
Nadzornog odbora Brijuni  rivijera, nešto  više zna.   
 
 ALEN DAMIJANIĆ ( Pročelnik Upravnog odjela  za  gospodarstvo  IŽ), ispričava se 
za  kašnjenje na sjednicu, jer  je imao neodgodive  obveze u brodogradnji na temu  
brodogradnje danas. 

Kao što je  rekao prethodno načelnik  uprave Istarske  županije o  svim aktivnostima 
koje su  u Brijuni rivijeri, ja bih još, možda, dodao ono što i nije formalno  napravljeno, a u 
međuvremenu smo bili na nizu  sastanaka u Ministarstvu kulture, a to je vezano  uz sastanke 
sa  samom Kermas grupom  kojoj se pomaže da se to kulturno dodro uredi, da se definiraju 
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koje će zgrade to jest koji objekti  će biti  mogući u skladu s  konzervatorskom  podlogom biti 
obnovljeni i  na koji  način. I mogu  čak  reći u ovom  dijelu da ih , ne  samo kao  član 
Nadzornog odbora, nego  i kao pročelnik Upravnog odbora za  gospodarstvo  IŽ,.već 
možemo  skoro danas reći jednom mjesečno sam, ne samo u Ministarstvu  kulture, nego i u 
ostalim institucijama,  pa i  Ministarstvu  turizma, kako bismo  ovu samu investiciju uspjeli  
progurati na način da  stojimo kao  suport samoj  Brijuni rivijeri i uz Grad Pulu, kako bi se ona 
sprovela. Ono što  treba dodati je da ćemo uskoro dobiti i jedan novi plan za samu  Pinetu. A  
što se tiče  koncesijskog  dobra, ako se ne varam, vezano uz ovaj  turistički dio, koji bi  
trebao ići uz  Sakorgianu,  ako sam dobro predstavio pitanje, to je  nešto  što Ministarstvo  
turizma mora urediti na  koordinacijama zajedno sa  DOOF-ijem. Reći  ću  da je prema mojim 
saznanjima bilo više od, ne možemo  reći  čak ni  nekoliko  sastanaka, ali  ne mogu  vam reći 
točan broj i da se intenzivno  radi  na tome da to ide na Vladu i da  se to  provede. 

Zašto  ? Zato što je  važno da  taj natječaj  dobije  međunarodni status, da  bude 
Međunarodni centar za  taj  natječaj, jer  dobije  međunarodnu notu. 

A ono što  vam mogu  reći od  strane Brijuni rivijera da je tu komunikacija, ne samo na 
dnevnoj  razini, nego  da su u  DOOD-iju, ako je moguće čak  reći skoro jednom  tjedno, i  da 
ide daleko  brže od onoga  što smo  na kraju krajeva i očekivali.  

Vraćam se, naravno, na priču kulturnog  dobra i  vraćam se na priču  same Pinete 
gdje ima neku  budućnost, a o  korisnicima privatnog  partnera naša uloga je da stvorimo  
sve preduvjete da on uspije što prije krenuti  sa tom investicijom. Ono što  nam je u  nekim 
razgovorima rečeno je da  će neke aktivnosti početi u tom smjeru prije ljeta, budući  da su  se 
sve predradnje, izmjene GUP-a, u tom smjeru napravile. 

    Tu  smo, kao što  sam rekao  svi zajedno pušemo u isti  rog, to jest svi  guramo ka 
tome da se o što prije desi, a sada je tu malo i loptica  na investitoru koji  mora ubrzati  svoje 
aktivnosti.  
 
  POTPREDSJEDNICA, naglašava da je Alen Damijaniću  malo odužio, ali  s obzirom 
da je   tek stigao, nećemo mu uzeti to za zlo.   
 Konstatira da se na sjednicu pridružila i vijećnica  Elvira Krizmanić Marijanović. I  daje  
riječ  vijećniku Zdenku Plisko, Istarski umirovljenici.  
  
 ZDENKO PLIŠKO (Istarski umirovljenici ), ističe da ima  jedno pitanje i  jedan 
prijedlog , odnosno  inicijativu. 
 Što je  sa nabavkom CT-e uređaja za  Opću  bolnicu  Pula. Na ovoj  Skupštini  čuli  
smo   kako  je  Ministarstvo  zdravlja zajedno sa  Županijom odlučilo  da se  nabavi  novi  CT-
e uređaj, kojeg Istrani  već dugo  čekaju i  misli da su  zaslužili  da dobiju novi  uređaj kao što 
to imaju ostali  dijelovi  Hrvatske. 
 Drugi prijedlog je zapravo  više inicijativa. 
 Istarska  stranka umirovljenika zalaže se za  jedan oblik  skrbi za starije osobe, a to je 
pomoć u kući. Budući  da ovaj oblik  smještaja  u domovima je takav kakav je i  sve 
nedostupnije, mislimo  da  bi ovaj oblik  trebao   da ima potrebe veće pažnje od  strane same 
Županije. 
 Inicijativu  bih uputio  na način da skrb, odnosno organizaciju i koordinaciju  pomoći u  
kući preuzmu županijske ustanove, a  ne kao  do sada, negdje su to domovi, negdje  su to  
crveni križevi, negdje su to  udruge građana.  I time bi se  na taj  način  poboljšali 0vaj o9blik 
skrbi za starije i osobe  u  potrebi za  tuđe pomoći, na način da nadležni  Županijski upravni 
odjel izradi  kriterije i da te kriterije na izvjestan način prethodno da  svoje  mišljenje nadležni, 
odnosno  Savjet za  socijalnu  skrb pri Istarskoj  županiji. Mislim da bi  na jedan takav  način 
ovaj oblik  skrbi za starije osobe unaprijedili.    
 
 VALERIO  DRANDIĆ ( Načelnik  Županijske uprave  IŽ),  odgovorio je  na prvo  
pitanje vezano za  nabavku TC uređaja  za  Opću  bolnicu  Pula. 
 Opće bolnica  Pula,  ne samo da nema sada ni  CT-e, nema ni magnetne rezonance, 
nažalost, u tom kontekstu smo, vjerojatno, najlošije opremljena  bolnica u  Hrvatskoj kada se 
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uzme u obzir  da je  i ona oprema koju imamo preko  80 %  otpisana. No,  rekli  smo još  3 
godine, za  3 godine ćemo imati novu  bolnicu, pa  ćemo biti  najbolji.  
 Naime, kada je jedna od  CT-ea starih kojih imamo  pokvario se  bespovratno, a drugi  
je  takav  da se doktori  jedva osuđuju  potpisivati  nalaze  koje  dobiju na tim  CT-eima, jer 
su slike nejasne i  nedovoljno  dobre  da bi se  na bazi  njih dijagnosticiralo nešto ozbiljno, 
tako  da se većina pacijenata prosljeđuje u druge gradove  kada je nešto ozbiljnije u pitanju. 
Odlučili  smo  nabaviti novi  CT-e uređaj, bez obzira  što smo na tragu  nabavke kompletno 
nove opreme za  novu  bolnicu i  na način  da ih  financiramo i pola mi, pola  Ministarstvo  
zdravlja  RH. Jedan takav dogovor je  postignut i rečeno je  51 : 49 i  u  tom kontekstu  
krenuli  smo u proceduru, složili  natječaj, raspisali  natječaj i izabrali  najpovoljnijeg 
ponuđača.  
 Dakle, sa istovremenom promjenom ministra u Ministarstvu  zdravlja došlo je i do  
promijene stava prema nabavkama  medicinske opreme u cijeloj  Hrvatskoj. Tada je  bilo 
ukupno  raspisano  7  natječaja, a novi ministar je zatražio od svih  7  bolnica  da ponište 
natječaje, jer ih  je smatrao  netransparentnim. Neki  su se požurili poništiti  natječaje, pa je  
državna komisija za ocjenu  provedbe javne nabave poništila  poništenje i  vratila  rješenja o 
odabiru i mi smo  željeli poništiti zbog toga što nismo nalazili  nikakvih  razloga i argumenata 
za  poništiti  natječaj. Dakle, zakon ne dozvoljava  poništenje  natječaja  bez  značajnih  
argumenata za  poništenje. Mi nismo ih imali i nismo  željeli poništiti natječaj.    
 Učinili  smo to  tek kad smo od ministra Varge dobili  dopis da Ministarstvo  zdravlja  
nije u  stanju osigurati svojih  50 %  sredstava ili  2.000.000.000,00 kuna za  nabavku  CT-e 
uređaja i  da će ta sredstva planirati  tek u  2015- godini u  Proračunu  gdje je to  već 
prijedlog  te mole  nas da učinimo isto. Tada smo, naravno, zbog nemogućnosti izbora i mi  
rebalansom brisali  ta sredstva u  2014. godini, predvidjeli  smo ih u  2015. godini i novi  
natječaj ćemo  provesti odmah  početkom 2015. godine. Ja se nadam da će biti      relativno  
brzo proveden. 
  
 MARINO DIMINIĆ (HSU),  želi postaviti Županu dva pitanja. Na prvo pitanje je  već 
odgovorio. 
   Drugo pitanje- 

Na  14. sjednici  Županijske  skupštine  11. rujna  2014. godine pročelnica  za  
obrazovanje, sport i  tehničku  kulturu, informirala je da će do  10., početkom listopada,  sve 
škole imati   asistenta , odnosno  pomoćnika u  nastavi za   djecu, učenike, s   posebnim  
potrebama, pa pita  da li je i kako je to pitanje  riješeno, koji  status imaju  ti pomoćnici, 
odnosno asistenti u  nastavi  za  takvu  djecu, koji su  troškovi, kavo je obrazovanje  za  
takve pomoćnike u nastavi potrebno.   

 
 PATRICIJA SMOLJAN ( Pročelnica  za  obrazovanje, sport i tehničku kulturu IŽ), 
zahvaljuje  vijećniku  Marinu  Diminiću  na postavljenom pitanju. 
 Naglašava da  svi učenici u  Istarskoj  županiji imaju  pomoćnike u  nastavi. Sve škole 
koje su iskazale potrebe dobile  su  pomoćnika u  nastavi, jedino  je  različit način, pa  
ukratko  kaže.. 

Preko projekta «Školovanje  bez diskriminacije» zaposleno je 65 pomoćnika u  
nastavi za  73 učenika. Taj  projekt koji je odradio  Upravni odjel za  međunarodnu  suradnju 
u  suradnji  s Upravnim odjelom za obrazovanje, spsort i  tehničku kulturu.. Vezano uz  sam 
projekt kroz novac koji  smo dobili  bila  je osigurana i edukacija za  pomoćnike u  nastavi. 
Znači, nemamo dodatnih  troškova vezano uz taj projekt.  .    
 Drugi projekt je  «Mladi za  mlade». To je projekt koji  Istarska  županija odrađuje u  
suradnji sa Zavodom za zapošljavanje. Putem ovog  projekta je zaposleno 7 pomoćnika za  
7 učenika  s teškoćama u  razvoju. 
 I konačno  jedan manji  broj, konkretno  6 pomoćnika za  7  učenika  s teškoćama u  
razvoju  financira  Istarska  županija. 
 
 DAVOR  KOMAR (IDS-HNS-ZELENI), kaže da ima saznanja da Zračna  luka 
naplaćuje parking, koji je inače  rezervirani za sobe  s invaliditetom, pa ga zanima  da li se 
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imaju neke informacije vezano za  to. Moli  da se utječe da se postojeća odluka  promijeni, 
odnosno ukine. .    
 
 VALERIO DRANDIĆ (Načelnik Županijske  uprave IŽ), zahvaljuje   gospodine Komar 
na upozorenju i kaže da mora priznati  da  kao  predsjednik  Nadzornog  odbora  Zračne luke 
nije bio  s time  upoznat. Pretpostavlja  s  obzirom  da smo  svježe ugradili potpuno novu  
automatiku kojom reguliramo  naplatu  parkinga da nismo  do kraja  razradili  sustav i  
dogovorili oslobađanje  od  plaćanja  invalidnih  osoba  pokazivanjem   kartice  na šalteru, pa 
će se  porinuti  da sa direktorom Zračne luke dogovori rješenje tog pitanja. 
.  . 
 DAMIR KAJIN (Istarski demokrati ), kaže da po  njemu    nema veće  perverzije  nego  
kada, recimo,  Istarska  županija za  medije  2014. godine kani  utrošiti  4.163.637,9e kuna ili  
za  telefone  5.100.000,00 kuna, ili za  reprezentaciju 1.459.966,60 kuna, što će  reći  da 
dnevno pojede ovdje  3.999,00 kuna, zaokružite  na 4.000,00 kuna.  Ili  svakog  radnog  
dana 6.636,02 kune. Sa druge  strane u  Istri štogod  predsjednik  Milanović mislio ima 
gladnih i u  najtežoj  situaciji  su, gospodo, samohrane majke kojima   se godinama ne plaća 
alimentacija.. Istarska  županija  do  31.09.2014. godine  na  medije  je potrošila, znači, na 
svoj  PR  2.100.000,00 kuna. 
 / Potpredsjednica  :Imate 30  sekundi, postavite  pitanje/. 
 A  da u  naredna 3 mjeseca još kani  potrošiti  2.000.000,00 kuna.  
 Što  će učiniti  Županija  da pomogne samohranim majkama.  
 I  drugo pitanje, da li ste spremni  da se Veleučilište u  Puli  nazove  po  Lucianu  
Delbiancu. Ako je  netko  90-tih godina ostavio  traga na prilike u Istri onda je  to Luciano  
Delbianco.  1990. godine  je  izabran za  Gradonačelnika  Pule, 1993. godine za   Župana. 
Voditelj je izborne liste koja je  tada dobila  74 %  glasova. Ali, ono što je još  bitnije,  
omogućio je jednu mirnu tranziciju, bolje  rečeno, miran odlazak  JNA. Da li  ste spremni  
Veleučilište u  Puli  nazvati po prvom  Istarskom  županu i dekanu Veleučilišta, gospodina 
Luciana Delbianco. 
 
 POTPREDSJEDNICA, odgovara  na drugo pitanje i naglašava da Pula nema 
veleučilište. Ta ustanova  se zove  Politehnika i njoj je osnivač Istarska  županija. Prijedlog 
Damira  Kajina je zaprimljen u proceduru i  biti  će informirani po tom  pitanju.  
 Na prvo pitanje  će odgovoriti  gospodin Valerio  Drandić. 
 

VALERIO  DRANDIĆ ( Načelnik  Županijske uprave IŽ), dice, non e' una  domanda, 
era una critica senza  nesun   fondamento.  

Ja neću odgovoriti  na pitanja, ali  ne mogu  prešutjeti  hrpu  napuhanih  laži  i  
pogrešno tumačenih brojaka. Dakle, ja mogu samo  reći  da ni jedan broj  koji je izgovorio 
Damir  Kajin nije  ispravan, da je svaki  otprilike uvećan za pet, šest puta i da se precizni 
podaci o novcima za medije, promociju i reprezentaciju mogu  dobiti u svakom  trenutku, da 
ih  svatko od vas može vidjeti i da će vidjeti koliko  stvarno Istarska  županija troši. To je 
svima vama  dostupno, jer ovakvo ponavljanje, mnogo puta  ponavljanje  krivih   navoda ima  
samo jedan cilj, a taj cilj  se neće postići,  jer baš, ama baš ni jedan broj nije  ispravan i to je 
višestruko uvećan.   

 
 DAMIR  KAJIN (Istarski  demokrati), postavlja dopunsko pitanje. 
 Vi ste gospodine Valerio Drandić cijepljen od  bilo koje socijalne osjetljivosti, ali  evo  
samo da pročitam. 
 Usluge promidžbe i informiranje 4.163.437,00 kuna. Naknade za prijevoz za  rad itd.  
2 milijuna i toliko, usluge telefona  5.200.000,00 kuna itd.  
 Imamo  rebalans Proračuna  vi i ja,  nemojte obmanjivati istarsku javnost. 

Drugo, predlažem 2 pravna tima  da se pomogne tim ženama ili  roditeljima, nije  
bitno, te da prestanete izvlačiti desetine milijuna kuna za  stranačke aktivnosti. 4.163.637,94 
kuna za  promidžbu i informiranje je kriminal!    
   /Potpredsjednica  : Postavite  pitanje/. 
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 Svaki dan postavljate nove plakte: «Moj prvi  posao», «Imam ideju», ne znam što sve 
ne i  nemojte odrađivati posao za kampanju  2013., 2014. godinu ili  plaćati akontaciju za 
2015. godinu. Ne radite to !. I pročitajte  rebalans Proračuna.  
 
 POTPREDSJEDNICA, gospodine Kajin...  

 /D.Kajin : Pogledajte /pokazuje proračun/). 
/Potpredsjednica : Hvala lijepa, imam ga, ali  ja vas lijepo molim samo  da se malo 

smire strasti. 
Izvolite gospodine  Valerio Drandiću,  imate riječ. 
/D.Kajin : Nema pravo  na dobivanje riječi/. 
/Potpredsjednica: Ima pravo na  riječ. 
 
VALERIO DRANDIĆ (Načelnik  Županijske uprave  IŽ), kaže: Gospodine Kajin, pored 

toga što se s Proračunom može mahati,  treba znati  čitati . Problem je u  vama što ga krivo  
namjerno tumačite, jer ste previše godina u tim krugovima da ga ne biste znali  pročitati. 

 
POTPREDSJEDNICA, ističe  da je 18,30  sati i da je vrijeme za  postavljanje  

vijećničkih pitanja prošlo, ali kako je  gospodin Alen Damijanić malo «ukrao»  vremena, daje 
riječ  Marinu  Rocu, da  postavi, kao zadnje pitanje, svoje  vijećničko pitanje.  

 
MARINO ROCE (HDZ), u ime Kluba vijećnika HDZ-HDS, kaže da  ima dva pitanja. 
Prvo pitanje je već postavljeno, ali ga mora u jednom dijelu ponoviti. 

  Ima zapisnik Vijeća Srednje  škole «Vladimir Gortan», koje je donijelo zaključke o 
kojima  žele da se obavijesti Županijska skupštia. 

Drugi dio  zaključka je da Županijska skupština razmotri da se rebalansom Proračuna 
osiguraju sredstva za prijevoz učenika. Na to dodaje da se interesirao  kod  prijevoznika, 
nakon što  su dostavili u  Županiju  cijene, da prema prijevoznicima nije  bilo urgiranja  da  
spuste cijenu. Misli da tu ima prostora za  dogovor, jer svi ti prijevoznici kroz  školske 
autobuse, za koje Županija isto raspisuje  natječaj, imaju dobar  prihod  i dobar  dio novca  
koji su isplatili, pa  misli da bi prijevoznike trebalo  stisnuti  da se uravnoteže prema cijenama  
koje je  postavila  Vlada RH. Obveza je da se srednjoškolcima u  Istri osiguraju isti uvjeti  
školovanja. 

U momentu kada  je donijeta odluku, po procjenama. ostalo  je još jedno  210.000,00 
kuna, pa što je  s tim novcima.  

Drugo pitanje je  vezano za  Kaštijun. 
Prema informacijama  Holcim je odustao od dogovora  da će spaljivati  otpad. Ako se 

mora tamo plaćati  spaljivanje, onda je  otpad, a ne više gorivo ili treba to suprotno  urediti,  
pa što je  sada sa time?  

Drugo, kaže da ima informaciju da u  Veroni su takvi objekti zatvoreni  i  Verona hoće, 
neće, vozi u Veneciju otpad na  zbrinjava u nova postrojenja. Kažu da su oko  Verone dva 
objekta  zatvorena, jer ne zadovoljavaju  europske  kriterije.   

 
VALERIO DRANDIĆ (Načelnik Županijske uprave IŽ), kaže da će odgovoriti na 

pitanje  vezano za  Kaštijun, koji usput rečeno, napreduje i u  naprednoj je  fazi. Vijećnici koji 
su  željeli mogli  su  to  pogledati. Danas je  to već  daleko naprednija  faza i u proljeće se 
očekuje  da će Kaštijun raditi punim pogonom. 

Istina je, imamo još uvijek otvorenih pitanja, među kojima je i pitanje RDF ili SERELA, 
kako se  danas to  zove, a to je gorivo koje se dobiva iz  obrade otpada i koje je početno bilo. 
Naši se  projekti svi jako dugo  rađaju, pa se jako dugo  realiziraju i  neke ere prođu dok ih 
osmislimo. Kada smo dogovarali sukladno  nacionalnoj  strategiji i  utvrdili  MBO  tehnologiju 
tada je to gorivo  bilo vrlo  traženo na tržištu, danas baš   nije takva situacija. I mi  rješenja za  
naš RDF imamo  na dosta udaljenim lokacijama, što bitno  poskupljuje zbrinjavanje, dakle, u 
ovom slučaju zapravo je to  element koji poskupljuje,  a ne pojeftinjuje,   rad  samog  
Kaštijuna.       
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 Bili  smo u  više navrata u Ministarstvu i u  Fondu za zaštitu okoliša i  energetsku  
učinkovitost upozoriti  na tu  situaciju. Zajedno sa  Marišćinom, dakle, Riječkom, mi smo prva 
dva centra koja  se sukladno nacionalnoj  strategiji  rađaju u  Republici  Hrvatsko i  tražimo 
od  Ministarstva, odnosno od  Fonda da se uključi u  tu problematiku i  nađu  rješenja.    
 Postoji u  svijetu niz  kvalitetnih  rješenja, neka su centralizirana, a neka su usitnjena 
po lokacijama, uglavnom se radi o  spalionicama, toplanama. Međutim koje će definitivno  
rješenje biti  kod nas to  ćemo još  vidjeti. 
 Što se  Holcima  tiče, Holcim je uvijek imao problema količina. Dakle, mi imamo jako 
prevelike količine za  Holcim, koji može  u ovom trenutku gutati 10.000 tona, Kaštijun će 
proizvoditi   30.000  tona RDF godišnje. Ali, u svakom slučaju  na relaciji Ministarstvo i  dva 
centra za  gospodarenje otpadom vjerujem da ćemo u nekom narednom  terminu  naći  
rješenje.    
 
 POTPREDSJEDNICA, naglašava, obzirom da smo  na vaše prvo pitanje vezano za 
prijevoz učenika  već čuli  odgovore u  prvom pitanju da li  želite  objašnjenje i dodatno 
pitanje vezano  za vaše prve konstatacije ?  
 Daje riječ Županu. 
 
 ŽUPAN, kaže : vaše pitanje defakto bilo  je na tragu odgovora što sam rekao na kraju  
svog  prvog  obraćanja, kada govorimo o dijelu i našeg nezadovoljstva sa cijenom koju  
autoprijevoznici imaju u  Istarskoj  županiji. Županija je ovlašteni  naručitelji, koja je  provodili  
javnu  nabavu, ali kao  Županija apsolutno dijelimo sumnju  da autoprijevoznici mogu 
korigirati cijenu. Očekujemo  da nas ministar Mornar primi  na razgovor, da zajednički 
stisnemo  autoprijevoznika da se prilagodi  situaciji u  Istri, tim  više što često  nisu samo 
jedino prijevozi učenika. Znamo, dakle, kako  to u praksi izgleda.  
 Vezano   za  simbolički, nažalost, ostatak sredstava, rekao sam u samome uvodu  da 
smo u  situaciji da smanjujemo  Rebalansom Proračun  iz dijela poreza na dohodak za  više 
od  20 milijuna kuna. U biti  time je sve rečeno i sve je jasno. 
    

MARINO  ROCE (HDZ), kaže da ima informaciju da je Županija samo  tražila cijene. 
Nitko nije  urgirao da se cijene spuste. U tom pravcu je dio koji se može odraditi i koji se 
trebao i prije odraditi, samim tim što znamo da svi  ti prijevoznici dugi niz  godina dobar dio 
svog  poslovnog  dijela u  Istri rade na račun Proračuna, to jest kroz školske autobuse. U 
ovom  dijelu  za srednjoškolce mogli  bi ponuditi  drukčiju  cijenu, a ne onu  cijenu koju imaju 
za  kompletne građane. 

 
 POPREDSJEDNICA, zahvaljuje i  zaključuje 2. točku  dnevnog  reda 
  

AD – 3 Svečana prisega vijećnice Skupštine Istarske županije  

POTPREDSJEDNICA, ističe  da je na  prošloj radnoj  sjednici Skupštine Istarske 
županije  verificiran mandat vijećnici Petri  Stojaković umjesto  Ivana Jakovčića, pa moli novu  
vijećnicu  da ustane i položi svečanu prisegu koju će pročitati na  hrvatskom i  na talijanskom 
jeziku, a vijećnica že  ć prisegnuti riječju «Prisežem» ili «Lo giuro». 

«Prisežem da ću prava i obveze člana Skupštine Istarske županije obavljati savjesno 
i odgovorno, radi gospodarskog, kulturnog i socijalnog probitka Istarske županije i da ću se u 
obavljanju dužnosti člana Skupštine Istarske županije pridržavati Statuta Istarske županije te 
da ću štititi i promicati regionalne osobitosti Istre".  
 

“Giuro che svolgerò coscienziosamente e con responsabilità I'incarico derivatomi dei 
diritti e doveri di membro dell'Assemblea regionale, per lo Sviluppo economico, culturale e 
sociale della Regione Istriana, che mi atterrò allo Statuto della Regione Istriana 
nell'espletamento dei miei doveri di membro, a che tutelerò e affermerò le peculiarità 
dell'Istria." 
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 PETRA  STOJAKOVIĆ, izgovara: «Prisežem»! 
 Potpredsjednica čestita vijećnici  Petri  Stojaković i moli je da potpiše prisegu. 
(Aplauz). Nakon potpisa prisege kolegica  može sudjelovati u  radu   Skupštine i glasati o 
prijedlozima  akata.  

AD – 4 Informacija o stanju sigurnosti u prvih 9 mjeseci 2014. godine 

Potpredsjednica moli načelnika  Policijske uprave  Istarske, gospodina Dragutina 
Cestara da uzme riječ. 

 
DRAGUTIN CESTAR,  zahvaljuje na prilici što se može obratiti u okviru ove točke  

dnevnog  reda i ukratko obrazložiti  Informaciju o stanju  sigurnosti na području  Istarske  
županije u  prvih  9  mjeseci 2014. godine. 

U nastavku  je rekao : Obzirom da imate na uvid pisanu  informaciju o stanju  
sigurnosti, koja  sadrži niz  brojčanih i statističkih  podatka, ha ovom pri8liko  neću , jer mi  to 
ni vrijeme ne dozvoljava, iznositi  cijelu informaciju, već ću se osvrnuti samo  na 
najznačajnije  podatke i pokušati dodatno obrazložiti  trendove i  rezultate u  pojedinim  
segmentima rada i  djelovanja  Policijske uprave. 

Stanje  sigurnosti  na području Županije u prvih  9  mjeseci ove godine, u o odnosu  
na prethodnu godinu, obilježeno je sa smanjenjem broja  kaznenih dijela za  19  %, 
smanjenje  roja prometnih nesreća za  5 %, smanjenje  broja  prekršaja iz domene prekršaja 
protiv  javnog reda i mira za  13 %, povećanjem broja  prekršaja iz ostalih  zakona za  6 % i 
smanjenjem broja  ozljeda za  37 %. Naravno, samo  na temelju  tih  pokazatelja nije moguće 
dati objektivnu ocjenu stanja  sigurnosti pa  ću  pokušati dati  dodatna obrazloženja  tih 
pokazatelja, pa  tako je  tijekom prvih  devet mjeseci  na području  Policijske  uprave, 
odnosno  Županije  Istarske, evidentirano  3.521 kazneno  djelo. To je manje za  19  % u 
odnosu na  isti  period  prethodne godine .Razriješeno, odnosno otkriveni  su počinitelji za  
1654 kaznena  dijela ili  47  % od  evidentiranih  dijela, što je  nešto  bolja  efikasnost  
razrješavanju u odnosu  na prvih 9 mjeseci  prethodne  godine, kada je to bilo 43 %. 
 U oblasti  općeg kriminaliteta, kako mi imamo  tu podijeli kriminalističku, kriminološku, 
u  izvještajnom razdoblju  3o34 kaznenih  dijela je  evidentirano. Smanjen je  roj  tih  
kaznenih  dijela za  22 % u odnosu na  isti  period  prethodne godine. Kada su u  pitanju  ta 
kaznena  dijela, ta grupa  kaznenih  dijela, to  su  najbrojnija kaznena  dijela protiv imovine. 
Najbrojnija  su kaznena dijela  teških  krađa, a ona su u prvih  9 mjeseci zabilježena  1152 
takvih  kaznenih  dijela, 30  %  manje nego prethodne  godine u  istom  periodu   i kaznena  
dijela krađa, kojih je zabilježeno  1007 , isto  tko znatno  manje, 22 %  manje  nego 
prethodne godine u prvih  9 mjeseci. Ovdje  ću spomenuti i kaznena dijela  razbojništva kao  
jedan od  najtežih  kaznenih  dijela u  toj oblasti, ona nisu posebno  brojčana u  velikom  
broju, nego  su u značajnom  broju, 33 takvih  kaznenih  dijela je  evidentirano u  9 mjeseci  
ove  godine, ali to znatno manje, za  39 % manje  nego prethodne godine kada ih je bilo  54, 
uz visoku  stopu  razriješenosti od  80 % tih  kaznenih  dijela.  
 Kada je u  pitanju organizirani kriminalitet 67  takvih  kaznenih  dijela. To je   više 
nego prethodne godine. 
 Kada je u pitanju  gospodarskih  kriminalitet 153 kaznenih  dijela, nešto manje  nego 
prethodne  godine za  17  %. 
 U oblasti  zlouporabe droga 216 kaznenih  dijela je evidentirano nešto  više, odnosno 
za  3 %  više nego prethodne godine u prvih  9 mjeseci. Istovremeno u tom periodu  
zabilježeno je 1173 zapljene opojnih  droga koje  su oduzete od  nešto  preko  1000 osoba. 
Znači, ovdje  se rai  i o kaznenom djelima  i prekršajima iz  te oblasti. Uglavnom je to  znatno  
više u odnosu  na prethodnu godinu, a istovremeno  su i  zaplijenjene  veće količine droga u 
odnosu  na prethodnu godinu.        
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 Spomenut ću ovdje i kaznena dijela djece i maloljetnika da ih  je zabilježeno  negdje  
35 %   više u odnosu  na isti period  prethodne  godine,  a u  oblasti kazneno. Prane zaštite  
djece i maloljetnika zabilježene su 294  kaznena  dijela , što je isto tako znatno veći  roj u 
odnosu  na prethodnih  9 mjeseci  prethodne  godine kada je  bilo  134. Ovdje posebno kada 
su u pitanju  kaznena  dijela iz  kazneno-pravne  zaštite  djece i maloljetnika njih  treba 
tumačiti na način da su  usmjerene aktivnosti  na otkrivanje  kaznenih  dijela  te  kategorije  
kada su  počinjena na štetu  djece i maloljetnika čime se  smanjuje ponašanje i propusti koji 
pogoduju kriminalnom ponašanju  djece i maloljetnika, pa  očekujemo dugoročno  jedan 
preventivni učinak. 
 Kada su u pitanju  kaznena   dijela  općeg kriminaliteta koja sam  spominjao, 
smanjenje tih  kaznenih  dijela  isto tako trebalo  bi  tumačiti na način da je poduzeto niz  
aktivnosti, posebno operativno-preventivnog karaktera, preventivnih, na smanjenje  tih  
kaznenih  dijela i to  tumačimo kao  jedan dobar trend.  
 Kada su u pitanju ostale oblasti kriminaliteta, organizirani, gospodarski, zlouporaba  
droga, nešto je  veći  broj  dijela, znači, to je zadiranje u  jednu tamnu  zonu, što su  službe 
represije efikasnije u  otkrivanju takvih kaznenih  dijela, odnosno otkrivanja  što  većeg broja  
kaznenih  dijela, to bi trebali  tumačiti  kao neka  bolja  efikasnost. 
 U oblasti prekršaja  protiv  javnog  reda i mira zabilježeno je  764 prekršaja, 13 %  
manje nego 9 mjeseci  prethodne godine . Nešto  veći broj ostalih prekršaja iz  ostalih  
zakona gotovo  4900 takvih  prekršaja, za 6 %  više nego prvih 9  mjeseci prethodne godine. 
To  su  uglavnom  najbrojnije, kao što možete vidjeti, prekršaj iz oblasti pomorstva, zatim u 
oblasti zlouporabe  droga  i niz  drugih  prekršaja., nadzora  državne  granice i ostalo.      
 Kada je u pitanju  cestovni promet  tijeku prvih  9 mjeseci  na području  Policijske 
uprave  evidentirano je 1515 prometnih  nezgoda što je za  5 %  manje u  odnosnu na 
usporedno  razdoblje kada je zabilježeno  1603 prometnih  nezgoda. Uglavnom  zabilježen je 
manji  broj  stradalih  osoba kako  teško  tjelesno ozlijeđenih  tako i  lako  tjelesno ozlijeđenih   
osoba. No, u toj oblasti bilježimo jedan negativan trend  prvih   9 mjeseci. Unatoč što  je 
smanjen broj prometnih  nezgoda i povrijeđeni  osoba povećan je broj  smrtno  stradalih  
osoba. Vjerujem da će unatoč tome što je u  prvih 9 mjeseci  taka  trend bio do  kraja  godine 
biti  taj  trend nešto povoljniji i da  će broj  smrtno  stradalih  osoba biti  negdje u okviru  
očekivanog i projiciranog u okviru  nacionalnog  programa sigurnosti prometa na cestama. 
Naime, protekle godine smo  cijele godine imali  15 smrtno  stradalih  osoba na području  
naše Županije što jer izuzetno povoljan podatak i  dobar podatak, znatno  ispod prosjeka na  
području  Republike  Hrvatske i  taj  broj  biti  će naprosto  teško održati, ali po projekciji iz  
nacionalnog  programa ako bismo bili unutar 20  smrtno  stradalih  do  kraja godine to bi 
moglo se  smatrati kao  jedan naprosto prihvatljiv  broj, iako  naravno  svaki  život i svaka  
smrtno  stradala osoba je nenadoknadivo. Vjerujem da će to biti u tim okvirima. 
 Kada je u pitanju  nadzor državne  granice tijekom prvih  9 mjeseci granične prijelaze  
na području  Istarske  županije prešlo je gotovo  više d 14.600.000 putnika, 3 %  više nego  u 
istom periodu  prethodne godine. Ovdje  treba istaknuti da nije bilo  nikakvih  poteškoća, 
nikakvih  izvanrednih  događaja koji  bi utjecali  na stanje  sigurnosti kada je u pitanju  
državna granica. 

U oblasti poslova policije  na  moru, pomorska  policija je kontinuirano tijekom prvih  9 
mjeseci obavljala poslove zaštite državne  granice na moru, postupala je po  događajima 
havarija te na akcijama  traganja i   spašavanja uz  značajni  angažman službenika  
pomorske policije tijekom ove  godine zatekli  gotovo 1200 osoba  u  prekršaju  glisiranja na 
što je  stavljen poseban  akcent, obzirom  da to značajno  ugrožava stanje  sigurnosti i utiče 
na stanje  sigurnosti znatno  više  nego prethodne godine.       
 U  segmentu upravnih  poslova i inspekcijskih  poslova  vrlo  značajne izmjene 
propisa ulaskom Republike  Hrvatske u  Europsku uniju uglavnom  su se svi poslovi 
uspješno obavljali, smanjen je  broj  zahtjeva građana  za izdavanje osobnih isprava i  
rješavanja  statusnih  pitanja u odnosu  na prethodnu  godinu što je  nekako i bilo za  
očekivati. Tako se uglavnom  svi  zahtjevi  rješavanju  ažurno, pravovremeno, bez  
značajnijih, odnosno  većih  gužvi i  čekanja u  redovima. 
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  U  deveto mjesečnom  izvješću obuhvaćen je i period  turističke sezone, pa  evo 
nekoliko riječi  samo o tom  posebno značajnom periodu. Kao što je poznato  bila je o još  
jedna gospodarski  uspješna  turistička sezona. Istru  je  posjetilo više od  3 milijuna  stranih  
siromašnih  turista, što je  nešto više u odnosu  na prethodnu godinu. Sa zadovoljstvom 
mogu  reći ovom prilikom da je  turistička sezona protekla u  uvjetima povoljnog  stanja  
sigurnosti, da nije   bilo  sigurnosno značajnih  događaja ni pojava koje  bi  negativno uticalo  
na ukupno  stanje.  

Održan je  velik  broj kulturnih, vjerskih, zabavnih, sportski i gradskih  okupljanja, 
posjećivalo ih je  izuzetno  veliki  broj  građana, među kojima istaknute osobe iz  političkog, 
kulturnog, vjerskog i sportskog života Sva ta okupljanja  protekla  su u  redu uz visoko  
standard sigurnosti  te minimalno ometanje  redovnog rada i  života  građana. 

Nakon  ulaska  Republike  Hrvatske u  Europsku uniju  uspješno  smo  nastavili na 
području  policijskoj upravi sa primjenom i implementiranim europskih i šengenskih  te novih  
izmijenjenih  nacionalni propisa koji uređuju  rad i postupanje policije pri  čemu  su  
najznačajnije promjene bile u radu  granične policije, kretanja i  boravku stranaca, upravnih  
poslova, kao i o  svim ostalim  poslovima  iz  naše nadležnosti.     .  
 Na temelju  tako iznijetih  pokazatelja ukratko i ono što imate kao  pisanu  informaciju, 
mi  na razini  policijske uprave procjenjujemo da je stanje sigurnosti  na podruju  županije 
Istarske  tijekom prvih 9 mjeseci  ove  godine da je  bilo zadovoljavajuće. 
 I  još  nekoliko  rečenica ako mogu, unatoč određenim objektivnim  poteškoćama u  
radu,  pri tom prvenstveno mislim na nedovoljan broj   zaposlenika  u  Policijskoj upravi  i   
nadalje  ćemo planirati i poduzimati  sve mjere i  aktivnosti iz svoje nadležnosti kako bi se  
održalo povoljno  stanje  sigurnosti, u  pojedinim  segmentima  i poboljšalo, jer svakako da i 
tu ima prostora. I pri  tom posebno  stavljamo  kao prioritet određene aktivnosti, a to je i 
određene poslove, daljnji  razvoj  i provedba niza  preventivnih  aktivnosti, mnoge se već i 
sada provode, ne mogu ih  naprosto  sada specificirati, u  cilju    smanjenja  kaznenih  dijela, 
prekršaj i  nasilja među  mladima  i svih oblika ovisnosti, zatim otkrivanje počinitelja  do sada 
zabilježenih najtežih  kaznenih  dijela iz  prethodnih  razdoblja, pa i iz ove  godine, otkrivanje 
kažnjenih  dijela i počinitelja u tamnoj  zoni, pri tom posebno mislim na  gospodarski 
kriminalitet i korupciju, zlouporabu opojnih  droga, organizirani kriminal i ostale oblasti, 
smanjenje  broja  prometnih  nezgoda i posljedica, posebno   smrtno  stradalih u  cestovnom 
prometu, nastavak  evaluacije  na dostizanje  standarda i  kriterija za pristupanje 
šengenskom prostoru i  zaštiti  granice i  daljnja implementacija strategije  djelovanja  policije 
u zajednici. Uvjeren sam da imamo dovoljno  snaga i resursa da  planirane ciljeve i 
ostvarimo, te da i  nadalje osiguramo povoljno  stanje sigurnosti i uvjete za  sigurno i mirno  
življenje savih  građana na području  Istarske  županije. 
 Evo,  to je  najkraće unutar predviđenog vremena, da ne  dužim i  ne uziman više  
vremena. Naravno, ukoliko ima  bilo kakvih  potrebe da se pojedina pitanja  dodatno objasne 
ili pojedini  dijelovi  posla ili  segmenti  poslova, vrlo rado  stojim na raspolaganju.  
 
 POTPREDSJEDNICA, zahvaljuje gospodinu načelniče Policijske uprave Istarske  
županije na danom obrazloženju  i otvara raspravu , za  koju su  se javili : Damir  Kajin, u ime  
Kluba vijećnika  ID  i  Osman Dželil, u s voje ime, koji imaju pravo  na raspravu u trajanju od  
4 minute 

/D: Kajin  : Kako , zašto ? Što nemam  8 minuta  plus 4 minute  u ime Kluba vijećnika  
ID-ea, ukupno  12 minuta. Javio  sam se za  riječ u ime  Kluba i  pojedinačnu  raspravu. 
Dopustite, 12 minuta i  gotovo/. 

Ne, ne, imate pravo  na 8  minuta, pa  će gospodin Dželil dobiti  riječ, a onda ćete biti 
zadnji  za  pojedinačnu  raspravu. 

/D.Kajin : Može!/. 
 
DAMIR KAJIN (ID), naglašava  da je previše proračuna pročitao  da ih  ne bi  znao 

tumačiti.  
U nastavku je  rekao : Nije  točno  da su prilike, kada je riječ o sigurnosnoj  situaciji u 

Istri,  bolje, jer je stvarno  stanje u  Istri iz  godine u godinu sve gore, između ostalog, zbog 
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ne činjenja i policije, koja  se hvala  bogu, promjenama na čelu   policije počela u  zadnje 
dvije godine buditi. Da je tome tako  svjedoči nekoliko pokazatelja. Evo, na primjer., kod 
zapljene  droge u  Buzetu,  OK, tu je i granica Požane, bilježimo 64 zapljene,  a u  Poreču, 
što je  smiješno, tako je i velika luka, najveća u  Istri, 54. Ili u  Umagu, gdje je opet  granica, 
Plovanija, 71. U  Bujama, hajde, hvala bogu, 179. 

Rekoh  da se policija počela  buditi, pogotovo, glede tih  narko festivala, kako ih ja  
zovem, Dimenzsens, autluk, onog u  Rovinju, gdje se ove godine  kod  500 ili  600 osoba  
zatekli drogu. Meni je jedan od inspektora koji je tamo  radio mi je prišao i  rekao: da, Kajin 
Damir u pravu  si, Istra postaje narko destinacija. Mi imamo problem, a kulminirao je  stoga 
jer su  neki  čelnici navučeni na  bijelo i danas  su taoci određene politike, prije  sve ga, reći  
ću s Istoka.  

Dobro,  tu  su se  ovdje izmijenili i  jedan Darko  Šarić, koji je u  Puli  regrutirao  svoje 
prve  suradnike,  preko Martinčića do  danas, ne znam, kapitala  s Istoka. Znate kako  su se 
pojačale konobarice u  nekim lokalima ili u kešu ili u bijelom. Ja kažem da imamo problem. Vi 
ste doslovce, reći  ću,  inficirana, pogotovo  Pula, Puljština, zapadna obala.  

Kada je  policija  maknula  ljude koji su  joj  vodili Odjel za  borbu protiv  narkotika, 
počelo se  nešto  dešavati. 

Drugo, ono što me zanima, tko su ti koji su primili to  jest dobili mito, spominje se 
ovdje  njih  petero. Ukupno  iz  domene gospodarskog  kriminaliteta prijavljeno 76 osoba, 
materijalna  šteta iznosi  132.000.000,00 kuna . Ja sam siguran da i ove godine, kao i  2013. 
godine, materijalna šteta u  Istarskoj  županiji  biti  će  najveća, uvjerljivo najveća u  Republici  
Hrvatskoj. No, ovo nije ništa. Ili imamo jedno  takvo  ludo vrijeme, opstati  na tržištu  je 
moguće, preživjeti zapravo  sam  ako  radite  sa lokalnom  samoupravom, komunalnim  
službama, državom. I  policija, znam  da tu  puno nešto  radi i oko  nekretninskog  biznisa u  
Istri, ali mislim nedovoljno.    

. Nisam mislio o tome  govoriti, ali  sada ću otvoriti još jednu  temu, a to su mediji. O 
tome  dosta govorim. I  gospodine  načelniče, u  Istri se godišnje za  tu  namjenu izdvaja 
15.000.000,00 kuna. U  4 godine, ja kažem 60.000.000,00 kuna, u  dva mandata 
120.000.000,00 kuna, u  4 godine  otprilike  ekvivalent jedna opće bolnice u Puli. 

Naše načelnike, gradonačelnike, Županiju, opslužuje 15 PR  agencija, najmanje  15, 
koliko  sam ih  ja nabrojao  i sve bi bilo podnošljivo  da stranački mediji naprosto ne  vode ( 
Potpredsjednica: Držite  se teme. Nemojte da vas moram.../  jednu  brutalnu  cenzuru. 

 
/POTPREDSJEDNICA, držite  se teme , nemojte da moram.../. 
Ja govorim o kriminalu nad kriminalom. Kako se uvećavao, gospođo  

potpredsjednice.../Potpredsjednica : Nemojte  vikati/ Trošak za..., nemojte me prekidati,  za 
medije,   a ja  kažem  da je  to kriminal.  Pogledajte, službeni podaci  Istarske  županije, 
2008. godine 1.899.000.00 kuna. 2009. godine  2.21 7.000,00 kuna, '19. godine  
1.904.000,00 kuna, 2001. godine  2.310-000,00 kuna, 2012. godine  2.508-000,00 kuna, 
2013. godine  ne znam  točno, mislim  negdje oko  3,4 milijuna  kuna, a 2014. godine 
4.163.637,96 kuna . A  do  10. mjeseca potrošilo  se 2.134.606,69  kuna.  

Ovakvom  stanju  treba stati  na kraj. Da li  nešto po tome radite  ne znam. S  druge  
strana stranački portal u  Istri u  stanju je na primjer  jednoga lista, ja  neću  govoriti ništa o 
njemu. To je onaj  koji je kanio  nešto investirati ispod Motovuna proglasite dilerom. Ja znam 
tu  kuhinju, ali  ću  poručiti onima  koji  stoje iza  tih portala da skinu  neke  navode, jer  
10.011. u  21,29   sati ministar Ostojić mi je  doslovce poručio  da takva osoba nije  bila  
predmet istraživanja za  drogu, ni zatečena s drogom. Ali, u  Istri  se poslodavce  reketari. 
Dovoljno je  spomenuti Jupiter fond, dovoljno je  spomenuti  slučaj Oblaka, dovoljno je 
spomenuti  slučaj Marije  Kapetanke, žene, čija je  majka krj  II svjetskog  rata dočekala u  
činu  kapetana, bila  je  dva puta  ranjena, kojoj je  na kućnom pragu ubijen otac, mater, ti 
sestre i  dva brata. 

Nepotizam. Ja znam da Istra nije  Zagreb ili  Sisak, Vukovar, da bi zbog  toga  netko  
odgovarao  na ovim prostorima, ali ponavljam, da pogodovanje, da droga, da taj  nepotizam, 
da medijske neslobode, dovode  do toga  da ovi prostori  nazaduju. 
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Ja vas u  policiji  ne prozivam. Ja sam  rekao da su se  dogodile promjene, bitne 
promjene. Možemo mi pričati o neovisnosti u politici, možemo pričati o autonomnosti u  Istri, 
o  nedodirljivosti, ja  kažem da sve ide  bolje kada je  riječ o  Istarskoj  županiji,  ali  policija  
je, nažalost, bila, pa i je  ispolitizirana, danas manje nego ikada do  sada,  ali  je, jer da nije 
ne bi nakon  odluke Upravnog  ili Ustavnog  suda, nemojte me hvatati za riječ, svaki  
Ostojićev šet, da se tako izrazim, imao i  svoj  kopiju iz  Karamarkova  vremena. 

Točno je  to  da se policija  ne smije igrati  sa dignitetom  bilo koga. Bolje je  da je  
100  krivih  na slobodi, nego  da i  jedan nedužan u zatvoru. 

Zašto  ? Poslovi   državljanstva, da li vi znate što se dogodio oko izdavanja lažnih  
domovnica, zapravo  ne lažnih  domovnica, nego  domovnica  u  Puli , izdanih  pod  čudnim 
okolnostima. Podmetnuti požari. 

O  brdsko-planinskom  području o kojima  smo počeli  razgovarati  neću govoriti, ali  
ću  reći da je  šteta između  2 i 2,5 milijuna  kuna. Noi, pustimo sada sve to.  

Još  jedanput želim vas  ohrabriti  da nastavite  ovo  sa čime ste krenuli i  doista  vis a 
vis  istarske  javnosti danas  sigurno postupanje  istarske  policije neusporedivo je  uvjerljivije 
no što je  bilo zadnjih  10 ili  15 godina. 

 
NEVIA POROPAT (IDS), poštovani kolega Kajin, prvo i osnovno, imaš povredu 

Poslovnika. Sustavno iz  sjednice u  sjednicu,  tako je  to i  večeras ovdje kršiš Poslovnik. Da  
se pita i govori  o povredi  Poslovnika ti  više ne biš ima  pravo čak ni u ovu  dvoranu ući.  Ti  
svojim  nastupom iza  ove govornice  vrijeđaš, prvo  vrijeđaš  nas vijećnike, sve vijećnike u 
ovoj  dvorani  samim svojim  tonom  govora. To je  nedopustivo!  

I drugo, čime ti  to potvrđuješ i  argumentiraš  da je  Poreč  luka... Čega luka!? Hajde, 
reci mi, čega je  Poreč luka. Ako  si mislio  na to, ali se onda opet nisi  držao  Poslovnika. 
Ako želiš govoriti  dođi  za  govornicu. Ja molim županijske  službe  jedanput  da Damiru 
Kajinu ponovno dostave  Poslovnik o  radu  Županijske  skupštine  da si  ga dobro  proučiš i 
onda da dođeš za  ovu  govornicu. Ja te molim,  prestani  već jedanput sve skupa  ovdje  
vrijeđati i omalovažavati.   

 
 OSMAM  DŽELIL, u svoje osobno ime, naglašava da  ima potrebu  pokrenuti jedno 
pitanje, za koje se i prošle godine javio za  riječ kada je  gospodin načelnik iznosio  izvješće. 
Izvješće je  opširno, ali  opet se spominje novo pomodarstvo, neformalni skupovi, posebice 
mladih , nekoliko  takvih skupova  se održava u  Istri. 
 Ja ću  apostrofirati  skup u  Puli koji se održava u  Titovom parku, gdje  godišnje 
imate 60-tak  takvih  skupova,  a najučestaliji je  četvrtkom uvečer gdje počinje oko  22,00  
sati, a završava ujutro oko 4,00   sata. 
 Mjesni odbor  Stari  Grad, suvlasnik stambene zgrade Sv. Ivana broj  3 kojih je 70 i  
10 poslovnih prostora i okolne zgrade učestalo  daju primjedbe. Obraćali su se pismen o  
Policijskoj  postaji u  Puli, Gradu  Puli, međutim. Izlaza  iz  troga  nema. Naime, ti  skupovi 
nisu osigurani  elementarnim  stvarima, kao što  su  toaleti i drugo, a tamo se oku  400, pa i 
do nekoliko  tisuća ljudi Tamo  e otežava promet, galamom se ometaju suvlasnici, turisti u 
ACI marini. Ti mladi  su  postali  toliko nasilni pod utjecajem  alkohola i  drige d već ulaze u  
stubište zgrade Sv. Ivana, drvarnice, terase, pa čak  su provaljivali i na krov.  Doći  će do  
nekih  neželjenih posljedica, pa vas ja molim  ako možete po tom pitnju  još nešto okrenuti. I  
radi istine  moram spomenuti  da smo mi kontaktirali  i kontakt policajca koji  se odazvao i 
pokušao neto  riješiti. Zvali  smo i voditelja  te referade koji je dolazio  na sastanke 
suvlasnika zgrade Sv. Ivana.  Molim vas ako se po  tom pitanju  može još nešto učiniti  da se 
ti  skupovi  ne  događaju  neorganizirano.  
 
 ZDENKO PLIŠLKO (ISU),  ima kratku  zamolbu za  načelnika Policijske uprave 
Istarske. Pitanje je  iz oblasti  prometa. Ja  živim u  Vodjanu i uglavnom sam barem jednom 
tjedno  na relaciji  Pula – Vodnjan. Na toj prometnici, da dijelu  kod novog maslinika s lijeve  
strane stalno  je  pražnjenje fekalijera kamiona, skreću   na mjestu  gdje je  prema prometnoj  
regulaciji  ne bi   smjeli  skretati. Veoma je to  mjesto  skretanja rizično i  mislim  da sama 
sreća  je  što  do  sada nije bilo  težih prometnih  udesa. Budući  da oni koji  nadziru i 
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upravljaju  tom prometnicom  to ne vide, ja bih  molio  ako  možete posredovati da se taj  dio 
ili prometnom regulacijom  ili na neki  drugi  način osigura  promet na tom dijelu  dionice.  
 
 TEDI  CHIAVALON (IDS), kaže da će načeti dvije  teme Jednu koju je u više navrata 
sa govornice  pokušavao  dovesti  do razrješenja,   pitanje  nomadske ispaše. Situacija s 
nomadskom ispašom eskalira svake godine u isto vrijeme u proljeće i jednostavno 
poljoprivrednici  se nemaju  kako obraniti. Mislim da se osim  što se  konstantno krši Zakon o  
stočarstvu, o kojemu  treba brinuti  prvenstveno  Veterinarska inspekcija, koja  nažalost ima 
svoje  sjedište u  Rijeci i  jedan veterinarski inspektor  pokriva  tri  županije i znam da je  vrlo  
teško  da ćemo  od  tog  čovjeka  uspjeti  dobiti konkretan rezultat, ali  čini mi se  da se  sve  
češće i  sve učinkovitije krši još nekoliko  zakona, a tiču   se uništavanja  kulturnog  dobra. 
Konstantno  se uništavaju  suhozidi, konstantno se uništavaju kažuni. Kažuni  su  na nekim 
dijelovima Istre  zaštićeno kulturno  dobro i ja  bih  molio  policiju stvarno a učinkovitije se 
pozabavi tim  tematikom, jer se točno zna koliko   vlasnika stada ima, točno  se zna gdje su 
onim stacionirani  točno  se zna  koji su zakonski preduvjeti  da bi oni uopće mogli  doći  na 
jedno područje stočariti. Istra nema površine adekvatne  za  nomadsko  stočarenje, pogotovo 
ne Južna  Istra, i ja  bh molio kao  vijećnik, ali i kao  poljoprivrednik, da nas zaštite  od tog  
terora koji se ponavlja  svake godine u isto vrijeme. 
I drugu  stvar, prije  nekoliko mjeseci  naš je kolega vijećnik  Damir  Kajin putem medija  
obavijestio  da je  pomorska policija  u  Poreču  sudjelovala u rasparčavanju  droge, pa  bih 
ja  molio  da nam.../D.Kajin : Mogu ja.../ Pomorska policija je  sudjelovala, znači, prebacivala 
pakete sa mora u  grad. To su  vaše  riječi koje  možete pronaći  na, kako vi kažete, 
portalima i medijima Ja bih vas moli  samo informaciju da li ste vi proveli internu istragu oko 
toga, da li je  to istina  i da li ste poduzeli mjere protiv  nadležnih osoba, ako je to istina.   

/D.Kajin : Tražim riječ za ispravak krivog  navoda /. 
 

 DAMIR  KAJIN (ID), nikada nisam rekao da je  Pomorska policija u  Poreču  
raspačavala  drogu. Ja sam rekao da su  djelatnici Policijske uprave Istarske  raspačavali  
drogu oko škola, što potvrđuje i  činjenica  da  je  četvero njih  na kraju završilo u  Via Romi. 
Rekoh  da su  djelatnici  Lučke kapetanije iz  Pule prebacivali drogu  na kopno. Dovoljno  je 
spomenuti  «gospodina Martinčića», koji je uhvaćen u  Urugvaju sa  2,1  tonom kokaina. A  
rekoh  da su komunalni  redari u  Poreču  Paukom  raspačavali  drogu. I ono što je gotovo  
nevjerojatno  da ih  je  Gradonačelnik  Poreča te ljude ili  tog  dečka unaprijedio  na način što 
ga je postavio na posao u gradsku upravu ili u  komunalnu  službu, nemojte me sad točno 
citirati. Znači, to  sam rekao i iza toga  stojim.   
 
 POPREDSJEDNICA, zaključuje raspravu i daje riječ načelniku  Policijske uprave 
Istarske  da odgovori na neka  postavljena pitanja. 
 
 DRAGUTIN CESTAR, naglašava da će vrlo  rado odgovoriti, ne samo  na neka, nego  
na sva  postavljena pitanja, nastojeći biti kratak da ne bi uzimao previše  vremena, pokušati 
odgovoriti na navode kako su iznijeti.  

Oko stanja  sigurnosti  da je ono iz  godine u godinu  sve  gore na području  Istarske  
županije, ocjenjivao  sam stanje, ne samo ja, nego i  rukovodstvo  Policijske uprave Istarske,  
naravno i ne samo mi u  Policijskoj upravi  Istarskoj, nego i Ministarstvo unutarnjih  poslova 
koji uspoređuje  podatke  i pokazatelje na razini  čitave države i evo  takva je ocjena stanja, 
ne sada samo za ovaj period, nego i  prethodne  godine, naprosto pokazatelji i  trendovi  su 
takvi.    
 Kada su u pitanju  zapljene droge, naravno, to je okvirni pokazatelj, ali  neki put  sam 
broj zapljena nije  nužno i kvalitetan rad. Evo, ako ste pratili i posljednjih  dana na području 
Postaje Poreč,  odnosno  na području  Grada Poreča, bilo je značajnijih  kriminalističkih  
istraživanja, bilo je uhićenja osoba, imali smo  grupu od 6 osoba nedugo prijavljenih  koji su 
se  bavili krijumčarenjem, odnosno preprodaje  droge. Znači, zaista s pokušava i radi s ono 
što je objektiv no moguće. Naravno, nismo potpuno zadovoljni, ima prostora  da se bolje  
radi. 



29 

 

 Kada su u pitanju  festivali  elektronske glazbe, više puta se o tome govorilo, evo, 
rekoh  bih takva je na području  naše županije više festivala  se već nekoliko godina 
organiziraju, dva na području  Pule, jedan u  Rovinju. Festivali su  sličnog  karaktera, kao što  
se održavaju i na drugim mjestima na području  Hrvatske, kao što se održavaju  i u 
inozemstvu, oni  su  dio, vjerojatno i  turističke  ponude. Naravno, prisutna je i zlouporaba 
droga  na tim festivalima. Mi se upravo zato organiziramo maksimalno da pokušavamo i 
utvrditi  što  veći broj  prekršaja, sprječavati ono što se  dešava, ja bih  rekao , nama je uvijek 
akcent više  na one osobe koje dolaze tu  i prodaju drogu na tim festivalima, a i  bilo je i 
takvih  slučajeva,.uglavnom mahom  su to  strani  državljani, stranci, koji dolaze i  radi 
preprodaje. Bilo je  utvrđeno i kaznenih  dijela.  
 Situacija  nije  ništa lošija, ni  gora  na takvim događanjima, nego što je to u  drugim 
gradovima na području  Hrvatske ili se oni  dešavaju negdje u inozemstvu. Darko  Šarić, 
Martinčić, evo, Martinčić je  bio i  predmet našeg istraživanja i mnoge  druge osobe, znači, 
bili su prisutni na ovom području, djelovali jednim  dijelom, to naprosto  to je  činjenica i to je 
tako.  
 Evo, nažalost, imali  smo i  nisam posebno isticao, i naravno  ne krijemo to, naprotiv, 
vrlo je jasno i smo to rekli u javnosti, 4 policijska  službenika koja su uhićena početkom 
godine za koje je utvrđeno  da zloupotrebljavaju  svoj  položaj, svoje ovlasti, da su  neki od  
njih  bili uneseni  čak i omogućavanje i preprodaju  droge itd. Oni  su  svi udaljeni  od  
dužnosti, vodi se  disciplinski  postupak protiv njih, protiv njih  svih  su  podnijete kažnjene 
prijave, postupak  ide  svojim  tokom. Koliko  čujem on  i  dobro  stoji, da tako kažemo, znači, 
uopće nema dvojbi  da se mi  takvih  ljudi  želimo  rješavati i  ne bih  rekao  da je to jednim 
dijelom ono, naravno, to je problem i ne  služi  nam na čast, nismo zadovoljni i  sretni zbog  
toga, ali nitko  to ne  podržava, nitko  ne prikriva  tako  nešto, naprotiv, takve ljude želimo  
rješavati i mislim da rješavanjem i  otkrivanjem takvih ljudi procesuiranjem dokazujemo jednu  
snagu našeg sustava i  našeg  djelovanja. Nakon  toga mi  smo  se reorganizirali, druge  
ljude odredili da tamo  rade taj  posao i  evo jednim  dijelom rezultati su bolji i  mislim da će 
svakako biti  još  bolji u  narednom periodu. 
 Kada su u pitanju osobe koje su prijavljene za  mito, znate i  sami, ne mogu govoriti  o 
podacima o osobama koje  su prijavljene za  pojedina  dijela.    
           Financiranje, trošenje proračunskih  sredstava  sve dotle  dok je ono u okvirima 
planiranog i  trošenog,  tu  policija  nema mjesta. Ako se  negdje  utvrde mi postupamo i po  
nalogu  Državne  revizije i ukoliko ima zlouporaba, naravno, da ćemo  poduzimati mjere, ali  
takvih  do sada konkretnih  saznanja  nema. Slučajeve, kao što su  Kapetanka, uvjetno  
nazvano, da tako  kažem, kako se kroz medije provlače, evo, i danas je ovdje apostrofiran, 
provjeravaju  se navodi koji su  bili i medijima iznijeti  zajedno sa  državnim odvjedništvom,  
vidjet ćemo kakav će biti ishod. Naprosto, svaki  slučaj, ako dođemo  do  saznanja i  
podataka, mi  ćemo ga provjeriti i  poduzeti  sve ono što je  potrebno. 
 Ispolitizirana  policija. Ne znam što  bih  rekao, zaista, osobno, počevši od  mene do 
mojih  najbližih suradnika, uvjeravam vas čvrsto i kada je  bilo i imenovanje i postavljenje na 
radna mjesta, to je bilo sve kroz  javne natječaje, kroz  oglašavanje  tog radnog  mjesta, kroz  
testiranje, kroz  procjenu kvaliteta sposobnosti, sam  prošao  takvo  testiranje i provjeru, 
intervjue itd., da se vrednovalo po  kriterijima sposobnosti  i kvalitete i  na taj način  se 
imenovalo. Ni jedno radno mjesto  više ne možemo popuniti, premjestiti policijskog  
službenika bez oglašenog slobodnog  radnog  mjesta, bez  transparentnog provedenog 
postupka, tako  da li  negdje  ima netko ili nešto što mi nije  poznato i u  pozadini primijese  
politike zaista  teško mi je to komentirati. 
 Domovnice, da li je  bilo  nezakonitosti, teško mi je to komentirati. Da je zaista bio  
nezakonitosti  vezano za  domovnice, zaista nemam  takav podatak, ako  ga netko ima  ja  
bih  volio  da nam ga kaže i  vrlo rado  ćemo  to provjeriti. Ne b ježim od toga, ako ima  bilo 
kakvih saznanja  to  ćemo  vrlo rado provjeriti.  
 Zahvaljujem i  na pitanjima  koja  su  postavljena  slična i prošle godine na Skupštini 
kada smo govorili o devetomjesečnom izvješću o  stanju  sigurnosti. Nismo zanemarili pitanje 
vezo za Titov  park. Ja sam to pribilježio. U međuvremenu niz aktivnosti je poduzimano i kad 
je u pitanju Titov  park,  ali  naprosto procjena u  ljetnim mjesecima Titov  park je postalo 
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mjesto okupljališta mladih u  gradu  Pula. Mnogi   od vas, vjerojatno, smo  svjedoci  da 
ponekada u ljetnim mjesecima tako se okupi  tisuću i  više tisuća mladih. Gotovo nije dana, 
nije  bilo noći kada nismo bili prisutni tamo  sa našim  policijskim službenicima, ali  bilo je 
pojedinačnih ispada i osobno sam razgovarao s  nekim stanarima koji  su se tamo 
pridruživali, nakon toga  smo pojačali  naše prisustvo. U svega nekoliko  navrata su  trgani  
elementi  prekršaja. Naprosto, mladi su tamo, možda razgovaraju. Ponesu  si  ponekada  
neku bocu pića i tako, ali  sve to nije  dovoljno i se to nije  prekršaj.. Naravno, ne 
zanemarujemo  takav problem. Problem je što to  smeta  stanarima itd., i mi  ćemo i dalje 
poduzimati mjere i  biti prisutni.  Pokušali  smo, naravno, i sa Gradom smo  razgovarali, sa 
gradskim  službama i sa   redarima i komunalnim redarima, preko  Vijeća za komunalnu  
prevenciju, koje  vrlo dobro  djeluje u  Gradu  Pula, a isto tako zajedno  sa ostalim službama 
dogovarano je usklađivanje određene aktivnosti. Evo, vodit ćemo o tome računa i dalje.  
 Slična je situacija  kada je u pitanju  nomadske ispaše. Gospodine Chiavalon, nisam 
isto  tako  zanemario i za boravio to i  nakon što je bilo postavljeno pitanje prošle godine, a 
prošle godine i bez  toga  bio upoznat, niz  aktivnosti  smo poduzimali, posebno je to prisutno  
na području Vodnjana, Barbana  i tih  općina. Poduzimali  smo niz  aktivnosti, ali  
prvenstveno  je  tu  nadležna Veterinarska inspekcija,  Stočarska  inspekcija, jednim dijelom i  
Sanitarna inspekcija. Načelnik  Općine  Barban je organizirao dva sastanka, na neki  način  
je i  bio inicijator u  našu  punu  podršku, gdje  su  bili pozvani predstavnici  svih  tih  službi, 
pa čak i  predstavnik  suda, koji  se nije odazivao. Mi  smo u  desetak navrata podnijeli  
prekršajne prijave zbog  tih prekršaja, ali  daljnje vođenje  postupaka je u  nadležnosti tih  
inspekcija. Najmanje  ingerencije i  nadležnosti ima policija u tome, a sve druge  službe 
daleko  više. Ali, naravno, nećemo  problem zanemariti, dalje  ćemo  se s njim  baviti, inicirati   
aktivnosti, sastanke itd.  
 Oko uništenja kulturnih  dobara isto tako ponovno  sam to   akceptirao, zabilježio, bilo  
bi  dobro da imamo što više dojava oko takvih zaista događaja  ima da možemo postupati, 
poduzimati mjere. 

Nemam nikakva saznanja  da je  Pomorska policija u  Poreču nešto  činila. Tu  su se 
bili pojavili neki   navodi. To smo, naravno, provjerili da je Porečka policija, Pomorska  policija 
umiješana u  bilo  kakvo krijumčarenje droga i  prebacivanje  droga, tako da naprosto taj  
navod naprosto  ne stoji. Ja  nemam nikakav podatak i nismo uspjeli ništa tako neto potvrditi.      
 Oko policije rekao sam Lučka  kapetanija, Martinčić itd. rekao sam on je predmet 
naše krim policije, mi smo ga upravo prijavili, isto tako u više navrata prijavljivali i  mnoge 
druge osobe koje su bile zajedno  sa njim umiješane u krijumčarenje droge. Evo, kada je 
ovdje  već spomenuta, a to  se i  kroz  medije  povlačila da policija je  postupala prema jednoj 
osobi sa  područja  Poreča. Utvrđeno je i  bio je zatečen  sa jednom takvom količinom  droga 
koja je imala  elemente kaznenog  dijela. Podnijeta je kaznena prijava protiv  te osobe iz  
područja  Poreča. Stjecajem okolnosti, ja b ih rekao, on je zaposlenik  Grada, odnosno on je  
prometni  redar, ali  ono što se  često  spominje nije utvrđeno kroz to naše krim istraživanje  
da je on drogo zloupotrebljavao ili preprodavao itd., tako  da tu ima bilo kakve  veze  sa 
njegovim poslom. To što je utvrđeno, što je  radio, on je  radio, ja bih  rekao, u  neko 
slobodno vrijeme. Nije utvrđeno da je on koristio resurse, ne znam, vozilo Grada Poreča i da 
bi  na taj  način preprodavao  drogu i bavio se  time. Naprosto nikakvo uzročna  veza, ja  bih 
rekao, između  njegovog posla  koji  radi i  to što je utvrđeno da je zloupotrebljavao  drogu 
nije m utvrđena. Protiv  njega je podnijeta  kaznena prijava i  postupak ide svojim tokom. 
 Nadam se da sam dao  osvrt na sva pitanja. Hvala  još  jednom  na pitanjima. Kada je 
u pitanju pitanje za promet na cesti između  Vodnjana i  Pule pribilježio sam to, obratiti  ćemo 
pažnju na to i vidjeti  što možemo oduzeti. U vezi  toga. 
  
 POTPREDSJEDNICA, zahvaljuje  načelniku  Policijske uprave  Istarske  na iscrpnom 
izvješću i  na odgovorima, pa zaključuje  4. točku  dnevnog  reda i  konstatira  da nakon  
zaključenja  rasprave  više nema rasprave. 

AD – 5 Prijedlog   Drugih izmjena  i  dopuna Proračuna Istarske 
             županije za  2014.godinu 
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Poziva  pročelnicu  Upravnog odjela za financije i proračun IŽ, da dade uvodno 
obrazloženje za ovu  točku  dnevnog   reda.  

SLAVICA BENČIĆ, naglašava  da se ova  točka dnevnog  reda odnosi  na Druge 
izmjene i dopunu  Proračuna  za   2014. godinu. Radi  se ustvari o  tehničkom rebalansu , 
gdje se samo unutar Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb u manjem segmentu, 
odnosno  unutar decentraliziranih funkcija  kod  zdravstvenih ustanova, vrši  preraspodjela  
sredstava na način da se smanjuju  sredstva, odnosno preraspoređuju  sredstva u ukupnom 
iznosu od  100.000,00 kuna. Ovo j e ustvari  taj  tehnički  rebalans, jer se na ni jedan drugi  
način nije se moglo izvršiti ovo preslagivanje  Proračuna. Jednostavno  da kažem s ciljem da 
se  u  potpunosti iskoriste bilančna prav  koja su dana na raspolaganje našoj  Županiji za  
2014. godinu. Ovo je  točka  koja  je ustvari uvod u  slijedeće dvije točke gdje  detaljnije, 
znači, unutar  tih  funkcija  preslaguju  sredstva unutar Opće bolnice  Pula, bolnice  «Martin 
Horvath» u  Rovinju, Zavoda za  javno  zdravstvo i  Istarskih  domova  zdravlja..  

 Pošto se za raspravu više nitko nije javio za  riječ POTPREDSJEDNICA, zaključuje  
raspravu i daje  točku 5. dnevnog  reda na glasanje, te nakon  glasanja utvrđuje da je  
Skupština sa  29 glasova  «ZA», 1 glasom  «PROTIV» i  bez «SUZDRŽANIH» glasova, 
donijela 

     Druge izmjena  i  dopune 
                     Proračuna Istarske županije za 2014.godinu 

AD – 6 Prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Odluke o   kriterijima, 
mjerilima, načinu financiranja i rasporedu  sredstava za decentralizirane funkcije   za 
zdravstvene ustanove u 2014. godini 

Poziva pročelnicu Upravnog odjela za zdravstvo i  socijalnu skrb IZ  da uvodno 
obrazloženje za ovu točku  dnevnog  reda.  

SONJA GROZIĆ – ŽIVOLIĆ, ističe da  kao što je pročelnica Upravnog odjela za  
proračun i financije  IŽ naglasila radi  se o tehničkom rebalansu, gdje se kroz  Odluku o 
kriterijima, mjerilima , načinu  financiranja i   rasporedu  sredstava za  decentralizirane 
funkcije  za  zdravstvene ustanove, koju je  ova  Skupština donijela u  veljači ove godine, 
zbog  zahtjeva  zdravstvenih  ustanova, konkretno  Opće bolnice  Pula, koja ima  potrebu 
povećanja iznosa za  otplatu kredita, a što je  nastalo kao posljedica  povećanja kamatne 
stope, treba za  tu svrhu dodatnih 100.000,00 kuna. Ona se zapravo preusmjeravaju i  
uzimaju iz  njihovih  sredstava. Smanjuju  se  sredstva za investicijsko i tekuće održavanje i  
prebacuju  se na stavku  otplate kredita kod  Opće bolnice  Pula. 

Također kod  Opće bolnica  Pula za  ortopediju i  rehabilitaciju Rovinj  povećavaju  se  
sredstva za  investicijsko i  tekuće održavanje, a smanjuju se ona   za  investicijsko 
ulaganje.,  sve u okviru istih  sredstava ukupno, ali  ne može se dobiti suglasnost ministra i 
povući  ta sredstva ukoliko  Županijska skupština ne  donese odgovarajuću  odluku. 

POTPREDSJEDNICA, otvara  raspravu  za  klubove  vijećnika, ali kako se nitko nije 
javio za riječ, otvara pojedinačnu  raspravu za koju se javio vijećnik Marino  Roce.                                                                                                                                                                                                                                                                                           

MARINO ROCE (HDZ-HSD), pošto  se radi o kreditu,   a  ovo je  tijelo političko, 
politički je više puta  napomenuto da Istarska  županija, odnosno Opća bolnica  Pula je 
jedina koja mora  vraćati kredit, umjesto  da ga preuzima  država, što je  više puta rekao  
Klub vijećnika  IDS-a, - vidim da opet  treba prebacivati  sredstva, - što je u  ove  3 godine 
koliko je  IDS u  Vladi, načinio da   Vlada RH to uzme na sebe, a ne da se plaća iz  sredstava 
koja  danas  prebacujemo. Više godina se prozivalo i mene kao  predstavnika  HDZ-ea što  
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to  ne napravimo. Pošto  ste sada i vi dio  te Vlade, iako  ste i danas to  izbjegavali reći, ali  
jeste, da li  ste na tom polju  nešto  radili što  ste prije  prozivali i  da li se očekuje  da će iz  
toga  biti  rezultata, jer  za  godinu  dana vam istječe mandat.  

POPREDSJEDNICA, zaključuje  raspravu i daje riječ Valeriu  Drandiću, pročelniku  
Županijske  uprave IŽ, da odgovori na postavljeno pitanje. 

VALERIO DRANDIĆ, kaže da se radi o  kreditu koji je u zadnjim godinama otplate  i 
pitanje je  tehničko. Kamata je promjenjiva, vezana za  EURO ribor,  tijekom godine se 
mijenja,  na kraju godine se usklađuje, i to je  rješenje. Mi ćemo  nastojati onih  25 % od  
velike bolnice maknuti iz  Proračuna Istarske županije, možda i za  vrijeme mandata vaše  
stranke, pa  ćete nam pomoći. 

POTPREDSJEDNICA, zaključuje  raspravu i daje na glasanje točku  6. dnevnog  
reda, te nakon glasanja utvrđuje  da e  Skupština sa  29 glasova  «ZA», bez  glasova 
«PROTIV» i  bez  «SZDRŽANIH» glasova, donijela 

 
     O D L U K U 
 

o izmjenama i dopunama Odluke o kriterijima, mjerilima, načinu financiranja i   
rasporedu  sredstava za decentralizirane funkcije za zdravstvene ustanove u 2014. 
godini 

AD – 7 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju I. izmjena i dopuna Popisa 
             prioriteta zdravstvenih ustanova u vlasništvu Istarske županije 
             za raspored sredstava decentraliziranih funkcija u 2014. godini 
 
Uvodno obrazloženje za ovu točku  dnevnog  reda je dala  Sonja Grozić Živolić, 

pročelnica  Upravnog odjela za  zdravstvo i  socijalnu  skrb IŽ. 

 SONJA GROZIĆ ŽIVOLIĆ, ističe da se  i ova točka   nastavlja na prethodnu  točku  
dnevnog  reda, unutar istih  zdravstvenih  ustanova   100.000,00 kuna je manje  za  bolnicu, 
a više za  investicije i održavanje. Raspored  sredstava se  sada vrši na način da su uvedene 
i prikazane realizirane stavke kako je po  postocima javne nabave u  svim ustanovama 
izvršeno,   gdje  neke  nabavke nisu izvršene po planu, jer je  na primjer  bolnica bila  
planirala iz decentraliziranih  sredstava  i  nabavu  operacijskog  stola,  koji je dobila  od  
Ministarstva, pa 200.000,00 kuna usmjerava i  troši na druge  potrebe. Sredstva kroz javnu  
nabavu su manja iz  planiranih  sredstava i zato da bismo u potpunosti  iskoristili  raspoloživa  
sredstva moramo  raditi ovu  preraspodjelu. 

POPREDSJEDNICA, otvara raspravu za klubove  vijećnika, za  koju  se javlja vijećnik 
Tedi  Chiavalon, u ime  Kluba  vijećnika  IDS-HNS-ZELENI. 

TEDI  CHIAVALON, naglašava da će Klub vijećnika IDS-HNS-ZELENI  svakako  
podržati donošenje  predložene Odluke, ali  ga žalosti   činjenica da osobe poput kolege 
Damira Kajina ne sudjeluju u  raspravi o ovako bitnim točkama koje se odnose na život, na 
bolji  standard naših  građana, u ovom konkretnom primjeru na zdravstveni  standard naših  
građana, nego nakon što  ga je  praktički na svakom njegovom napadu ispravio  načelnik 
Policijske uprave Istarske.  praktički  na lijep  način  rekao mu da laže, nakon što je iskoristio 
ovu govornicu za vrijeđanje, omalovažavanje  svih nas  vijećnika i  svih institucija u  Istarskoj 
županiji, kada su  se kamere povukle, kada su  neki novinari, valjda, njemu bitni otišli ča, on 
je  po tko zna  koji put otišao  ča. To  me zaista žalosti. (Kajin je bio  odsutan od 17,40  do 
20,10sati ).Žalosti me da svi  nemamo isti  način  funkcioniranja u ovoj  Županijskoj  
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skupštini. To su zaista bitne stvari, kao što je ova bitna, a odnosi se na Pulsku Opću  bolnicu, 
tada jedan dio vijećnika uopće ne sudjeluje u  raspravi. 

POPREDSJEDNICA, zaključuje raspravu za  klubove  vijećnika  i  otvara pojedinačnu  
raspravu. Pošto  se nitko nije javio za  riječ, zaključuje raspravu i daje točku 7. dnevnog  reda 
na glasanje, te nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština sa 26 glasova «ZA», bez glasova 
«PROTIV» i bez  «SUZDRŽANIH»  glasova  donijela  

    Z A K L J U Č A K 

o prihvaćanju I. izmjena i dopuna Popisa prioriteta zdravstvenih ustanova u vlasništvu 
Istarske županije za raspored sredstava decentraliziranih funkcija u 2014. godini 

AD- 8 Prijedlog Drugih izmjena i dopuna financijskog plana 
           Županijske  uprave za ceste Istarske županije za 2014. godinu 

 
Uvodno obrazloženje  za ovu točku  dnevnog  reda je dao  Robi Zgrablić, ravnatelj  

Županijske uprave za   ceste Istarske  županije. 

 

ROBI ZGRABIĆ, kaže da su Druge izmjene i  dopune financijskog plana Županijske 
uprave za ceste Istarske županije za  2014. godinu  sačinjene  zbog toga  da se uskladi 
prihodovna  strana. Ministar je donio odluku o  interventnim sredstvima, pa je  Županijska  
uprava za  ceste dobila 1.300.000,00 kuna  za  rješavanje dva odrona. Kako bismo mogli te 
projekte uvrstiti u  naš  plan i kako je u Odluci  zacrtano da budu  gotovi  do kraja 12. 
mjeseca, morali  smo  preći  Drugim izmjenama i  dopunama.   

Što se tiče pomoći od subjekata opće države oni su planirani u iznosu od  986.000,00 
ili  povećanje na 10.745.000,00 kuna. Povećanje  se odnosi kao što sam rekao na sredstva 
po  odluci ministra za interventna sredstva od  1.300.000,00 kuna, smanjenje  sredstva iz  
nacionalnog programa za  840.000,00 kuna, te povećanje  sredstava sufinanciranje  lokalne 
samouprave za  350.000,00 kuna. 

Isto tako  smo  nakon provedene javne nabave na nekim projektima  uštedjeli, tako 
da smo i  ta sredstva prerasporedili  kako  bismo mogli  izvršiti određene programe, prije 
svega, se to odnosi  na program rješavanja  lokalne ceste  50127, t je  Cere, koje  se 
povećavaju  sa 2 na 4.444.000,00 kuna, prije svega ga to zbog  važnosti što je ta  cesta 
značajna za  pretovarnu  stanicu koja je onda  vezana za  probni rad Kaštijuna. Ta promjena  
se izvršila u  dijelu izvanrednog održavanja. 

Što se tiče ostalih programa i ostalih  troškova oni su ostali  na razini  plana koji su 
bili. Zbog toga  tražimo da  se izvrše ove izmjene i dopune. Ako bude  pitanja, ja  ću  na njih 
odgovoriti.   

POTPREDSJEDNICA, otvara raspravu za  klubove  vijećnika. Pošto se nitko nije 
javio za raspravu  zatvara raspravu za  klubove  vijećnika i otvara pojedinačnu  raspravu. 
Kako se nitko nije javio za  riječ  zaključuje raspravu i daje 8. točku dnevnog  reda na 
glasanje, te nakon  glasanja utvrđuje da je  Skupština sa  27 glasova «ZA», bez  glasova  
«PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH» glasova, donijela 

     DRUGE 
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izmjene i dopune financijskog plana  Županijske  uprave za ceste Istarske županije za 
2014. godinu 

 AD - 9 

a. Prijedlog Odluke o pristupanju novog člana društva i povećanju 
temeljenog kapitala VELETRŽNICA RIBE POREČ d.o.o. 

           -   Ugovor o ulaganju prava novčanog potraživanja  

 - Izjava o preuzimanju poslovnog udjela u društvu ELETRŽNICRIBE 
POREČ d.o.o., 

b  Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Društvenog ugovora 

    VELETRŽNICA RIBE POREČ d.o.o  
 

Objedinjeno obrazloženje za ovu točku  dnevnog  reda je  dao  Milan Antolović, 
pročelnik  Upravnog odjela za  poljoprivredu, šumarstvo,  ovstvo, ribolov i  vodoprivredu. 

MILAN ANTOLOVIĆ, kaže da mu je zadovoljstvo da je ova  točka dnevnog  reda 
danas pred vijećnicima nakon  višegodišnjih priprema sa Ministarstvom  poljoprivrede i 
ostalim osnivačima Veletržnice  ribe Poreč. Sjednici je prisutan i direktor Veletržnice ribe 
Poreč tako  da ako bude eventualno nekih  pitanja na koje   neću bit u mogućnosti odgovoriti, 
moći  će se direktno postaviti direktoru Veletržice  ribe Poreč, Milanu Lakoviću. 

 Međutim, ja ću  nekoliko uvodnih  riječi ipak spomenuti, budući  da je ovo vrlo 
značajan projekt u ribarskom sektoru izrađen na temelju  prekograničnih projekata sa  
Regijom  Friuli – Venezia  Giulia, sa Regijom  Veneto i sa  Regijom Emilia romagna, 
uključujući i ostali  partneri koji su bili uključeni iz  Slovenije, Primorsko-goranske  županije i 
iz  Republike  Italije, realizirala 3 projekta i financirali ih  na temelju sredstava  INTEREG  
fonda na način da su  ta sredstva bespovratna i mogu  sa zadovoljstvom reći da su ove 
projekte bili, osim Istarske  županije, bili uključeni  i  Grad Poreč, te Ministarstvo poljoprivrede  
Republike  Hrvatske i  Ribarska zadruga  Istra, zadruga  koja   je osnovano upravo  
realizacijom projekta  ADRIFISCH sa Regijom Veneto, jer smo mi  realizacijom tog projekta 
imali obvezu  na području  Istarske županije osnivati poljoprivredne ribarske zadruge, 
prvenstveno ribarske zadruge, a slijedom  istih  osnovali  Istarske  regionalni  savez koji 
danas objedinjava  25 zadruga, uključujući i zadruge iz  Primorsko-goranske  županije. Ovaj 
projekt sa izgradnjom  Veletržnice je uključila nekoliko faza u  samu provedbu projekta. Prva 
faza  bila  je potpisivanje Ugovora o izgradnji  veletržnice ribe Poreča, a druga  faza je bila  
osnivanje Trgovačkog  društva u kojeg su se uključili, osim ribarske  zadruge  «Istra» iz  
Poreča, koja objedinjava i danas aktivnih  preko 60  ribara s područja  Zapadne obale Istre, 
uključio  se Grad Poreč  na način da je dao zemljište za  izgradnju  veletržnice ribe, zemljište 
veličine 1922 m2, i to unašanjem u  temeljni kapital, ušla je  Istarska  županija i ušlo  je  
Ministarstvo  poljoprivrede Republike  Hrvatske. Osnivački  kapital je bio po osnivačima  
10.000,00 kuna  gdje su se obvezali Društvenim ugovorom da će sva sredstva koja  se ulože 
u izgradnju  veletržnice  ribe, a koja  nisu  mala, danas su ona  pred vama analitička 
iskazana  po  svakom  subjektu, unesu u  temeljni kapital. Ovim modelom  se složilo  
Ministarstvo  poljoprivrede, normalno, preko  Vlade Republike  Hrvatske, na način da se 
sredstva koje je unio  Grad Poreč kroz zemljište i  direktnim uplatama tijekom izgradnje 
veletržnice  ribe, procijenjeno  na  5.260.000,00 kuna dokapitalizira. Uplate Ministarstva  
poljoprivrede od  4.196.000,0 kuna na žiro račun Veletržnice  ribe da se također u novcu  
dokapitalizira. To su  danas prava , jer su  uplate izvršene tijekom gradnje  Veletržnice  ribe. 
Te da se isto  tko uplate Istarske  županije od 7.099.00000 kuna također unesu  kao prava u  
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temeljni kapital, te Istarska  razvojna agencija, koja je bila partner sa regijama koje  sam 
spomenuo i Primorsko-goranskom županijom i  Istarskom županijom i  Gradom Izolom iz  
Republike  Slovenije, da se prava  građenja sa sredstvima  koje je dobila putem projekta  
otprilike od  700.000,00 € i  sredstvima  koje  je ona uložila  u izgradnju  Veletržnice ribe, 
unesu u  temeljni  kapital i ona  postaje Istarska  razvojna agencija peti  suosnivač riba, te se 
na taj  način osnivački kapital Ribarske zadruge  «Istra»  ne mijenja, on ostaje  na 10.000,00 
kuna, a svi ostali    akteri koji su sredstva doznačivali  namjenski za  izgradnju  Veletržnice  
riba, unašaju u  temeljni  kapital sa zemljištem Grada Poreča u  ukupnom iznosu od  
32.155.000,00 kuna  te se  sa dosadašnjih 40.000,00 kuna  osnivačkih uloga 4 subjekta, 
povećava na 32.195.000,00 kuna. Dakle, konačni kapital Veletržnice  riba u Poreču, TD sa 
ograničenom odgovornošću bio  bi 32.195.000,00 kuna.  

Što je ovdje bitno još napomenuti ? Bitno je još napomenuti  da se Ribarska  zadruga  
«Istra», koja inače upravlja već Veletržnicom ostaje na 10.000,00 kuna,  ne dobiva nov 
temeljni kapitala, ali  joj  ostaj upravljačka prava i  temeljni Društveni govor prilikom osnivanja 
u iznosu od 25 %, a upravljačka prava Istarske  županije se dijele na Istarsko razvojnu  
agenciju 12 %, a Istarska  županija  ostaje sa 13 % u upravljačkim pravima, tako  da 
upravljaju  Veletržnicom  ribe i dalje kao što su na početku  startali  sa 25 % 4 osnivača s 
time da sada peti  partner koji se priključuje kroz  temeljni  kapital u Društveni ugovor  
Istarska  razvojna agencija, dobiva  12 %  upravljačkih prava. Cilj  toga je  što je zamolba i  
preporuka i sugestija  Ministarstva poljoprivrede  da Ribarska  zadruga  «Istra» ribari putem 
Ribarske zadruge, zapravo uvijek zadrže pravo  da mogu  staviti veto  na bilo kakvu odluku 
koja bi išla u pravcu  likvidacije Društva, odnosno  prodaji objekata koji su  izgrađeni 
namjenski za  ribarski  sektor. Mi se s tim modelom apsolutno slažemo i  sugeriramo  da ova  
Skupština prihvati ovakav način dokapitalizacije i ovakav način daljnjeg upravljanja  
Veletržnicom riba  u  Poreču.  

Sve drugo piše u aktima. Mislim da nema  potrebe obrazlagati. Imao bih  samo 
molbu, potkrala nam se je jedna greška  u Društvenom ugovoru, pa  bih molio da  se u  
Odluci o izmjeni  i dopuni  Društvenog ugovora Veletržnica  ribe  Poreč d.o.o. u  članku 2. 
gdje  piše u tekstu, u  sredini, članak  1. mijenja se i  glasi u stavku 2 izbaci  na kraju  
rečenice gdje piše «Istarska  županija-Regione Istriana», da se tekst «Regione  Istriana»  
tekst izbriše, jer  Istarska  županija  je registrirana u  Trgovačkom sudu  kao  «Istarska  
županija», a ne kao  «Istarska  županija – Regione Istriana».Tako da bi taj ulomak  ostao  
bez  teksta  talijanskog  naziva  «Regione Istriana».  

I u  članku  13. na 13. stranici,  teksta da se u  trećem  stavku , konsultirao  sam se sa 
pravnicom, tako  da ona  može pratiti,  tekst «Ako se na prvom sazivu  Skupštine ne prijave  
članovi koji minimalno 80 % (osamdeset posto) glasova, između  riječi «minimalno» i 50 %, 
dodati riječ «čine». Dakle, koji  čine 80 %  glasova. Fali  nam ta riječ. Ja bih molio da se ove 
dvije moje intervencije u  Društvenom ugovoru  o izmjenama i dopunama isprave 

Viti  će sigurno pitanja što je  Veletržnica ,   da li je to promašena investicija,  da li je 
to ispravna investicija. Ja ću  vam samo  reći jednu  činjenicu da Veletržnica  ribe  Poreč 
d.o.o. posluje pozitivno, da  Ribarska  zadruga  «Istra», koja upravlja sa Veletržnicom posluje  
pozitivno, da je prihod  te Zadruge u prvih  10 mjeseci preko  15.000.000,00 kuna i  da je  na 
toj  Veletržnici prometovano  ove godine preko 600 tona  ribe. Dakle, mislimo da nije taj 
projekt promašen, da je on itekako  dobro došao za ribarski sektor , za  Ribarsku  zadrugu u  
Poreču. Razmišlja se sa Ministarstvom poljoprivrede otvoriti novu  Veletržnicu  ribe    tijekom 
2015. godine  u Umagu da se stvore pretpostavke prostorne i investicijske, te da se novim 
Pravilnikom Ministarstva poljoprivrede  stvore  pretpostavke  da i  burza  na toj  Veletržnici 
proradi, jer  dok se Pravilnik u  Ministarstvu  ne donese burza  ne može raditi. Toliko o 
mojem prijedlogu.  
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POTPREDSJEDNICA, zahvaljuje  Milanu  Antoloviću  na iscrpnom izvješću i ujedno 
koristi priliku  da pozdravi  direktora  Veletržnice  ribe Poreč d.o.o. gospodina Milana 
Lakovića 

Otvara raspravu za  klubove  vijećnika za koju se javio  Ivica Butorac, u ime Kluba  
vijećnika  HDZ-HDS 

IVICA  BUTORAC, kaže da HDZ neće  podržati dokapitalizaciju Veletržnice  ribe  u  
Poreču. Prvo  bih  rekao da u obrazloženja u dokumentaciji koja  je dostavljena  od srane 
Županijskih  službi, ne može iščitati  racio, upućuje se na obrazloženja koja je dostavila  
Veletržnica  ribe  Poreč. Međutim, to što je  Veletržnica dostavila  je  samo  taksativan popis 
aktivnosti iz kojih  se ne mogu iščitati  razlozi iz  kojih se ide u dokapitalizaciju, ni kao što će 
se konkretno dokapitalizacijom  dobiti.  Mislim da je opravdano postaviti pitanje da li u  Istri 
ima  uopće dovoljno hrvatskih  brodova  da bi  Veletržnica mogla poslovati  na tržišnim 
osnovama i kao takva  biti zanimljiva  kupcima, poglavito  pretežito  Talijanima koji su  jedni 
od najveći  kupaca  za takvu ribu.  Također, ispravite  me ako  griješim, ja sam shvatio da 
burza da bi  trebala biti osnova i sav smisao  zapravo te Veletržnice ribe. Za  sada uopće nije 
profunkcionirala, tako  d ne znam da li  je ona  u ovih zadnjih nekoliko  godina izdala iti  jedan 
račun . Obzirom na  konkurenciju Talijanskih  veletržnica  riba kao i  na tu  činjenicu da mi  
možda i  nemamo dovoljno  veliku  ribarsku  flotu , upitno je  da li  će i nakon ove 
dokapitalizacije Veletržnica  moći i dalje biti profitabilna. Ja ne dvojim  da postoji određena 
mogućnost  da će se određena financijska sredstva moći izvući i putem Europskih  fondova, 
ali  ovako kako je ta  dokapitalizacija   obrazložena ne  vidim da bi  tržnica smo  zbog ove  
dokapitalizacije ili isključivo zbog  nje počela  poslovati  na nekim drugim osnovama ili da bi 
zbog toga  povećala svoju profitabilnost. Nije presudno, ali isto me upalo u oko  da ovaj 
elaborativnost  nekretnina  na koji se poziva u  materijalima  iz  2011. godine je isti  kao  u 
izjavi o valjanosti procjene, na neki  način teško mi je  vjerovati da je  današnja  vrijednost  
nekretnine, uzevši u obzir prilike na tržištu, protek  vremena i amortizaciju ista kao i  2001. 
godine. Zaključno, ne sumnjam da je  Veletržnica napravljena u  dobroj  vjeri, sa dobrim 
namjerama i u  cilju toga  da se pomogne. Međutim, ako je točno da  burza  ne funkcionira, 
možemo  reći  da onda  realizacija u praksi nije uspjela, te stoga  Klub  vijećnika  HDZ-ea 
smatra da je upitno  da li i dalje treba sa proračunskim sredstvima, dakle, ovo  su  sredstva 
koja  su  već uložena od  strane Županije, Grada i  države, da li  sa tim sredstvima  treba 
financirati i  na neki  način spašavati   no što očito  ne  može,  a trebala  bi  zapravo  
funkcionirati na tržišnim osnovama.  

Pošto  se nitko  više ne javlja  za riječ ni u ime klubova  vijećnika, ni u pojedinačnoj  
raspravi,  POTPREDSJEDNICA, zaključuje  raspravu i daje  riječ Milanu  Antoloviću, da 
odgovori  na psotavlje4na pitanja. 

MILAN ANTOLOVIĆ (Pročelnik  Upravnog odjela  za  poljoprivredu) kaže : što  se 
tiče funkcioniranje  Veletržnice  ribe  mi  smo se opredijelili da s njom upravlja   Ribarska  
zadruga, dok  na primjer  Veletržnica  ribe u  Rijeci, koja je  ostala  samostalna bez da dade 
ribarima na upravljanje, je danas u  stečaju.  Veletržnica  ribe  Poreč  funkcionira u skladu sa 
mogućnostima  i zakonskim propisima koje propisuje  Ministarstvo  poljoprivrede. Obzirom 
da Ministarstvo poljoprivrede  nije izdalo  akt na koji  način veletržnice u  Hrvatskoj mogu  
poslovati jednostavno ova  Veletržnica  nema pravne mogućnosti  da posluje kao  burza, već  
ću  vam samo  reći  da jedan dio ribara s područja  Bujštine, čisto  da imate informaciju 
vijećnici i svi ostali koji utječemo  na neki  način na ovu  problematiku, da  idu  redovito  na 
burzu  riba od kako je  nestala  granica između  Slovenije i  Hrvatske u  Trst i  tamo prodaju  
ribu i zarađuju 30 %b  više u  cijeni prodaje, nego što prodaju veletrgovcima na području Istre 
ili  Hrvatske. Dakle,  to je  žalosna  činjenica, međutim, u pripremi je i u tijeku je izgradnja  
veletržnice  ribe u Trogiru i mi smo u  suradnji s  Ministarstvom poljoprivrede, Uprava za  
veterinarstvo, pa  će do kraja godine, najkasnije početkom  slijedeće godine izdati Pravilnik o 
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radu veletržnica, kako  bi  se onda mogla  i  naša  staviti u  funkciju. Tako je taj  segment oko  
funkcioniranja mislim da smo dovoljno  razumjeli.   

Što se tiče ovaj dio obrazloženja, mi nismo htjeli  komentirati obrazloženje revizorske 
kuće, koja je iskazala da su podaci iskazani  računovodstveni  po uplatama potvrde koje  su  
tu vama dane u prilogu, da dajemo  sada obrazloženje široko. Mislim da nema potrebe, jer je  
revizor osnova  da se može uopće to pristupiti  sa takvim materijalima Trgovačkom  sudu za 
registraciju. Normalno je  da prethodna  odluka  Skupštine je da se prihvaća ovakav model, 
onda ide  odluka Vlade da ovlasti ministra da također prihvaća takav model, Gradsko  vijeće 
Grada Poreča također, Skupština  Istarske  županije te Razvojne agencije  također i  
Skupština Ribarske zadruge  također. Kada svi ovlaste   svoje  predstavnike, u ovom  
slučaju, Skupština  Istarske  županije istarskog  župana,   a Vlada ministra poljoprivrede, 
Grad Poreča Gradonačelnika, Skupština   Ribarske  zadruge  direktora, Skupština IDA-e 
njihovog  direktora, onda oni sazivaju  Skupštinu  Veletržnice  ribe  d.o.o. Poreč i usvajaju  
ove odluke i tek nakon toga ide  registracija u   Trgovačkom  sudu dokapitalizacija. Dakle, 
vrlo složen  posao, vrlo  složen proces. I zato  ne veseli  me da smo danas  ovim 
materijalima kod  vas.        

Što  se tiče očuvanja kapitala i procjene vrijednosti  nekretnina koje ste spomenuli. 
Vjerojatno, kada bi  danas išli procjenjivati  nekretninu u odnosu  na  godinu, dvije dana prije, 
da bi bila  nešto niže procijenjena. Međutim, tada su  te procjene bile, svi  akteri su prihvatili  
te procjene i one su  praktično  prenijete knjigovodstvene vrijednosti  da ne bi  došlo  do 
umanjenja onih  sredstava koja su unijete u zgradu tijekom gradnje  od  svakog subjekta 
pojedinačno.    

POTPREDSJEDNICA, zaključuje  raspravu i  odvojeno  stavlja na glasanje  točku  a. i 
b., te nakon glasanja  utvrđuje da je  Skupština  sa  29 glasova «ZA», 4 glasova «PROTIV» i 
1 «SUZDRŽANIM» glasom,         donijela  pod  točkom 

a.  Odluku o pristupanju novog člana društva i povećanju 

      temeljenog kapitala VELETRŽNICA RIBE POREČ d.o.o. 

           - Ugovor o ulaganju prava novčanog potraživanja  

 -  Izjava o preuzimanju poslovnog udjela u društvu ELETRŽNICRIBE 
POREČ d.o.o., 

b. Odluke o izmjeni i dopuni Društvenog ugovora VELETRŽNICA  

     RIBE POREČ d.o.o 
  
 

AD – 10 Prijedlog Odluke o izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju 
          Plana rashoda za nabavu proizvedene dugotrajne imovine i 
          dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini osnovnih i srednjih 
          škola Istarske županije za 2014. godinu 
 
Uvodno obrazloženje za  ovu točku  dnevnog  reda je dala  Patricija  Smoljan, 

pročelnica  Upravnog odjela  za  obrazovanje,  sport i  tehničku kulturu  IŽ. 

PATRICIA SMOLJAN, ističe da se radi o sličnoj  točki  dnevnog     reda kao i kod  
zdravstva. Znači, tehnička  točka, u biti  preraspodjela  sredstava decentraliziranih sredstava 
na našim osnovnim i  srednjim školama. Da bismo mogli presložiti  sredstva treba nam  
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najprije  Odluka Županijske  skupštine, dakle, vaša  suglasnost. Nakon toga  dostavljamo 
materijal  našem nadležnom  Ministarstvu za znanost, obrazovanje i  sporta i  nakon toga 
materijale upućuje  Ministarstvu  financija, nakon  njihove  suglasnosti odobrene su u  biti  
ove  izmjene Plana rashoda. U  materijalima je sve  navedeno, Išli  smo  uglavnom na 
povećanje projektne dokumentacije za  2015. godinu i  kraj  2014. godine smo završili 
uglavnom  sa  većim  dijelom  kapitalnih  investicija, tako da bismo  sredstva koja  su  nam 
preostala u biti  preusmjerili  na  plansku dokumentaciju. 

POTPREDSJEDNICA,  otvara  raspravu za  klubove  vijećnika, za  koju  se javila  
riječ Željka Hrlić (HDZ), 

ŽELJKA HRLIĆ (HDZ), rekli ste da se radi  o  decentraliziranim  sredstvima. 
Međutim, u jednom dijelu  obrazloženja  stoji da se predlaže  smanjenje sredstava za škole u 
iznosu od  1.200.000,00 kuna, da je to  smanjenje  zbog  nedostatka nenamjenskih  
sredstava. Kada smo donosili Proračun planiralo se ustvari  dobiti  ta nenamjenska  sredstva. 
Da li   nisu ta sredstva  naplaćena. 

Pošto se više nitko  nije javio za  raspravu u ime klubova i za  pojedinačnu  raspravu, 
POTPREDSJEDNICA, zaključuje  raspravu i daje  riječ Patriciji  Smoljan da odgovori  na 
postavljeno pitanje. 

PATRICIA SMOLJAN, kaže da nije ulazila u  obrazloženje  sredstava iznad 
standarda. Preraspodjela  o kojoj smo govorili, za  koju  nam je potrebna suglasnost za 
4.400.000,00 kuna odnosi se na sredstva decentralizacije za osnovne  i  srednje  škole. Kod  
naših  županijskih sredstva iznad standarda planiramo povećanje  na projektnoj  
dokumentaciji kod  osnovnih škola za  400.000,00 kuna, uz  istodobno ovo što ste vi  
primijetili  smanjenje  sredstava od  1.600.000,00 kuna na projektnoj  dokumentaciji za  
Društveni centar Pula. Dakle, planiramo  određene aktivnosti, odnosno  nismo uspjeli izvršiti  
sve aktivnosti koje  smo planirali  do  kraja ove godine.  

POTPREDSJEDNICA, daje na glasanje  10. točku  dnevnog   reda, te nakon glasanja 
utvrđuje  da je  Skupština  sa  28 glasova  «ZA», bez  glasova 

 «PROTI» i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela  

     O D L U K U    
o izmjeni i dopuni Odluke o prihvaćanju Plana rashoda za nabavu proizvedene 
dugotrajne imovine i dodatna ulaganja na nefinancijskoj imovini osnovnih i srednjih  
škola Istarske županije za 2014. godinu 

AD – 11 Prijedlog Odluke o davanju prethodnog odobrenja za 
               osnivanje založnog prava na imovini projekta Plinare d.o.o 
               Pula 
 

Obrazloženje za  ovu  točku  dnevnog  reda je dao  ALEN DAMIJANIĆ, pročelnik 
Upravnog odjela  za  gospodarstvo  IŽ. 

ALEN DAMIJANIĆ, ističe da je pred vijećnicima Odluka o davanju  prethodnog 
odobrenja za  osnivanje založnog  prava na imovinu projekta Plinara d.o.o. Pula. 

Istarska  županija  kao davatelj  koncesije u Ugovoru  o koncesiji za  izgradnju  
plinskog distribucijskog  područja  Sjeverne Istre 2010. godine Trgovačkom društvu  Pula kao  
koncesionaru daje prethodno odobrenje  za  osnivanje založnog  prava u korist PDZ-ea ili  
Privredne banke Zagreb i to  na slijedećim  pokretninama: 
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- Plinovac sa sastavnim  dijelovima i organizacijska  stanica  Umaga, Preča i  Rovinja 
, a sve kao što smo i  naveli u ovom Zaključku i  obrazloženju i  materijalima sukladno   
osnovnim Ugovoru o dugoročnom  kreditu  s klauzulom iz  2011. godine te dodatkom 
Ugovora o  dugoročnom kreditu  sa klauzulom iz 2013. godine i drugim dodatkom  Ugovora 
iz  2014. godine. Danas se vlasnici ovlašćuju, kao što  sam i rekao, samo Uprava da na  
temelju ove  Odluke uspostavi  založno  pravo  na pokretni nama navedeno u  članku  1. ove  
Odluke radi  osiguranja  tražbine banke iz predmetnog  Ugovora. Važno je  napomenuti  da 
je  imovina projekta imovina Društva Plinare i da time mi  kao  Skupština je  ovlašćujemo  da  
ispuni  obveze  iz Ugovora u kojem kaže da u onom trenutku  kada dođe, kao što možete 
vidjeti, na polovicu Ugovora mora  staviti  založno pravo ono što je izgradila. Ova  Skupština  
i  Župan  su  dali  već prethodne suglasnosti vezano uz  sam Ugovor, a ovim aktom danas  
dajemo  suglasnosti  samo Plinari  da nastavi s onim što je već potpisala još davne 2011. 
godine. 

Pošto  se nitko  nije javio za  riječ, POTPREDSJEDNICA, zaključuje  raspravu i daje 
na glasanje točku  11. dnevnog  eda, te nakon glasanja utvrđuje da je  Skupština sa 28  
glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH» glasova, donijela 

    O D L U K U 

  

o davanju prethodnog odobrenja za osnivanje založnog prava na imovini projekta 
Plinare d.o.o Pula 

AD – 12 Prijedlog Odluke o povjeravanju poslova priznavanja prava  

               na naknadu za troškove ogrjeva iz članka 100. stavka 3. 

               Zakona o socijalnoj skrbi (NN br. 157/13) 

Obrazloženje  za ovu točku dnevnog  reda je  dala Sonja  Grozić Živolić, pročelnica 
Upravnog odjela za  zdravstvo i socijalnu  skrb IŽ. 

SONJA  GROZIĆ ŽIVOLIĆ, kaže da podmirenje troškova ogrijeva do  sada je 
isplaćivano iz decentraliziranih sredstava na način da su  rješenja o pravo donosile jedinice  
lokalne  samouprave. Županija je  sukladno tim rješenjima  svakoj  jedinici  lokalne 
samouprave  prenosila  sredstva i ona su  bila isplaćena s konačnim  korisnicima. Izmjenom 
Zakona  o socijalnoj  skrbi  zakonodavac je propisao da o pravu odlučuje  Županija. Dakle, 
da donosi i ta  rješenja koja  u d sada donosili  gradovi i općine.  Kako je bila procjena  i s 
naše  strane Županije. tako jedinica  lokalne samouprave, desetine, sam postupak  
zakomplicira za  korisnike i zapravo  se isti  postupak  radi u dva ureda sa istim dokazima, sa 
istim papirima, jedinice  lokalne samouprave su  zatražile i  trže od  Županijske  skupštine d 
one i dalje  nastavljaju  provoditi  postupak i donositi  rješenja, a da im Županija iz  
decentraliziranih  sredstava i dalje isplaćuje  novce. U tom smislu  bilo je  potrebno da   na 
svojim gradskim vijećima donesu takvu odluku i od  Istarske županije zatraže  da se njima  
povjeri  obavljanja  poslova priznavanja  prava na naplatu za  troškove ogrijeva sukladno 
Zakonu o socijalnoj  skrbi. Inače mi imamo u  Istarskoj  županiji  negdje godišnje prosječno 
950,00  d0  1000 korisnika te pomoći  za  troškove ogrijeva, koji dobivaju 950,00 kuna 
godišnje. 

Sve u ovoj  Odluci  stoji kako je imati osim što molim Stručne službe da   u točki  2. 
Odluke  gdje su  navedene poimenično jedinice  lokalne samouprave kojima se povjeravaju  
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ti  poslovi  dodamo još i  Općinu  Kršan i  Općinu  Vižinadu. Čekali  smo  odluke njihovih  
Vijeća, pa  smo  Odluku  nadopunjavali. 

 U  pojedinačnoj  raspravi je  sudjelovala  NEVIA POROPAT (IDS-HNS-ZELENI), koja 
kaže da ne vidi  u spisku  sve jedinice  lokalne samouprave, pa  pita  pročelnicu, da li  je 
moguće da te jedinice  lokalne samouprave  koje nisu  donijele odluke na svojim  Vijećima  to  
odrade naknadno. 

 SONJA GROZIĆ, kaže da je upravo tako, jer  je lokalnim jedinicama lokalne 
samouprave bilo  skupo   da sazivaju sjednicu  samo za ovu točku  dnevnog  reda. Još 
nedostaju  odluke Općine  Cerovlje, Funtana, Rovinja, Tinjan, Višnjan i  Žminj, s kojima smo 
u  svakodnevnom kontaktu, odnosno oni  će  svoje  sjednice  održati tijekom  studenoga ina  
slijedećoj  sjednici  ćemo vam morati ponuditi dopunu ove  Odluke. Ali  su  suglasni, istu 
proceduru  će provesti kao i  svi, samo se radi  o tajmingu.   

POTPREDSJEDNICA, zaključuje raspravu i daje točku 12. na glasanje, te nakon  
glasanje utvrđuje  da je  Skupština sa  25 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH» glasova, donijela 

O D L U K U 
 

o povjeravanju poslova priznavanja prava na naknadu za troškove ogrjeva iz članka 
100. stavka 3.Zakona o socijalnoj skrbi (NN br. 157/13) 

 AD – 13 Prijedlog Odluke o sufinanciranju programa predškole u  

               Istarskoj županiji u pedagoškoj 2014./2015. godini 

 
Uvodno obrazloženje za  ovu  točku  dnevnog  reda je  dala Patricia  Smoljan, 

pročelnica  Upravnog odjela za  obrazovanje, sport i  tehničku kulturu. 

PATRICA SMOLJAN, navodi  da se radi  o  preuzimanju  jedne nove obaveze  
Istarske  županije. Na Program predškole, kao  što  znate, obvezna je  za svu  djecu, godinu  
dana prije polaska u  školu, u  obrazloženju  materijala  stoji   koji  su  ostali uvjeti, konkretno, 
ono što je možda  zanimljivo već  saznati  da se program predškole može provesti u  periodu 
d  1.listošapada do  31. svibnja. Dakle, ovisno o tome  kako u  vrtićima ili u osnovnim 
školama kako se budu oko toga dogovorili- Trajanje programa iznosi  250  sati  godišnje za  
djecu  koja su  bila  do  sada obuhvaćeni  dječjim  vrtićem ili  pak  manji  broj  sati, ali  ne 
manje od  150  sati tamo  gdje  ne postoji  mogućnost provođenja  cjelovitog  programa zbog 
otežanih uvjeta dolaska  djece u  vrtić ili zbog  nekih  drugih  objektivnih  teškoća.  

Sukladno o  Zakonu o  predškolskom odgoju program predškole za  roditelje je 
besplatan. Na području  Istarske županije imamo otprilike oko  2000 djece koja su u  potrebi 
uključenja u ovaj program, tako da  smo  rebalansu  Proračuna planirali iznos od  120.000,00 
kuna,  a u samom Proračunu za  2015. godinu  400.000,00 kuna, na način  da Županija  
sudjeluje  sa  0,00 kuna  po djetetu, što propisuje zakon, na isti  način sudjeluje  Ministarstvo, 
a u  ostatku  trebale bi  sudjelovati jedinice   lokalne samouprave za  djecu  na svom 
području.   

POTPREDSJEDNICA, otvara raspravu za  klubove  vijećnika za  koju se javio  Tedi  
Chiavalon, u ime  Klub  vijećnika  IDS-HNS-ZELENI. 
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TEDI CHIAVALON, naglašava da će Klub vijećnika  IDS-HNS-ZELENI, održat  
predloženu Odluku, međutim, htio bih ukazati  na štetnost odluka  koje donosi   Hrvatska 
vlada u zadnje vrijeme, a po proračune jedinica lokalne samouprave i  regionalne 
samouprave. To je  opet jedna ideja, dobra  ideja, od  strane  Vlade koja je prihvaćena, 
međutim,  financiranje toga je  prebačeno  na  teret opet jednim  dijelom gradova, općina, 
županija. U  uvodu  na današnjoj  sjednici u pitanjima, prijedlozima i informacijama dobili  
smo jedan detaljan opis kako to  funkcionira  sa prijevoz, gdje  Vlada preuzme sufinanciranje, 
pa  opet se to  sufinancira direktno iz Proračuna Republike, koji nota  bene 91 %  svih 
poreznih  sredstava prikupljenih  na teritoriju RH  privuče k sebi, nego opet mi s ovim  
mizernim sredstvima  moramo   nadoknađivati. Sjeti ću  vas situacije kada smo  prije  
nekoliko godina preuzimali  nekoliko  desetak  ljudi  iz  Državne uprave koji  su  bili zaduženi  
za  izdavanje  građevinskih, tada i lokacijskih  dozvola, u  Županiju, pokazalo se to jednim 
dobrim potezom, jer smo  stvarno  riješili  na desetine tisuća predmeta koji  su godinama 
stajali u  ladicama. Tada je  bilo  rečeno i obećano da će se za te djelatnike biti uvijek  
osigurana sredstva iz  Državnog  proračuna. Evo, svjedoci  smo  da i  lani i ove godine ta 
sredstva nisu osigurana, a radi  se o više milijunskim  iznosima. 

Što s time hoću  reći  ? 

Evo, danas imamo situaciju, u kojoj  vjerojatno  biti  će usvojen novi   Zakon o  
preraspodjeli poreza na dohodak, što  će u jednom  velikom  dijelu  građana donijeti nekakav  
benefit na osobnom dohotku  na kraju  mjeseca  50,00, 100,00, 200.00 kuna ovisi o visini 
plaće. Međutim, Vlada nije rekla  kompletnu istinu, a istina je u tome  da  se država, odnosno   
Vlada Republike  Hrvatske u tom  zakonu  ne odriče ni  jedne kune. Ona je  praktično jednim 
manevrom jednostranim bez  da kontaktira, bez da  razgovara sa predstavnicima Udrugom 
gradova, Udrugom općina,  Udrugom  županija, praktički  smanjili, evo, imali  smo prilike  
danas čuti,  jednostrano  20 %  Proračun Istarske  županije. Znači, izvorna sredstva za  20  
%. A  s druge strane nam nameće  stalno  nove namete, nameće nam stalno  nekakva nova  
sufinanciranja i ja  naprosto  ne znam do kada će ovakva  situacija  već moći  funkcionirati. 
Da je bilo iskrene želje i volje Vlade RH da omogući  veću  potrošnju, da omogući  ljudima  
jeftinija i  ja ću  reći možda pravedniju  preraspodjelu  dohotka, mogla se odreći udjela  u  
porezu  na dodatnoj  vrijednosti. To bi zasigurno rezultiralo  jednom većom potrošnjom, što  
bi  zasigurno bilo pravednije, a s druge  strane ne bi  dovelo do  ruba jedinice  lokalne 
samouprave i  Županiju. Funkcioniranje  slijedeće godine bez  20 %  izvornih sredstava, to 
su praktički  sva ona sredstva koja  smo mi koristili za neki  nadstandard kako, evo, u ovom 
slučaju u  predškolskom obrazovanju, u osnovnoškolskom obrazovanju, u  srednjoškolskom 
obrazovanju, u kulturu, gdje  smo potvrdili  neke  nove  standarde, ne samo u  Hrvatskoj, da 
o tome trebamo  iskreno razgovarati, pa čak i  na ovoj  Skupština  ne govorim o preuzetim 
obvezama za  sufinanciranje  evropskih  fondova, da ne govorim o nekim ugovorima  koje 
imamo, recimo, izgradnja  škola  po  javno privatnom partnerstvu. To  sve sutra može  doći  
pod upitnik. O tome trebamo vrlo jednostavno   razgovarati, pa  čak i o ovoj temi., jer danas  
građani plaćaju jednu  cijenu  usluga, dječji  vrtići koštaju tot, komunalije koštaju  tod, voda 
košta  tot. Međutim, pitanje da li će se izdržati i pored svim mjera uštede koje  vršimo. Evo, 
Župan je u  svojem uvodnom govoru  reći da će Županija ove godine 8.000.000,00 kuna 
imati ušteda u odnosu  na lani,  a sada ih se uzima preko noći 20, 25.000.000,00 kuna. Ja 
mislim da je to  jedan neodgovoran  potez  Vlade RH i dovodi  nas u  jedna vremena  koja  
će biti  zaista  teška. Ja sam na sjednici Odbora za  financije rekao, vjerojatno da Istra, 
Istarska  županija, neće pamtiti  tako  teška  vremena  kada je  Proračun, i ne samo 
Proračun, nego ono što proizlazi iz  Proračuna, to su  programi, projekti, koji se iz  Proračuna 
financiraju, vjerojatno  će jednim velikim  dijelom doći  pod upitnik. I  to me zaista žalosti, jer 
uvijek  smo govorili kako  raspolažemo sa vrlo mizernim sredstvima, sada ispada da  ono što 
su  ljudima obećavali da će  doći do  radikalne decentralizacije  države, da će gradovi, 
općine, županije, imati  najmanje duplo  veća sredstva krajem četverogodišnjeg mandata ove  
Vlade. Nažalost, to  neće biti  tako, nego  ćemo  dodatno izgubiti i ova mizerna sredstva koja  
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sada imamo i dodatno unazaditi sve one projekte i programe koje  smo  svih ovih godina 
stvarali.  

 /M. Roce : Tražim riječ za ispravak krivog  navoda/. 

 POTREDSJEDNICA, kaže da nema replike na izlaganje, a ispravak na krivi navod  
ima. 

 MARINO ROCE (HDZ-HDS), ispravlja što je rekao Tedi Chiavalon «ono što su im 
obećavali», jer opet moram podsjetiti  trebao je reći  «ono što  smo im obećavali», jer ono što 
je obećavala ova  Vlada to je, ja sam slušao  kampanju, gospodin Chiavalon obećavao.» 
Ono što  smo im obećavali» danas ne izvršavamo.   

Pošto  se više nitko nije javio za  riječ POTPREDSJEDNICA, zaključuje  raspravu  i 
daje točku  13. dnevnog  reda na glasanje, te nakon  glasanja utvrđuje da je  Skupština sa 
288 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela  

O D L U K U 
 

o sufinanciranju programa predškole u Istarskoj županiji u pedagoškoj 2014./2015. 
godini 

AD – 14 Prijedlog Plana davanja koncesija na pomorskom dobru na 
               području Istarske županije za 2015. godinu 
 

POTPREDJEDNICA, pita vijećnike  da li je  potrebno za svaku  slijedeću  toku 
dnevnog  reda davati obrazlaženja, odnosno da resorni pročelnik  obrazlaže točku  dnevnog  
reda. 

Skupština se  suglasila  da se davanja obrazloženja, vođenje rasprava itd. daje po 
potrebi.  

Skupština je  bez  rasprave sa  29. glasova  «ZA», bez  glasova  «PTOTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

     P L A N 

davanja koncesija na pomorskom dobru na  području Istarske županije za 2015. 
godinu 

        AD – 15 Prijedlog Odluke o opozivu priznanja Istarske županije 

Kratko uvodno obrazloženje za ovu toku  dnevnog  reda je  dala  Vesna  Ivančić kako  
je tražio  vijećnik  Damir  Kajin. 

 
VESNA IVANČIĆ, tajnica  Skupštine  Istarske županije,  naglašava da su  vijećnici  

dobili  Prijedlog  Odluke u pisanom obliku. U  njoj  manje- više piše sve ono što je  bilo 
potrebno  reći. Na Prijedlog Odluke Komisija za priznanja  Istarske županije je dala svoje  
pozitivno mišljenje. Ako  bude neko pitanje dati će se odgovor. Inače, sve piše u samom  
tekstu. 
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POTPREDSJEDNICA, otvara raspravu u ime  Klubova, za  koju se  javio vijećnik 
Damir Kajin. 

DAMIR  KAJIN ( ID), kaže da bi ga iskreno  više zanimalo  tko su one ili  tko su onih  
petero ili  sedmoro osoba, koje su  dobile  mito u  Istarskoj županiji od ove  Odluke, gdje se 
između  ostalog  kaže, /Potpredsjednica : Vratite se na temu), koje  je pokrenulo  Talijansko 
odvjetništvo, Giancarlo  Galan, optužen za  primanje  mita od tvrtke  Consorzia  nuova 
Venezia, koja  radi golemu  branu ispred Venecije. Čovjek je osuđen na dvije godine  i  deset 
mjeseci zatvora  te novčanu kaznu  2.600.0000,00  € temeljem nagodbe navodno koju je  
sklopio s Talijanskim  državnim odvjetništvom. Jasno , da ćemo glasati za, ali  ne znam zašto 
je za ovu proceduru  trebalo  toliko  čekati., ali  pustimo  sada to.  

Giancarlo  Galan. slovio  je za osvjedočenog prijatelja Istarske  županije, s hvalio se 
svojim prijateljstvom sa Sanaderom, ali  jednako tako i sa  bivšim županom Istarske županije. 
On je sam rekao ili  bolje rečeno govorio da kada mu je  trebalo  nešto  riješiti u Zagrebu ili u  
Republici  Hrvatskoj, to bi  rješavao Sanader, a naš  Župan (Ivan Jakovčić) poput trgovca 
nekretnina tražio mu je kuću u  Rovinju. Ja sada neću  govoriti o detaljima te kuće, ali  da 
kažem  da je između  ploča umetnuo olovne plodove. Zašto ? Kažu mi  arhitekti ,ne zbog 
izolacije, ne zbog buke, da li zbog prisluškivanja  ne znam. 

Bio je pasionirani  ribič, ali  vidimo da je  bio i  puno više od toga. Netko  će reći da je 
u njegovo vrijeme za zaštitu Venetske baštine Istra  povukla, ne znam, recimo,  2 milijuna  €.. 
T je, vjerojatno, točno. Međutim, ja  bih  isto tako volio znati koliko je ta ekipa  oko  Galana iz  
Venezie zaradila, na primjer, na istarskom kamenu.  Njegovi odvjetnici nedavno pred, možda 
15 ili  20 dana, zanimljivo, neki  su i odvjetnici  Silvia  Berlusconia  najavili  da će mene tužiti, 
jer da sam ja  za štampu ili  «Coriere della sear», rekao da je on u kamenolomima u  Istri 
vlasnik, odnosno da  je tu  zaradio nekih  50.000.000,00  €. To je  naprosto  laž,  to nisam 
nikada  rekao, ali sam rekao nešto  drugo, da je  najveća devastacija u  Istri  dogodila se ni  
manje ni  više nego u  Kamenolomu  podno  Raklja. I  ta devastacija  nije se mogla dogoditi, 
nije  mogla proći, bez  općinske politike Općine Marčana, bez  županijske  politike, bez 
državne politike. Ja se slažem, naprosto  treba nešto  raditi, mi  trebamo imati  kamenolome, 
ali ona devastacija  dolje ispod  Raklja, valja  prestati.     

E, sada idemo  na detalje. 
Iz tog kamenoloma put Venecije, Riminija, da ne nabrajam ostale gradove u  Veneciji, 

od  2006. do  4.05.2011. godine je izašlo  3.800 brodova  sa 3.000 tona po  brodu, čista 
zarada preko 40.000.000,00 €. I  sada si ja  postavljam pitanje, gospodine Chiavalon, gdje je 
u svemu tome Galan. 

/Potpredsjednica : Oprostite, kakve  to veze ima sa oduzimanjem tog  priznanja? 
Držite se teme, molim vas!/. 

Gdje je u  svemu  tome Galan, ja  ne znam, ali znam da se pojedincima sudilo zbog  
mita u  Veneciji. Jeli tako !? To je to. Zašto, zbog kojeg mita, zbog  kojih poslova. Štete su u 
milijardama €. Na primjer, gospodin Galan, kao što pišu  mediji  trebao je godišnje primati 
mito do kraja života ... 

/Potpredsjednica : Gledajte, Damire,.../ 

..  svojem osvjedočenom prijatelju  Istarskom  župana  jedan milijun  €.  

          /Potpredsjednica : Molim vas, točka dnevnog  reda se zove : Prijedlog Odluke o 
opozivu  Istarske županije. 
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/D.Kajin : Galanu/ 

Prema tome mi  sad oduzimamo  nešto što  smo  mu  dali. 

/D.Kajin : Pa, valjda je red.../. 

Samo malo. Čovjek  je tada bio predsjednik regije... 

/D.Kajin : Dobro je/. 

Dobio je priznanje koje  mu mi  sada oduzimamo i gotova priča. 

/D.Kajin : Čitajte, gospodo  potpredsjednice obrazloženje, gdje stoji da u  postupku 
koje je pokrenulo  Talijansko državno odvjetništvo.../. 

Isteklo vam je  vrijeme i završite. 

/D. Kajin : Giancarlo  Galan još jedanput optužen je, citiran obrazloženje, za  primanje  
mita od tvrtke Consorzio nuova Venezia, koji  gradi  golemu  branu  pored Venecije, osuđen 
je na dvije godine i deset mjeseci zatvora. Zašto  ste gospodine Chiavalon tako  nervozni/. 

Molim vas da poštujete instituciju  potpredsjednice  Skupštine ! Završite  s izlaganjem! 
Riješeni  ste. Hvala lijepa.  

/D.Kajin : Ne mogu, jer imam još  4 minute i tih  4 minute  vi mi  morate dopustiti/. 

 Držite se teme.  

/D.Kajin : Pa ja se držim teme. 

/Držite se teme, ne zanimaju  me vaše insinuacije.  

/D.Kajin : Još  jedanput  želim  reći... Ma koje insinuacije/. 

/T.Chiavalon  : Tražim  riječ /. 

  POTPREDSJEDNICA ,  daje  riječ  Tedi  Chiavalonu. 

 TEDI  CHIAVALON (IDS-HNS-ZELENI), molim  vas da prekinete ovu diskusiju  s 
ovim  riječima. 

/D.Kajin: Tko ti je dao  riječ ?/. 

Ne možete oslovljavati  Potpredsjednicu  Županijske  skupštine sa TI. 

/Potpredsjednica  : Upravo tako/. 

/D.Kajin : Ma nemoj/. 

 Gospodine Kajin, molim vas u ime svih  vijećnika  da prestanete.. 

 /D.Kajjn: Jelda. Ja mogu prestati govoriti.../ 
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 /T. Chiavalon : Nemojte upadati u riječ/. 

 /Potpredsjednica  : Tedi! Hvala  vam  lijepa. 

/D.Kajin: Bez građana Istre, njih  208.000, ovaj  nepotizam su  krađe, lopovluk,  
dodjele  Grba Giancarlu  Galanu osuđenom na dvije  godine i  10 mjeseci... 

/Potpredsjednica, oduziman vam riječ. Molim vas da napustite  govornicu. 

/D.Kajin: Galanu osuđenom na  dvije  godine i ne znam koliko dana zatvora.  

/Potpredsjednica. Per coortezia prego lasciate il posto: 

/D.Kajin: To  je uvreda za  Istru. Kako  vas nije  stid. 

/Potpredsjednica  : Le tolgo la parola , cito  Lei e si  vergogni. Si  vergogni/. 

(D.Kajin : Kako  vas nije  sram, dodjeljujete kriminalcima nagrade, priznanja... 

POTPREDSJEDNICA , gospodine Kajin, izričem vam opomenu. 

Dajem riječ  vijećniku  Tedi  Chiavalonu. 

TEDI  CHIAVALON, Klub vijećnika  IDS-HNS-ZELENI  će sigurno podržati jednu 
takvu  Odluku, kao što smo je jednoglasno  donijeli prije  nekoliko  godina da se tom čovjeku 
koji je obnašao  dužnost predsjednika  jedne  regije  s kojom imamo, imat ćemo, imali  smo 
odlične prijateljske odnose , regije  koja  je puno pomogla Istarskoj županiji  dok smo 
pristupali  Europskoj uniji, regije koja je nesebično pomagala  našim općinama, gradovima, 
županiji, u obnavljanju  kulturne  ostavštine Venecije i taj čovjek je tada to priznanje itekako 
zaslužio. Danas temeljem  naših Pravilnika i  svega onoga što jedna etika  nalaže mi  ćemo  
to priznanje oduzeti.  

A  ja vas  molim, sada ću  malo izaći iz  konteksta, ali ovo što  gospodin Kajin radi... 
/Potpredsjednica: Nemojte  izaći iz  konteksta)... mislim da to  stvarno  više nema smisla. 
Molim vas, oduzmite mu  riječ, nemojte nas više izlagati ovom nasilju, jer ovo  graniči  već s 
jednim političkim fašizmom.  

POTPREDSJEDNICA, pita da li se još  netko javlja  za  riječ za pojedinačnu raspravu 
? /D.Kajin: Imam ispravak krivog  nada../.Vi imate pravo  na pojedinačnu  raspravu, ali vas 
lijepo molim da se smirite  i  da kažete ono što imate za reći, držeći  se točke dnevnog  reda  

DAMIR KAJIN (ID), Tedi, kada smo  već kod političkog  fašizma, politički  fašizam je 
kada izdvajate 4.100.000,00 kuna za medije, kada izdvajate 1.400.000,00 kuna za... 

/ Potpredsjednica : Oduzimam vam riječ, ne držite se teme. Molim vas.../ 

   /D.Kajin: To je politički  fašizam.../. 
 Molim vas lijepo , udaljavam vas sa sjednice. 
   /D.Kajin: I drugo, ja želim njemu  /Chiavalonu/ ispraviti krivi  navod. Galan je došao u 

Istru., Istri  nije  ništa dao, nego  dok ste vi ovakvi kakvi jeste, iz  Istre se samo oduzima.../ 

 /Potpredsjednica : Oduziman vam riječ/ 
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    Taj podanički mentalitet  Istra treba  već  jedanput mijenjati. 

    /Potpredsjednica : Oduzimam  vam riječ/. 

     Nisu problem oni izvana, nego  ste problem  vi koji kada ovakvim  ljudima  
dodjeljujete odlikovanja. 

POTPREDSJEDNICA, daje  drugu opomenu vijećniku  Damiru  Kajinu. Zaključuje   
raspravu i daje  točku  15. dnevnog reda   na glasanje, te nakon  glasanja utvrđuje da je  
Skupština sa 30 glasova  «ZA», bez  glasova  «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH» glasova,  
donijela 

    O D L U K U 

      o opozivu priznanja Istarske županije  
 

Gospodine Kajin, ja  cijelog  života  radim  u  Dječjem vrtiću, ovako nešto ni u  vrtiću  
nisam doživjela. 

 /D.Kajin : Jako  ste duhovita/. 
Uopće nisam duhovita. Ja ozbiljno mislim. Prema tome vi si malo  razmislite. Hvala 

vam lijepa  na vaš  način komunikacije. Izbacujem vas sa ove  Skupštine. 

POTPREDSJEDNICA, objedinjuje  točku  16. i  17. dnevnog  reda zbog  slične 
materije.                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                       

AD – 16 Prijedlog Odluke o davanju koncesije u svrhu gospodarskog 

                korištenja pomorskog dobra radi obavljanja djelatnosti 

               uzgoja školjaka u Savudrijskoj vali (lokacija 1 i 2) 

AD – 17 Prijedlog Odluke o davanju koncesije u svrhu gospodarskog 

               korištenja pomorskog dobra radi obavljanja uzgoja školjaka u 

               Savudrijskoj vali (lokacija 3 i 4) 

 
Pošto se nitko nije  javio za  raspravu, POTPREDSJEDNICA, zaključuje  raspravu i  

odvojeno daje  na glasanje točke 16. i  17. dnevnog  reda, te nakon glasanja utvrđuje  da je  
Skupština sa 27 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH» glasova, 
donije pod točkom 

16. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                      
O D L U K U 

o davanju koncesije u svrhu gospodarskog korištenja pomorskog dobra radi 
obavljanja djelatnosti uzgojaškoljaka u Savudrijskoj vali (lokacija 1 i 2) 

   17. 
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                                            O D L U K U 

o davanjukoncesije u svrhu gospodarskog korištenja pomorskog dobra radi 
obavljanja uzgoja školjaka u Savudrijskoj vali (lokacija 3 i 4) 

AD – 18 Prijedlog Odluke o davanju koncesije u svrhu gospodarskog 

               korištenja morske plaže u Funtani 

Skupština je  bez  rasprave sa 26 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

 
             ODLUKU 

o davanju koncesije u svrhu gospodarskog  korištenja morske plaže u Funtani 

AD – 19  Prijedlog Odluke o davanju suglasnosti  na prijenos 
                koncesije  za posebnu upotrebu  pomorskog dobra u svrhu 
                izgradnje i održavanja sustava prikupljanja i odvodnje 
                otpadnih voda na području Grada Poreča te općina 
                Funtana, Vrsar i Tar – Vabriga 

  

Skupština je  bez  rasprave sa 26 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

             ODLUKU 

o davanju suglasnosti  na prijenos koncesije  za posebnu upotrebu  pomorskog dobra 
u svrhu  izgradnje i održavanja sustava prikupljanja i odvodnje otpadnih voda na 
području Grada Poreča te općina Funtana,Vrsar i Tar – Vabriga 

AD – 20 Prijedlog Zaključka o davanju suglasnosti Lučkoj upravi 
                   Umag-Novigrad na potpisivanje Ugovora o dugoročnom  
                    kreditu sa Istarskom kreditnom bankom Umag d.d. 
 

Skupština je  bez  rasprave sa 26 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

 
                   ZAKLJUČAK 

o davanju suglasnosti Lučkoj upravimag-Novigrad na potpisivanje Ugovora o 
dugoročnom kreditu sa Istarskom kreditnom bankom Umag d.d. 

AD – 21 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na  

               osnivanje prava služnosti nad nekretninom u suvlasništvu 

               Talijanske srednje škole Dante Alighieri, Pula 
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Skupština je  bez  rasprave sa 24 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

AD – 22 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na 
               prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Tehničke 
               škole Pula 
 
Skupština je  bez  rasprave sa 24 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  

«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

                               ODLUKU 
 

o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta 
Tehničke    škole Pula 

AD – 23 Prijedlog Odluke o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog 

               Odluke o izmjenama i dopunama Statuta Srednje škole Zvane 

               Črnje Rovinj–Scuola media superiore „Zvane Črnja“ Rovigno 

Skupština je  bez  rasprave sa 24 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

                              ODLUKU 
 
o davanju prethodne suglasnosti na prijedlog Odluke o izmjenama i dopunama Statuta 
Srednje škole Zvane Črnje Rovinj–Scuola media superiore „Zvane Črnja“ Rovigno 

AD – 24 Prijedlog Zaključka o prihvaćanju teksta Javnog poziva za 
               predlaganje kandidata za članove i zamjenike članova Savjeta 
 
              mladih Istarske županije 

 

Skupština je  bez  rasprave sa 26 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

                               ZAKLJUČAK  
 
o prihvaćanju teksta Javnog poziva za predlaganje kandidata za članove i 
zamjenike članova Savjeta mladih Istarske županije 
 

D – 25 
 

a. Prijedlog Rješenja o razrješenju predsjednika Odbora za 
b.  međunarodnu suradnju i EU integracije 
c. Prijedlog Rješenja o izboru predsjednika Odbora za međunarodnu 

suradnju i Eu integracije 
 
Skupština je  bez  rasprave sa odvojenim  glasanjem za  točku a. i b. sa 26 glasova  

«ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela pod 

a. 
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   RJEŠENJE 
 

o razrješenju predsjednika Odbora za međunarodnu suradnju i EU integracije 

b.                          RJEŠENJE 
 

 o izboru predsjednika Odbora za međunarodnu suradnju i Eu integracije 

AD – 26 Prijedlog  Rješenja o imenovanju  suca porotnika 

              Općinskog suda u  Puli 

Skupština je  bez  rasprave sa 26 glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  
«SUZDRŽANIH»  glasova, donijela 

    RJEŠENJE  
 
o imenovanju sudaca porotnika Općinskog  suda u  Puli 
 

AD – 27  
 

a. Prijedlog  Zaključka o  davanju  suglasnosti Lučkoj upravi  Poreč na 
potpisivanje Ugovora  o izvođenju  radova  na  rekonstrukciji  - dogradnji  
lukobrana između  hridi Sarafel i kopna u   luci javnog prometa Poreč sa  
izvođačem radova SUN ADRIA d.o.o. Rijeka 

b. Prijedlog  Zaključka o davanju  suglasnosti   Lučkoj upravi  Poreč na 
potpisivanje Ugovora o korištenju sa ERSTE STEIERMARKISCHE BANK d.d. 
Rijeka 

c Prijedlog  Zaključka  o davanju  suglasnosti  Lučkoj upravi Umag – Novigrad 
za potpisivanje Ugovora o  izvođenju  radova na rekonstrukciji  dijela luke  
otvorene za  javni promet unutar lučkog područja  Novigrad  (Porporela) sa 
izvođačem radova Zajednica  ponuditelja  VODOGRADNJA RIJEKA  d.o.o. 
Kukuljanvo i BSK commerce d.o.o. Rijeka  
  

Skupština je  bez  rasprave sa odvojenim  glasanjem za  točku a. , b i c.. sa 26 
glasova  «ZA», bez  glasova «PROTIV» i  bez  «SUZDRŽANIH»  glasova, donijela pod 

a. Prijedlog  Zaključka o  davanju  suglasnosti Lučkoj upravi  Poreč na 
potpisivanje Ugovora  o izvođenju  radova  na  rekonstrukciji  - dogradnji  
lukobrana između  hridi Sarafel i kopna u   luci javnog prometa Poreč sa  
izvođačem radova SUN ADRIA d.o.o. Rijeka 

b. Prijedlog  Zaključka o davanju  suglasnosti   Lučkoj upravi  Poreč na 
potpisivanje Ugovora o korištenju sa ERSTE STEIERMARKISCHE BANK d.d. 
Rijeka 

c Prijedlog  Zaključka  o davanju  suglasnosti  Lučkoj upravi Umag – 
 Novigrad za potpisivanje Ugovora o  izvođenju  radova na rekonstrukciji  dijela 

luke  otvorene za  javni promet unutar lučkog područja  Novigrad  (Porporela) sa 
izvođačem radova Zajednica  ponuditelja  VODOGRADNJA RIJEKA  d.o.o. 
Kukuljanvo i BSK commerce d.o.o. RijekaVODOGRADNJA RIJEKA  d.o.o. 
Kukuljanvo i BSK commerce d.o.o. Rijeka  
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 POTPREDSJEDNICA, na kraju kaže : Imam potrebu  reći nešto. 
 Jako me žalosti da je, prvo skupštinsko tijelo, odsustvo  predsjednika  Skupštine  IŽ, 
gospodina  Valtera Drandića,  koje je  dano meni  na povjerenje, na upravljanje, završilo 
eskaliranjem sa ovakvim ponašanjem gospodina Damira  Kajina, kojeg osobno osuđujem. 
Mislim da nije  povrijedio samo mene osobno, nego  sve nas zajedno. Mislim da bi  ga zaista 
moglo biti  sram nakon ovakvog  ponašanja, ne zbog  toga što sam ja  žena, nego zbog 
nepoštivanja ove institucije,  koja je  ustvari krovna institucija u  našoj  Županiji. Prema tome  
još  jedanput mislim da ga može biti  sram. 
 Hvala lijepa  na pažnji  do  slijedeće Skupštine.  
 Zaključuje 16. sjednicu  Skupštine  Istarske županije. 
 Sjednica je zaključena u 20,50  sati. 
 
 
ZAPISNIK  VODIO :       PREDSJEDAVALA 
IVAN KLARIĆ                                                                  TAMARA BRUSSICH, 
             POTPREDSJEDNICA SIŽ 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 


